
 
 
 
 
 
 
 
 
 

بیست و نهم شهریور 1400



°۳۳تهران

تغ�رقیمتعنوان

200 (%0.27)74,560درهم امارات

200 (%0.63)31,600لير ترکيه

100 (%0.24)42,550يوان چين

2,100 (%0.98)214,000دلار کانادا

400 (%0.13)296,900فرانک سوئيس

40 (%1.17)3,450افغاني

100 (%2.38)4,200روبل روسيه

1,600 (%0.8)200,000دلار استراليا

860 (%0.31)273,790دلار

1,250 (%0.39)320,700يورو

3,100 (%0.82)376,590پوند انگليس

 
دوشنبه ۲۹ شهریور ۱۴۰۰
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دوازدهم صفر ۱۴۴۳

مناسبت ها

۲۷ شهریور روز شعر و ادب پارسی و روز بزرگداشت استاد شهریار
۳۰ شهریور روز گفتگوی تمدنها

[ September 21 ] ۳۰ شهریور روز جهانی صلح
۳۱ شهریور آغاز هفته دفاع مقدس

۱ مهر آغاز حمله مغول به ایران در پا�ز 598 خورشیدی

اوقات شرعی به افق تهران
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تغ�رقیمتعنوان

60,000 (%0.05)118,160,000سکه امامي

970,000 (%0.87)112,010,000سکه بهار آزادي

150,000 (%0.25)58,850,000نيم سکه

70,000 (%0.2)34,930,000ربع سکه

30,000 (%0.14)21,970,000سکه گرمي



 

1- مدیر عامل معادن سنگ آهن احیاء سپاهان: راه اندازي پروژه فیلتراسیون براي 50 نفر اشتغال ایجاد کرده است - تفاهم آنلاین

2- سهم 25 درصدي پتروشیمی ها از صادرات غیرنفتی - رادیو اقتصاد

3- بازدید مدیرعامل ساتکاب از شرکت هاي دانش بنیان مشهد - وزارت نیرو

4- ایجاد مشاغل پایدار براي اقشار کم درآمد محلات یزد - یزدي نیوز

5- وکیل کارگران شرکت هفت تپه: من با دفاعم از کارگران روبروي یک مفسد اقتصادي ایستادم/ دادگاه ها باید ثابت کنند که

ضابطان امنیتی، مانند سایر ضابطان دادگستري تحت امر دادگاه هستند، نه بالعکس! - دیده بان ایران

6- بخش مهمی از تولیدات فولادي قابلیت صادرات دارد - شبستان

7- معدن طلاي اندریان؛ به نام مردم به کام چپاولگران - ماین نیوز

8- استقرار و نگهداري سیستم هاي مدیریتی در منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس - فرینا

9- اخبار خراسان جنوبی/ افزایش دو برابري صادرات امانات پستی از خراسان جنوبی - روزنامه بیرجند امروز

10- بررسی صدور «گواهینامه موتورسیکلت» براي زنان و ورود آنها به «ورزشگاه ها» - الف

11- مدیریت با رویکرد کارآفرینی اجتماعی در دستور کار بنیاد حامیان سازمان پیام نور قرار میگیرد - اقتصاددان

12- همه زنان سرپرست خانوار بیمه می شوند - بورس و بانک

13- معاون زن رییسی: در 16 سالگی ازدواج کردم - گسترش صنعت معدن تجارت

14- مهم ترین معیارهاي استاندار خراسان رضوي از نگاه احزاب سیاسی/ انتخاب استاندار باید به دور از هرگونه باندبازي

جناحی باشد - خبر داغ

15- تاکید رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی بر بازتعریف رشته هاي کاردانش - بازار کار

16- مشارکت مددجویان ایلامی در تولید برق کشور - شبستان

17- 14 گونه نهال دارویی در نهالستان هاي ایلام تولید می شود - شبستان

18- سقف ضمانت نامه هاي سرمایه گذاري صنایع کوچک افزایش می یابد - اقتصاد آنلاین

19- اجراي 700 برنامه با شعار «ما مقتدریم» در همدان - خبرگزاري قرآن

20- تحویل 36 واحد مسکونی به مددجویان در طرح «چهل قسیم حاج قاسم سلیمانی» - خبرگزاري قرآن

21- جذب سرمایه 7 میلیارد و 300 میلیون تومانی در استان آپ کرمان - خبرگزاري فارس

22- روند صعودي ایران در کسب شاخص هاي ارزیابی علم و فناوري/ سالانه براي بیش از 20 هزارنفر در شرکت هاي دانش

بنیان و خلاق اشتغال زایی می شود - خبرگزاري فارس

23- واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار و شاغلین کوثر - پرسون

24- تظاهرات زنان افغان در اعتراض به سلب حق تحصیل و اشتغال - خبرگزاري قرآن

25- رشد اقتصاد تعاونی با تسهیلات متنوع بانک توسعه تعاون - درآمد نیوز

26- واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار و شاغلین کوثر در منطقه 12 - جامعه ایده آل

27- 16 سالگی ازدواج کردم با حق طلاق،کار و تحصیل - مستقل آنلاین

28- از نابسامانی در توزیع تا مخالفت با واردات - خبر اقتصادي



29- رشد اقتصاد تعاونی با تسهیلات متنوع بانک توسعه تعاون - امتداد نیوز

30- اجماع اقتصاددان و تولیدکنندگان در جلوگیري از واردات لوازم خانگی - ایراسین

31- واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار و شاغلین کوثر در منطقه 12 - اکونا پرس

32- واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار و شاغلین کوثر در منطقه 12 - دانشجو

33- معاون امور زنان رئیس جمهوري: امام به ما توصیه می کرد حق طلاق بگیریم - انتخاب

34- شبکه سازي؛ رمز موفقیت طرح توسعه مشاغل خانگی در خراسان جنوبی - ایسنا

35- از نابسامانی در توزیع تا مخالفت با واردات - ایسنا

36- روند صعودي ایران در کسب شاخص هاي ارزیابی علم و فناوري - شبکه ایران

37- لزوم تسریع در تصویب لایحه منع خشونت علیه زنان / ازدواج دختران زیر 13 سال ظلمی است که به کودکان می شود -
روزنامه تجارت

38- کاهش سرعت اشتغال در آمریکا با قطع مزایاي بیکاري و موج جدید کرونا - فصل اقتصاد

39- رشد 6 درصدي بخش صنعت در بهار 1400 - فصل اقتصاد

40- ایجاد پلتفرم ملی اشتغال با هدف جمع بندي عملکرد دستگاه هاي مختلف - فصل اقتصاد

41- طرح آبیاري مکانیره در روستاي طغاي میانه بهره برداري شد - ایرنا

42- راه اندازي سامانه احراز اشتغال به تحصیل فرزندان پسر بیمه شدگان و مستمري بگیران - باشگاه خبرنگاران جوان

43- تجلیل از مدیر عامل فولاد هرمزگان در جشنواره شهید رجایی - صنعت کار

44- افتتاح مرکز کارآفرینی و و هدایت شغلی در فنی و حرفه اي دختران سمنان - تابناك

45- رشد اقتصاد تعاونی با تسهیلات متنوع بانک توسعه تعاون - شما و اقتصاد

46- رشد اقتصاد تعاونی با تسهیلات متنوع بانک توسعه تعاون - موج

47- ایجاد پلتفرم ملی اشتغال با هدف جمع بندي عملکرد دستگاه هاي مختلف - تسنیم

48- وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی خبر داد: ایجاد پلتفرم ملی اشتغال - اقتصاد طلایی

49- پیوستن به سازمان همکاري هاي شانگهاي نشان از تغییر نگاه و رویکرد مثبت است - صاحب نیوز

50- روند صعودي ایران در کسب شاخص هاي علم و فناوري - اکو نیوز



 

مدیر عامل معادن سنگ آهن احیاء سپاهان: راه اندازي پروژه فیلتراسیون

براي 50 نفر اشتغال ایجاد کرده است

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/06/29

مدیرعامل شرکت معادن سنگ آهن احیاء سپاهان سنگان خواف گفت: براي تولید کنسانتره در این شرکت سالانه یک میلیون
و دویست هزار مترمکعب آب نیاز است که با احداث واحد فیلتراسیون این عدد به حدود 350 هزار متر مکعب کاهش پیدا

کرد. مجید معصومی بیان داشت: کمبود آب در منطقه، مشکلات تامین آب کارخانجات و ... نوشته ...

راه اندازي پروژه فیلتراسیون براي 50 نفر اشتغال ایجاد

 
کرده است 

مدیرعامل شرکت معادن سنگ آهن احیاء سپاهان سنگان
خواف گفت: براي تولید کنسانتره در این شرکت سالانه یک
میلیون و دویست هزار مترمکعب آب نیاز است که با
احداث واحد فیلتراسیون این عدد به حدود 350 هزار متر

 
مکعب کاهش پیدا کرد. 

مجید معصومی بیان داشت: کمبود آب در منطقه،
مشکلات تامین آب کارخانجات و خطرات زیست محیطی ناشی از سد باطله و امکان استفاده از آب برگشتی در کارخانجات کنسانتره

 
از مهمترین اهداف احداث پروژه فیلتراسیون بوده است. 

وي مدت زمان اجراي این پروژه را 2 سال عنوان کرد و افزود: این پروژه می تواند روزانه حدود 80 درصد آب باطله را به سیستم
برگرداند که با این کار هم مسئله زیست محیطی را رعایت می کنیم و هم آب را که عنصر حیاتی است به چرخه تولید باز می

 
گردانیم. 

مدیرعامل شرکت معادن سنگ آهن احیا سپاهان با اشاره به اینکه این پروژه باعث صرفه جویی 4 میلیون یورو شده است، بیان کرد:
میزان سرمایه گذاري صورت گرفته در بخش تحقیقاتی ، آزمایشگاهی و ساخت و راه اندازي پروژه فیلتراسیون بالغ بر 5/5 میلیون یورو

 
سرمایه گذاري ارزي و 400 میلیارد ریال سرمایه گذاري ریالی بوده است. 

معصومی خاطرنشان کرد: چرخه تولید کنسانتره در هر ساعت موجب تولید 100 تن باطله می شود که تصفیه صنعتی و بازگرداندن

 
آن به چرخه تولید روشی مناسب و موثر در رفع محدودیت منابع آبی و مشکلات ناشی از آن است. 

وي صرفه جویی در مصرف آب این پروژه را 850 هزار متر مکعب عنوان کرد و ادامه داد: راه اندازي پروژه فیلتراسیون بطور مستقیم

 
براي 50 نفر در بخش هاي مهندسی، اپراتوري و تعمیرات اشتغال ایجاد کرده است. 

معصومی با اشاره به تاکید مقام معظم رهبري مبنی بر استفاده از استعدادهاي بومی و توان داخلی، اظهار داشت: پروژه فیلتراسیون
شرکت معادن سنگ آهن احیاء سپاهان بصورت 100 درصد توسط متخصصان داخلی کشور طراحی و انجام شده است و بخش قابل
توجهی از تجهیزات توسط سازندگان داخلی ساخته شده است، اجرا ، نصب و راه اندازي توسط شرکت هاي داخلی و با تکیه بر

توانمندي هاي جوانان متخصص این مرزو بوم صورت گرفته است.



سهم 25 درصدي پتروشیمی ها از صادرات غیرنفتی

منبع: رادیو اقتصادشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/06/29

مدیر برنامه ریزي و توسعه شرکت ملی صنایع پتروشیمی گفت : پتروشیمی ها یک چهارم صادرات غیر نفتی پارسال را به
خود اختصاص دادند.

 
حسن عباس زاده: سهم 25 درصدي پتروشیمی ها از صادرات غیرنفتی 

مدیر برنامه ریزي و توسعه شرکت ملی صنایع پتروشیمی گفت :
پتروشیمی ها یک چهارم صادرات غیر نفتی پارسال را به خود

 
اختصاص دادند. 

عباس زاده افزود: پارسال با توجه به اینکه قیمت محصولات
پتروشیمی در بازارهاي جهانی به علت افت قیمت نفت و شیوع
کرونا با کاهش همراه شده بود، صادرات پتروشیمی سهمی 25 و
دو دهم درصدي از صادرات غیر نفتی را داشت که این رقم در

 
سال 98 بیست و سه درصد بود. 

عباس زاده مجموع درآمد کشور از صادرات غیرنفتی را 35 میلیارد دلار اعلام کرد و افزود: از این میزان 9 میلیارد دلار سهم محصولات

 
پتروشیمی بود. 

مدیر برنامه ریزي و توسعه شرکت ملی صنایع پتروشیمی گفت: با توجه به افزایش قیمت محصولات پتروشیمی، پیش بینی می شود
درآمد صادرات پتروشیمی امسال به 14 میلیارد دلار برسد. عملکرد 5 ماه گذشته نیز نشان می دهد رسیدن به درآمد 14 میلیارد

 
دلاري در سال جاري امکان پذیر است. 

عباس زاده تاکید کرد: باتوجه به روند افزایشی تولید محصولات پتروشیمی در سال هاي آینده، سهم پتروشیمی در صادرات غیرنفتی

 
تا 10 درصد افزایش خواهد داشت. 

براساس برنامه وزارت صمت افزایش صادرات غیرنفتی از 35 میلیارد دلار به 70 میلیارد دلار هدف گذاري شده که لازمه آن اصلاح
ساختار و مقررات صادراتی و افزایش سبد کالاهاي دانش بنیان، پیشرفته و اشتغال زا در صادرات و نیز تقویت بازارچه هاي مرزي

است.



بازدید مدیرعامل ساتکاب از شرکت هاي دانش بنیان مشهد

منبع: وزارت نیروشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/06/29

مدیرعامل شرکت مادر تخصصی ساتکاب از شرکت هاي دانش بنیان «داده پرداز تاراتک شرق»، «خدمات نیروگاهی آهار»،
«بهپویان امین منتظر» و «کارخانه نوآوري مشهد» بازدید کرد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت نیرو (پاون)، به منظور حمایت از شرکت هاي
دانش بنیان و حمایت از ساخت داخل، محمدولی علاءالدینی مدیرعامل شرکت مادر

 
تخصصی ساتکاب، از شرکت هاي دانش بنیان مشهد بازدید کرد. 

بر اساس این گزارش، علاءالدینی در بازدید از شرکت دانش بنیان داده پرداز تاراتک
شرق، ارائه دهنده سامانه هوشمند مهات (مدیریت هوشمند انرژي تارا) و فعال در
زمینه کاهش بار ایستگاه هاي پمپاژ آب و ایجاد بازار تهاتر برق، شرکت دانش بنیان

بهپویان امین منتظر، فعال در بخش پیک سایی و هوشمندسازي و سیستم آبرسانی و حمایت از شرکت هاي فعال در صنعت آب و
برق و کاهش مصرف انرژي و ارائه دهنده سامانه مدیریت هوشمند ایستگاه هاي پمپاژ آب (مهاپ)، شرکت دانش بنیان خدمات
نیروگاهی آهار، فعال در ساخت تجهیزات نیروگاهی، و همچنین کارخانه نوآوري مشهد که محلی براي هم صدایی و همراهی
اکوسیستم کارآفرینی مشهد و کشف سرمایه گذار خطرپذیر و شتاب گیري کسب و کارهاي نوپا به وسیله خدماتی که از جانب شتاب

 
دهنده ها ارائه می شود، بازدید به عمل آورد. 

مدیرعامل شرکت مادر تخصصی ساتکاب در این بازدید ضمن تاکید بر حمایت از شرکت هاي دانش بنیان، بهره گیري از علوم ریاضی
و هوش مصنوعی در هوشمند سازي را یک گام ارزشمند و تحولی در سیستم هوشمند سازي معرفی کرد و ابراز امیدواري کرد: با وقوع

 
این مهم شاهد سرعت بخشی به کاهش چالش هاي موجود در هوشمند سازي صنعت آب و برق کشور باشیم. 

علاءالدینی همچنین در این بازدید با توجه به عملکرد حمایتگرانه ساتکاب از شرکت هاي فناور و دانش بنیان گفت: احداث کارخانه
نوآوري در مشهد، شرایط ایجاد بستر خلاقانه و مناسب براي حضور افراد حرفه اي و متخصص، جهت رشد و بالندگی و توسعه کسب و

کارهاي این شهر را فراهم کرده است.



ایجاد مشاغل پایدار براي اقشار کم درآمد محلات یزد

منبع: یزدي نیوزشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/06/29

تفاهمنامه ایجاد اشتغال و توسعه مشاغل خانگی مناطق هدف بین اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی با دفتر امور اجتماعی
استانداري یزد به امضا رسید.

 
ایجاد مشاغل پایدار براي اقشار کم درآمد محلات یزد 

تفاهمنامه ایجاد اشتغال و توسعه مشاغل خانگی مناطق هدف بین اداره کل تعاون، کار و

 
رفاه اجتماعی با دفتر امور اجتماعی استانداري یزد به امضا رسید. 

به گزارش یزدي نیوز سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: این تفاهمنامه به منظور
ایجاد مشاغل پایدار و باثبات براي اقشار کم درآمد محلات در حال توسعه شهرستان یزد

(حسن آباد، اسکان، صدرآباد)، به ویژه بانوان سرپرست خانوار و بهره مندي آن ها از حمایت هاي مادي و معنوي در ایجاد اشتغال و
توسعه تعاونی و قوت بخشیدن به کار گروهی و اثرات مفید آن در جامعه منعقد شد.عماد تشکري افزود: از اهداف جزئی اجراي این
تفاهم نامه، ایجاد اشتغال پایدار و توسعه مشاغل خانگی، تسهیل، تسریع و مساعدت در فرآیند بازاریابی و فروش محصولات، ایجاد
بستر مناسب جهت ارائه خدمات مشاوره اي و آموزش و همچنین ارتقاي سطح کمی و کیفی تولیدات مشاغل خانگی در محلات هدف

 
دفاتر تسهیلگري است. 

وي ادامه داد: در اولویت قرار دادن افراد شناسایی شده توسط دفاتر تسهیلگري در پرداخت تسهیلات مشاغل خانگی، ایجاد بستر
مناسب براي برگزاري نمایشگاه هاي مشاغل خانگی، هماهنگی با کاریابی ها به منظور اولویت دادن در بکارگماري افرادجویاي کار
معرفی شده، تسهیل در استفاده از ظرفیت مراکز مشاوره و خدمات کارآفرینی جهت کمک به بازاریابی محصولات تولیدي توسط

 
مشاغل خانگی جامعه هدف از دیگر تعهدات این اداره است. 

تشکري، شناسایی و معرفی تعاونی هاي موفق براي تشویق و ترغیب، تسهیل در صدور مجوز در قالب شرکت هاي تعاونی خرد
متناسب با خوشه هاي تعریف شده در محلات هدف، پیشنهاد و معرفی زمینه هاي کاري مناسب براي ایجاد تعاونی ها در محلات
هدف، کمک به تشکیل و توسعه تعاونی بانوان (زنان سرپرست خانوار) با همکاري و تائید اداره بهزیستی و ... را از دیگر برنامه هاي این

 
اداره کل برشمرد. 

منبع:خبرگزاري صداوسیما



وکیل کارگران شرکت هفت تپه: من با دفاعم از کارگران روبروي یک مفسد

اقتصادي ایستادم/ دادگاه ها باید ثابت کنند که ضابطان امنیتی، مانند سایر

ضابطان دادگستري تحت امر دادگاه هستند، نه بالعکس!

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/06/29

فرزانه زیلابی گفت: من با دفاعم از کارگران روبروي یک مفسد اقتصادي ایستادم. مفسد اقتصادي که همه می دانند، فسادش
به همه جارخنه کرده است.

به گزارش دیده بان ایران؛ هفته گذشته، زرافشان از وکلاي
فرزانه زیلابی، وکیل کارگران شرکت هفت تپه در گفتگویی
با امتداد از محکومیت این وکیل دادگستري به یک سال
حبس تعزیري و دو سال ممنوعیت خروج از کشور خبر

 
داد. 

در همین رابطه، فرزانه زیلابی، حقوقدان و وکیل کارگران
هفت تپه در تشریح وضعیت پرونده خود گفت: من در

مرحله دادسرا با دو اتهام؛ اجتماع و تبانی جهت ارتکاب جرم علیه امنیت و فعالیت تبلیغی علیه نظام جمهوري اسلامی، احضار شدم.

همچنین در جلسه شعبه دوازده بازپرسی دادسراي عمومی و انقلاب اهواز بود که سه عنوان اتهامی دیگر نیز به اتهامات من افزوده شد.
این عناوین، عبارت بود از توهین به رهبري، عضویت در گروه هاي معاند نظام و نشر اکاذیب. در مجموع پنج عنوان اتهامی به من

 
تفهیم شد. 

وي افزود: در دادسرا، بازپرس حسین زاده، نسبت به هر پنج اتهام، بدون بررسی دلایل و ایرادات قانونی، کیفرخواست و قرار جلب به
دادرسی صادر کرده و سپس، پرونده براي رسیدگی و صدور حکم به دادگاه ارجاع شد. افزون بر آن، قرار نظارت قضایی نیز، مبنی بر

 
منع اشتغال به وکالت به مدت شش ماه صادر شده بود. 

زیلابی، ادامه داد: قرار منع اشتغال به وکالت پس از اعتراض در شعبه 101 دادگاه کیفري اهواز به ریاست ایمانی و شعبه 4 دادگاه
انقلاب به ریاست ادیب مهر نقض شد. اما اصل پرونده به دو بخش تفکیک شد. براي رسیدگی به اتهام نشر اکاذیب به شعبه 113
دادگاه کیفري دو اهواز به ریاست باقریان و براي رسیدگی به چهار اتهام دیگر به شعبه 2 دادگاه انقلاب اهواز به ریاست شاهین ارجاع

 
شد. 

این وکیل دادگستري، عنوان داشت: در خصوص اتهام نشراکاذیب در دادگاه کیفري به سه ماه و یک روز حبس محکوم شدم که اجراي
آن به مدت یک سال معلق شد.همچنین در دادگاه انقلاب نیز، نسبت به سه اتهام اجتماع و تبانی، توهین به رهبري و عضویت در

 
گروه هاي معاند حکم برائت صادر شد و به اتهام فعالیت تبلیغی به یکسال حبس و دو سال ممنوعیت خروج از کشور محکوم شدم. 

 
من و وکلاي پرونده به این احکام معترض هستیم 



این وکیل کارگران هفت تپه، خاطرنشان کرد: من و وکلاي پرونده به این احکام معترض هستیم بدون شک، این پرونده سازي تاوان
دفاع از کارگران هفت تپه و فعالان کارگري بود. من با دفاعم از کارگران روبروي یک مفسد اقتصادي ایستادم. مفسد اقتصادي که همه

 
می دانند، فسادش به همه جارخنه کرده است. 

 
دادگاه ها باید ثابت کنند که ضابطان امنیتی، مانند سایر ضابطان دادگستري تحت امر دادگاه هستند، نه بالعکس! 

زیلابی، یادآور شد: در نهایت، هر حکمی در دادگاه تجدیدنظر صادر شود، بازنده نیستم. چرا که به صورت آگاهانه، فقط وظیفه وکالتی
ام را در چارچوب قانون انجام داده بودم. آنچه در این میان مهم است، وکلاي دادگستري باید از استقلال خود دفاع کنند و دادگاه ها

 
باید ثابت کنند که ضابطان امنیتی، مانند سایر ضابطان دادگستري تحت امر دادگاه هستند، نه بالعکس! 

 
ضابطان امنیتی براي اتهام توهین به رهبري، پست فیسبوك شخص دیگري را پیوست پرونده من کرده بودند! 

این وکیل دادگستري، تاکید داشت: ضابطان امنیتی تا آن جا پیش رفتند که در کمال تعجب، پذیرش وکالت موکلانم را «فعالیت هاي
معاندانه در پوشش وکالت» عنوان کرده بودند. آن ها حتی براي اتهام توهین به رهبري به صورت غرض ورزانه، پست فیسبوك شخص
دیگري را پیوست پرونده من کرده بودند و بازپرس شعبه 12دادسرا در کمال بی توجهی نسبت به آن، کیفرخواست صادرکرده بود که

 
این مورد در دادگاه انقلاب مورد توجه قرار گرفت. 

وي در پایان نیز با بیان اینکه، من تشریح کردم، نه تبلیغ، عنوان داشت: فقط آن چه بر سر موکلانم آمده بود را شرح داده و عملکرد

 
مسئولان ذي ربط را نقد کردم. گویا آقایان به قانون، جرم تشریح را هم افزوده اند و ما خبر نداریم! 

منبع: امتداد



بخش مهمی از تولیدات فولادي قابلیت صادرات دارد

منبع: شبستانشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/06/29

خلیلیان گفت: با توجه به اینکه بخش مهمی از تولیدات فولادي قابلیت صادرات دارد امیدواریم با رفع موانع موجود و توسعه
صنایع فولاد ارزش افزوده بیشتري در کشور و خوزستان ایجاد شود و بتوانیم با بهره گیري از این ظرفیت به توسعه صادرات و

اشتغالزایی بپردازیم.

خلیلیان گفت: با توجه به اینکه بخش مهمی از تولیدات
فولادي قابلیت صادرات دارد امیدواریم با رفع موانع موجود
و توسعه صنایع فولاد ارزش افزوده بیشتري در کشور و
خوزستان ایجاد شود و بتوانیم با بهره گیري از این ظرفیت

 
به توسعه صادرات و اشتغالزایی بپردازیم. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از اهواز، «صادق
خلیلیان» امروز (دوشنبه 29 شهریور) در نشستی با مدیران

شرکت هاي فولادي خوزستان اظهار کرد: خوشبختانه در خوزستان ظرفیت هاي زیادي در بخش صنایع فولاد وجود دارد و 14 شرکت

 
بزرگ و متنوع در استان در این صنعت فعال هستند. 

استاندار خوزستان افزود: در مجموع خوزستان قطب دوم تولید فولاد در کشور است البته در این بخش مسائل و مشکلاتی وجود دارد

 
و ضمن اینکه روند کار آنها را بررسی کردیم و توضیحاتی در این خصوص ارائه شد. 

وي بیان کرد: تصمیماتی براي رفع موانع پیش روي این شرکت ها و چگونگی پشتیبانی آنها گرفته شد در عین حال در این جلسه
طرح هاي توسعه اي که باید توسط شرکت هاي فولاد دنبال شود و بتوانند این ظرفیت در استان را شکوفا کنند مورد توجه قرار داده

 
شد. 

خلیلیان ابراز امیدواري کرد: با توجه به اینکه بخش مهمی از تولیدات فولادي قابلیت صادرات دارد امیدواریم با رفع موانع موجود و
توسعه صنایع فولاد ارزش افزوده بیشتري در کشور و خوزستان ایجاد شود و بتوانیم با بهره گیري از این ظرفیت به توسعه صادرات

بپردازیم و در عین حال به ایجاد اشتغال بیشتر در استان و کاهش نرخ بیکاري کمک شود.



معدن طلاي اندریان؛ به نام مردم به کام چپاولگران

منبع: ماین نیوزشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/06/29

معادن در شرایطی ثروت ملی محسوب می شوند که منافع آن باید به همه مردم کشور به خصوص اهالی بومی و محلی برسد،
این امر در مورد معدن طلاي «اندریان» در آذربایجان شرقی صادق نیست و ذخایر آن تنها کام چپاولگران را شیرین می کند.

معادن در شرایطی ثروت ملی محسوب می شوند که منافع آن باید به همه مردم کشور به خصوص اهالی بومی و محلی برسد،

 
این امر در مورد معدن طلاي «اندریان» در آذربایجان شرقی صادق نیست و ذخایر آن تنها کام چپاولگران را شیرین می کند. 

به گزارش ماین نیوز، بر اساس قانون، هر گونه تعدي، دخل و تصرف و برداشت هاي غیرمجاز از منابع معدنی غیرقانونی و غیرشرعی
است، اما بر اساس گفته منابع محلی و مسوولان ذیربط، استخراج کنندگان غیرمجاز و چپاولگران، خارج از قانون اقدام به برداشت از

 
معدن طلاي «اندریان» در 90 کیلومتري شمال شرق تبریز در حوزه استحفاظی شهرستان ورزقان می کنند. 

کار به جایی رسیده که حتی برخی از این چپاولگران ناشناس با استفاده از دینامیت و مواد منفجره اقدام به برداشت هاي غیرمجاز از
معدن طلاي اندریان ورزقان می کنند و بر اساس اخبار رسیده هفته گذشته 2 نفر به خاطر این موضوع و سقوط سنگ در منطقه فوت

 
شدند. 

به نظر می رسد براي تامین امنیت در منطقه، نظارت دقیق تري باید انجام شود تا بیت المال و ثروت ملی کشور از طرف سو استفاده

 
کنندگان ناشناس که بیشتر از استان هاي دیگر براي برداشت غیرمجاز به منطقه سفر می کنند، چپاول نشود. 

برداشت غیرمجاز سنگ طلا از معدن «اندریان و آستارگان» و مناطق همجوار در شهرستان ورزقان آذربایجان شرقی به معضل سال

 
هاي اخیر منطقه، تبدیل و اختلاف نظر در اجراي ماده 19 قانون معادن، تداوم این معضل را موجب شده است. 

مطابق تصریح ماده 19 قانون معادن، تبصره هاي یک و 2 این قانون، هرکس بدون اخذ پروانه اکتشاف یا بهره برداري یا اجازه برداشت
اقدام به حفاري هاي اکتشافی، استخراج، برداشت و بهره برداري مواد معدنی کند، متصرف در اموال عمومی و دولتی محسوب می شود
و با او برابر قوانین و مقررات مربوط رفتار می شود؛ در این موارد باید ماموران بلافاصله از این گونه عملیات جلوگیري و متهم یا

 
متهمان را براي صدور حکم به مراجع قضایی معرفی کنند. 

چندي پیش اسداالله کشاورز، معاون امور معادن و صنایع معدنی وزیر صنعت معدن و تجارت نیز در جلسه مشترك شوراي معدن
کشور و شوراي معدن آذربایجان شرقی با دستور بررسی آخرین وضعیت فعالیت معدن طلاي «اندریان»، از وضعیت فعلی برداشت

 
هاي غیرمجاز در محدوده این معدن انتقاد کرد. 

وي یادآورشد: متاسفانه برخی با شناسایی رگه هاي معدنی در جنگل ها، به این مواهب طبیعی نیز رحم نکرده و با تخریب طبیعت به

 
برداشت و استحصال مواد ارزشمند معدنی روي آورده اند. 



حجت الاسلام مهدي پورمحمد، امام جمعه ورزقان نیز از قاچاق سنگ هاي معدنی طلا از این شهرستان انتقاد کرد و گفت: در حالی
سنگ معدنی طلا از معادن ورزقان به صورت قاچاق خارج می شود، اما متاسفانه عامل بازدارنده اي هم در این خصوص به طور جدي

 
از سوي مسئولان ذیربط مشاهده نمی شود. 

سرهنگ هاشم شعفی، معاون اجتماعی فرمانده انتظامی آذربایجان شرقی نیز در این ارتباط گفت: حفاظت از معدن برعهده یگان

 
حفاظت معدن است، معدنکار قرارداد می بندد و سهم دولتی می دهد و حفاظت از محدوده معدن بر عهده یگان حفاظت است. 

 
راهکارهاي لازم به منظور کنترل برداشت هاي غیرمجاز از معدن طلاي اندریان ارایه و مصوب شده است 

معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی در خصوص برداشت هاي غیرمجاز از معادن
طلاي ورزقان، گفت: مراتب در جلسات مختلف شوراي تامین شهرستان ورزقان و استان آذربایجان شرقی با حضور مقام هاي قضایی،

 
سیاسی و انتظامی استان، بررسی و راهکارهاي لازم در این خصوص ارایه شده است. 

مهرانگیز رحمانی روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: این موضوع در نهایت در پانزدهمین جلسه شوراي معادن آذربایجان
شرقی با حضور اعضاي شوراي عالی معادن کشور، مقام هاي قضایی و همین طور نمایندگان مجلس، بررسی و راهکارهاي لازم به

 
منظور کنترل این برداشت ها، ارایه و مصوب شد. 

وي همچنین گفت: معدن طلاي «آستارگان» با تناژ اسمی 400 هزار تن، واگذار شده و میزان استخراج واقعی از معدن در سال 1398

 
برابر با 121.6 هزار تن، در سال 1399 برابر با 4.5 هزار تن و چهار ماهه اول 1400 برابر 6.6 هزار تن بوده است. 

رحمانی اظهار کرد: معدن طلاي «اندریان» نیز با تناژ اسمی یک میلیون تن، واگذار شده و میزان استخراج واقعی از معادن در سال

 
هاي 1398 و 1399 و چهار ماهه سال جاري به ترتیب برابر 131.8، 129.5 و 52.6 هزار تن بوده است. 

وي افزود: فعالیت 2 معدن و واحد فرآوري در کل، بدون در نظر گرفتن برداشت هاي غیرمجاز، موجب اشتغال بیش از 300 نفر به

 
صورت مستقیم در منطقه شده است. 

رحمانی ادامه داد: مواد معدنی به صورت خام از محل حمل نمی شوند و با ساخت واحد فرآوري نسبت به فرآوري و تولید شمش طلا

 
اقدام می شود. 

 
35 میلیون دلار سرمایه گذاراي خارجی در معدن طلاي «اندریان» انجام شده است 

مدیر عامل شرکت زرین داغ آستارکان شرکت بهره بردار معدن طلاي اندریان نیز گفت: معدن طلاي اندریان شهرستان ورزقان یکی از

 
معادن مهم سنگ طلا در استان آذربایجان شرقی است. 

موسی سایخانوف اظهار کرد: ذخیره این معدن 30 میلیون تن سنگ طلا با عیار نیم گرم در تن می باشد و این معدن سالانه با هدف

 
استخراج یک میلیون و 400 هزار تن کانسنگ به روش «هیپ لیچینگ» در حال فعالیت است. 

 
وي ادامه داد: تاکنون 35 میلیون دلار سرمایه گذاراي خارجی در این معدن انجام شده و بیش از 600 نفر در آن مشغول کار هستند. 



 
معدن طلاي اندریان؛ بنام بیت المال، به کام چپاولگران 

 
تاراج در روز روشن، مایه خسران کشور و وهن مسوولان می شود 

استاندار آذربایجان شرقی نیز در این خصوص معتقد است: باید با تلاش تمام دستگاه هاي مسوول و همچنین بهره بردار معدن طلاي

 
اندریان، با قاچاقچیان مواد معدنی در این منطقه، مقابله و برخورد قانونی کرد. 

محمدرضا پورمحمدي با بیان اینکه توسعه بهره برداري از معادن آذربایجان شرقی، همواره از مهم ترین اولویت هاي مدیریت استان
است، افزود: رعایت مسائل زیست محیطی و جلوگیري از برداشت هاي غیرمجاز نیز از دیگر اولویت ها مدیریت استان بوده که نیازمند

 
عزم جدي و هم افزایی بین دستگاهی است. 

استاندار آذربایجان شرقی، توجه بهره بردار، عوامل انتظامی و سایر دستگاه هاي نظامی و امنیتی براي جلوگیري از حفر و برداشت هاي
غیرمجاز از معدن طلاي اندریان را خواستار شد و بیان کرد: تاراج انفال و منافع عمومی در روز روشن، مایه خسران کشور و وهن

 
مسوولان می شود. 

پورمحمدي با اشاره به اینکه ترویج وضعیت فعلی در اندریان، باعث برداشت و قاچاق بیشتر شده و افزایش ناهنجاري هاي اجتماعی را
به دنبال خواهد داشت، ادامه داد: شرکت بهره بردار معدن طلاي اندریان باید براي سهولت در کارها و تعامل آسان با دستگاه هاي

 
مسوول، از نیروهاي بومی، متخصص و متعهد استان به عنوان مدیر و یا مدیرعامل معدن طلاي اندریان انتخاب کند. 

وي تقویت و تجهیز تیم هاي حفاظت از محدوده معدن اندریان براي مقابله با برداشت هاي غیرمجاز را خواستار شد و یادآوري کرد:
شرکت حفاظت و حراست از معدن باید تعهد دهد که با برداشت هاي غیرمجاز در اندریان برخورد می کند و گرنه تصمیم دیگري در

 
استان گرفته خواهد شد. 

پورمحمدي افزود: مشارکت اجتماعی و تلاش براي توسعه بیشتر در روستاهاي محدوده تمامی معادن استان نیز از جمله موضوعاتی

 
است که باید مورد شرکت بهره بردار معدن توجه قرار گیرد. 

 
تدابیر دقیقی در خصوص پیشگیري از سوء استفاده افراد سودجو از معدن طلاي اندریان اندیشیده شود 

سرپرست معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل آذربایجان شرقی نیز گفت: باید برنامه عملیاتی نظارتی جامع بر

 
معدن طلاي اندریان در شهرستان ورزقان تدوین و تهیه شود. 

احمد موقري بر پیشگیري از برداشت هاي غیرمجاز و رفع مشکلات موجود در معدن طلاي اندریان در کوتاه ترین زمان ممکن، تاکید
و اضافه کرد: بهره برداري از این معدن مهم باید با رعایت تمام مسایل زیست محیطی و ایمنی با رویکرد تامین منافع استانی و

 
شهرستانی به انجام برسد. 

وي معدن طلاي «اندریان» را ظرفیت و فرصتی مناسب براي توسعه عمران و آبادي منطقه و اشتغال مردم منطقه دانست و اظهار
داشت: تأمین امنیت معدن و جدیت سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی در این زمینه براي انجام وظایف قانونی خود



 
مورد تاکید قوه قضائیه است. 

موقري با تاکید بر لزوم پیشگیري از برداشت هاي غیرمجاز و رفع مشکلات موجود در معدن اندریان، افزود: با توجه به اهمیت فوق

 
العاده این معدن طلا در حوزه منابع ملی، باید تدابیر دقیقی در خصوص پیشگیري از سوء استفاده افراد سودجو اندیشیده شود. 

وي خواستار تدوین سریع برنامه جامع عملیاتی مؤثر براي نحوه نظارت در روند استحصال طلا از معدن اندریان از سوي سازمان

 
صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی شد. 

سرپرست معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل آذربایجان شرقی همچنین بر لزوم نصب سامانه پایش تصویري

 
آنلاین در معدن طلاي اندریان تأکید کرد. 

موقري با اشاره به لزوم نظارت بر روند کار این معدن از جمله بهره برداري خارج از روال معمول از آن، اظهار کرد: سامانه پایش یاد

 
شده امکان نظارت بیشتر در منطقه را فراهم می کند. 

معاون اداره کل ارتباطات زیر ساخت و فناوري اطلاعات آذربایجان شرقی نیز از ایجاد سایت مخابراتی در 2 روستاي «آستارگان» و
«عظیم آباد» در محدوده معدن طلاي «اندریان» خبر داد و گفت: با اتمام این سایت ها، مشکلات اینترنتی منطقه رفع شده و این 2

 
سایت می توانند به طور کامل محل معدن را نیز پوشش بدهند. 

معاون اداره کل ارتباطات زیر ساخت و فناوري اطلاعات آذربایجان شرقی از ایجاد سایت مخابراتی در 2 روستاي آستارگان و عظیم
آباد در محدوده معدن طلاي اندریان خبر داد و گفت: با اتمام این سایت ها، مشکلات اینترنتی منطقه رفع شده و این 2 سایت می

 
توانند به طور کامل محل معدن را پوشش بدهند. 

معدن طلاي مناقشه برانگیز «اندریان» در محدوده 120 هکتاري منطقه کوهستانی و صعب العبور، مشرف به روستاهاي «اندریان»،
«آستارگان»، «میوه رود»، «قینر»، «گونه گوره»، «حاجیلار»، «طرزم» و «گل آخور» در محدوده جنگل هاي ارسباران دیزمار در

 
فاصله 80 کیلومتري از مرکز ورزقان، و 35 کیلومتري از بخش خاروانا واقع شده است. 

فعالیت هاي اکتشافی در محدوده معدن طلاي اندریان از سال 1372 توسط شرکت منطقه اي معادن آذربایجان آغاز شد و اکنون نیز
شرکت معدنی «زرین داغ آسترگان» با همکاري و سرمایه گذاري «شرکت پروژه زمین شناسی معدنی» از کشور گرجستان با هدف

استخراج سالیانه 1400 هزار تن کانسنگ طلا و تولید طلا به روش «هیپ لیچ» در این معدن فعالیت می کنند.



استقرار و نگهداري سیستم هاي مدیریتی در منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس

منبع: فریناشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/06/29

مدیر توسعه و راهبري سیستم هاي منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس گفت: موفق شده ایم علاوه بر
استقرار 6 استاندارد بین المللی در منطقه ویژه...

مدیر توسعه و راهبري سیستم هاي منطقه ویژه اقتصادي
صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس گفت: موفق شده ایم
علاوه بر استقرار 6 استاندارد بین المللی در منطقه ویژه
اقتصادي خلیج فارس، سیستم هاي تعالی را نیز در این

 
مجموعه مستقر کنیم. 

،IT به گزارش فرینا، محمد کوهستانی اضافه کرد: در حوزه
مکانیزاسیون فرایندهاي کلیدي را در برنامه داریم؛ از جمله
پروسه صدور گواهی تولید و قبض انبار گمرکی شرکتهاي
مستقر در منطقه ویژه بطور کامل سیستمی شده و براي

تست در اختیار واحد گمرکی قرار گرفته است. همچنین فرایند نگهداري و تعمیرات (نت) و بخشی از فرایند هاي حوزه HSE را با

 
کمک نرم افزار توانستیم مکانیزه کنیم. 

کوهستانی به انطباق برنامه هاي این واحد با شعار سال 1400 اشاره و اظهار داشت: یکی دیگر از برنامه هاي ما در سال جاري طراحی
IT سامانه اي براي واحد کار و خدمات اشتغال است تا همکاران بتوانند فرایندهاي کاري خود را به صورت نظام مند و بر روي بستر

 
انجام دهند تا خدمات بهتري به ارباب رجوع و ذي نفعان این واحد ارائه شود. 

وي، بروزرسانی سیستم هاي اطلاعاتی حوزه IT با دسترسی 80 درصد و همچنین توسعه مدیریت دانش را از جمله اهداف این واحد
عنوان کرد و گفت: در این راستا استقرار نظام مدیریت دانش چند شاخص شامل عناوینی مانند تعداد دانش هاي ثبت شده و سطح

 
بلوغ مدیریت دانش در نظر گرفته شده و براي تعداد دانش عدد 20 و براي سطح بلوغ عدد 25 درصد در نظر گرفته شده است. 

دبیرکمیته بهره وري و IMS منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس همچنین گفت: افزایش اثربخشی سیستم هاي یکپارچه مدیریتی که
شاخص نسبت اقدام اصلاحی و پیشگیرانه به کل را عدد 70 درصد در نظر گرفته ایم، از دیگر اهداف حوزه مدیریت توسعه و راهبري

 
سیستم ها در سال جاري است. 

کوهستانی افزود: ساماندهی مسائل مربوط به امور ICT و ارایه خدماتی نظیر تامین سامانه هاي نرم افزاري و سخت افزاري و همچنین
ارایه زیرساخت شبکه در کنار تمامی وظایف مربوط به حوزه IT، از جمله شبکه و قسمت زیادي از مباحث مخابراتی در منطقه ویژه

 
اقتصادي، به کارگیري کارا و اثربخش منابع سازمان در راستاي توسعه سیستم هاي مدیریتی را فراهم ساخته است. 

وي ادامه داد: همچنین فعالیت هاي مهمی در راستاي استقرار و نگهداري سیستم هاي مدیریتی از قبیل ایزو، سیستم مدیریت
کیفیت، سیستم مدیریت محیط زیست، سیستم مدیریت ایمنی و بهداشت و... انجام شده و اجراي کلیه زیرساخت هاي ICT از جمله
شبکه فیبر نوري منطقه ویژه و راه اندازي تجهیزات رایانه اي و شبکه اي در این واحد، مدیریت می شود و به تبع آن نگهداري،

 
راهبري و مدیریت اطلاعات و ارایه گزارشات از آن ها، در حیطه فعالیت و وظایف این مجموعه است. 

مدیر توسعه و راهبري سیستم هاي منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس با توضیح اینکه اتصال شبکه فیبر نوري
منطقه ویژه از دو محل، به زیرساخت اصلی مخابرات هرمزگان از دیگر اهداف این واحد است، اضافه کرد: واحد توسعه و راهبري



سیستم هاي منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس در سال جاري در حوزه شبکه 2 هدف کلی راه اندازيVDI و
ارتقاي امنیت اطلاعات را از محل اعتبار داخلی دنبال می کند، گفت: در راستاي راه اندازي VDI، اقداماتی مانند خرید تجهیزات

 
زیرساختی سرور، نصب و راه اندازي بستر دسکتاپ مجازي و خرید تجهیزات ذخیره ساز باید صورت گیرد. 

کوهستانی ادامه داد: اجراي نظام پیشنهادها در منطقه ویژه اقتصادي در حال تکمیل است و ورود به سیستم مدیریت دانش در برنامه
هاي آتی گنجانده شده است.



اخبار خراسان جنوبی/ افزایش دو برابري صادرات امانات پستی از خراسان

جنوبی

منبع: روزنامه بیرجند امروزشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/06/29

اتصال 63 مدرسه دیگر خراسان جنوبی به شبکه ملی اطلاعات مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات خراسان جنوبی از اتصال
63 مدرسه روستایی دیگر خراسان جنوبی به شبکه ملی اطلاعات خبر داد.  «مصطفی بهی»  با اشاره به روند توسعه شبکه

ملی اطلاعات در سطح استان اظهار کرد: در ادامه ...

 
 

 
 



 
 

 
 

اتصال 63 مدرسه دیگر خراسان جنوبی به شبکه ملی اطلاعات مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات خراسان جنوبی از اتصال 63
مدرسه روستایی دیگر خراسان جنوبی به شبکه ملی اطلاعات خبر داد.

 «مصطفی بهی»  با اشاره به روند توسعه شبکه ملی اطلاعات در سطح استان اظهار کرد: در ادامه توسعه زیرساخت هاي شبکه ملی
اطلاعات با اجراي پروژه هاي مختلف، از شهریور سال گذشته تاشهریور امسال، حدود 150 روستاي استان به این شبکه متصل و از

 
خدمات مبتنی بر شبکه ملی اطلاعات و اینترنت پرسرعت همراه بهره مند شدند. 

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات خراسان جنوبی افزود: در همین راستا و با توجه به برقراري پوشش اینترنت همراه در روستاهاي

 
جدید، طبق برنامه اي که اعلام شده بود، مدارس این روستاها نیز به شبکه ملی اطلاعات متصل شدند. 

وي تصریح کرد: طی شهریور ماه امسال 63 مدرسه روستایی دیگر استان که در روستاهاي تازه متصل شده قرار داشتند، با نصب
تجهیزات و تامین پهناي باند لازم به شبکه ملی اطلاعات متصل شدند. 



بهی در پایان عنوان کرد: با هدف برقراري عدالت آموزشی و دسترسی دانش آموزان در همه مدارس به محتواي آموزشی مجازي طرح

 
اتصال مدارس به شبکه ملی اطلاعات از محل اعتبارات وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات در سطح کشور انجام می شود. 

گفتنی است تاکنون هزار و 463 مدرسه روستایی و شهري در استان به شبکه ملی اطلاعات متصل شده اند که اتصال هزار و 400

 
مدرسه از این تعداد، سال گذشته انجام شده است. 

 
دست بافته بانوان قومنجان، هدیه به عتبات عالیات/2 

 
نهمین فرش اهدایی مردم روستاي قومنجان بخش سده آرین شهر شهرستان قاینات تحویل ستاد بازسازي عتبات عالیات استان شد. 

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز خراسان جنوبی، عضو شوراي بخش سده در مراسم برش فرش گفت:  فرش 6 متري
توسط اهالی این روستابافته و تحویل ستاد بازسازي عتبات

 
عالیات شده است. 

سعادتی افزود: این فرش به مدت 4 ماه به دست 70 نفر از بانوان

 
روستا بافته شده است. 

به گفته وي در دو سال 200 میلیون تومان کمک براي بازسازي

 
عتبات مقدسه جمع آوري شد. 

در بازدید استاندار مطرح شد؛ بازار دام سبک و سنگین نهبندان

 
95 درصد پیشرفت فیزیکی دارد 

  استاندار خراسان جنوبی از بازار دام سبک و سنگین نهبندان که

 
از پروژه هاي هاب شتر با پیشرفت فیزیکی 95 درصد است، بازدید کرد. 

حمید ملانوري در ادامه بازدید از پروژه هاي هاب (مرکز منطقه اي) شتر به شهرستان نهبندان رفته است، از بازار دام سبک و سنگین

 
بازدید کرد. 



این پروژه که در حاشیه شهر نهبندان واقع شده، نقش کریدور انتقال و فروش دام سبک و سنگین را ایفا می کند و 40 غرفه تعبیه

 
شده در این مجموعه، امکان عرضه 3 هزار راس دام سبک و 300 دام سنگین به ویژه شتر را به صورت روزانه دارد. 

 
ایجاد انبار کنسانتره و علوفه نیز بازار مستقیم را براي تامین نیاز دامداران منطقه فراهم کرده است. 

ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) با سرمایه گذاري 2 میلیارد تومان زمینه اشتغال 43 نفر را در این مرکز عرضه دام فراهم کرده

 
و ایجاد بستر فروش دام مناطق گرمسیري در فضاي مجازي از برنامه هاي ستاد براي سودآوري غرفه داران در این مرکز است. 

 
استاندار خراسان جنوبی از کشتارگاه دام سبک و سنگین نهبندان هم بازدید کرد. 

 
این کشتارگاه در راستاي تکمیل زنجیره هاب شتر ایجاد و راه اندازي می شود. 

ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) با سرمایه گذاري 2 میلیارد تومان، این کشتارگاه را در زمینی به مساحت 3 هزار و 500 مترمربع

 
احداث می کند و راه اندازي کامل این کشتارگاه زمینه اشتغال پنج نفر را به طور مستقیم فراهم می آورد. 

امکان کشتار روزانه 50 رأس دام سبک و پنج رأس دام سنگین در این مجموعه وجود دارد و خط بسته بندي گوشت قرمز این

 
کشتارگاه با امکان پیش سردکن در حال حاضر داراي 80 درصد پیشرفت فیزیکی است. 

 
ملانوري در ادامه بازدیدهاي امروز از ایستگاه قرنطینه دام در روستاي حیدرآباد نهبندان بازدید کرد. 

این مرکز قرنطینه و پایش سلامت با ظرفیت 5 هزار دام سبک و 500 دام سنگین در زمینی به مساحت هفت هکتار با هدف راه

 
اندازي مرکز تامین دام سبک و سنگین به ویژه شتر مورد نیاز دامداران کشور ایجاد شده است. 

 
بهره برداري از تصفیه خانه بیرجند تا پایان سال/2 

 
تصفیه خانه بیرجند تا پایان امسال بهره برداري می شود. 

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز خراسان جنوبی، مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان جنوبی گفت: بخش مایع تصفیه
خانه پاییز امسال و بخش جامد تا پایان سال وارد مدار و تصفیه خانه با

 
تمام ظرفیت بهره برداري می شود. 

امامی به چالش هاي پیش روي این طرح اشاره کرد و افزود: تحریم ها،
افزایش قیمت ارز و افزایش بی سابقه قیمت ها تا حدودي این طرح را با

 
مشکل مواجه کرد و چند بار بهره برداري آن با تاخیر مواجه شد. 

وي افزود: همه تجهیزات مورد نیاز تصفیه خانه که بخشی از آن خرید خارجی بوده انجام شده است و در حال خرید ابزار دقیق هستیم

 
تا براي نصب در چند ماه آینده وارد کارگاه شود. 

 
امامی با اشاره به 60 هزار انشعاب فاضلاب در استان گفت: این تعداد تا 80 هزار انشعاب در حال افزایش است. 



 
در بازدید استاندار خراسان جنوبی از پروژه هاب شتر عنوان شد سرمایه گذاري 16 میلیارد تومانی در طرح هاب شتر/ 

  استاندار خراسان جنوبی روز دوشنبه از پروژه هاي آماده بهره
برداري طرح هاب (مرکز منطقه اي) شتر که با مشارکت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) در این استان در دست اجراست، بازدید

 
کرد. 

حمید ملانوري امروز با همراهی معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار و جمعی از مسوولان استانی از ایستگاه تحقیقات شتر و گونه

 
هاي مرتعی طرح هاب شتر بازدید کرد. 

 
این ایستگاه موسوم به مرکز "به نژادي شتر" به عنوان بخش پیشران طرح هاب شتر در دشت بجد شهرستان بیرجند واقع است. 

در حال حاضر در این مرکز که ظرفیت 500 شتر شیرده صنعتی را دارد، 200 نفر شتر موجود است و از 118 هکتار اراضی مستعد

 
کشت گونه هاي مرتعی استان نیز سه هکتار زیر کشت تمامی گونه هاي گیاهی منطقه است. 

این ایستگاه با هدف تولید گونه هاي برتر ژنتیکی شتر براي گله هاي روستایی، تحقیقات درخصوص گونه هاي مرتعی بوم استان و

 
توسعه آنها و نیز تولید علوفه و شیر براي مصرف در استان راه اندازي می شود. 

2 هدف دیگر از راه اندازي این مرکز پیشرانی در نوآوري و فناوري در پرورش شتر و تولید گونه هاي مرتعی و نیز ایجاد زیرساخت

 
هاي پژوهشی براي دانشجویان و مرکز تحقیقات کشاورزي است. 

ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) براي ایجاد این ایستگاه 16 میلیارد تومان سرمایه گذاري کرده و زمینه اشتغال مستقیم هفت نفر

 
را نیز فراهم آورده است. 

این مجموعه 95 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و اکنون با 200 نفر شتر و سه هکتار سطح زیر کشت گونه هاي گیاهی آماده بهره

 
برداري است. 

میدان عرضه دام و کشتارگاه دام سبک و سنگین در حاشیه شهر نهبندان و ایستگاه قرنطینه حیدرآباد از دیگر پروژه هایی است که
استاندار خراسان جنوبی امروز با هدف بررسی وضعیت موجود و رفع نواقص احتمالی در راستاي اصلاح شرایط و آمادگی براي بهره

برداري از آنها بازدید می کند. 



طرح ایجاد مرکز منطقه اي پرورش شتر (هاب) سال 1398 با هدف افزایش ارزش افزوده و اشتغالزایی در قالب انعقاد تفاهم نامه اي
بین استانداري خراسان جنوبی و ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) در استان آغاز شد و یکی از مناطق هدف اجراي این طرح

 
شهرستان نهبندان است. 

خراسان جنوبی دومین استان داراي جمعیت شتر (30 هزار نفر) است که براساس آخرین آمار رسمی سالانه یک هزار و 200 تن

 
گوشت و یک هزار و 500 تن شیر خام شتر در این استان تولید می شود. 

با اجراي طرح هاب شتر هشت هزار فرصت شغلی در استان خراسان جنوبی ایجاد و ظرفیت تولید محصولات نیز به 25 هزار تن

 
خواهد رسید. 

در حال حاضر 95 درصد وسعت خراسان جنوبی را عرصه هاي بیابانی تشکیل می دهد لذا وضعیت بیابانی و مرتعی استان قابلیت

 
افزایش جمعیت شتر را دارد. 

 
رنج نخل داران نهبندان ازنبود صنعت فرآوري/خرما را فله اي می فروشیم/7-5 

 نخل داران نهبندانی از نبود سردخانه و صنایع فرآوري و بسته

 
بندي خرما در این شهرستان گلایه دارند و این مسائل آنها را به سمت فروش فله اي محصولشان کشانده است. 

به گزارش مهر بارها و بارها از خام فروشی و فروش فله اي محصولات ارزشمند خراسان جنوبی شنیده ایم. محصولات معدنی،

 
محصولات استراتژیک خراسان جنوبی چون زرشک، عناب و زعفران همه به نوعی گرفتار معضل خام فروشی هستند. 

اما پیگیري ها نشان می دهد که این معضل گریبان محصول ارزشمند خرما در شهرستان نهبندان را نیز گرفت و کشاورزان نهبندانی

 
در حالی محصول خود را فله اي عرضه می کنند که به واسطه نبود سردخانه نگران آسیب دیدن و خراب شدن محصولشان هستند. 

همچنین از طرف دیگر صنایع فرآوري خرما نیز در این شهرستان وجود ندارد و این موضوع نیز آنان را به سمت خام فروشی کشانده
است. افسوس از این جهت است که بنا به گفته کشاورزان منطقه در صورت وجود صنایع بسته بندي و فرآوري و سردخانه خرماي

 
منطقه حتی قابلیت صادراتی و ارزآوري براي استان را نیز دارد. 



 
 

غلامعلی مالکی از نخل داران منطقه بندان شهرستان نهبندان در گفت و گو با خبرنگار مهر اظهار کرد: در منطقه بندان و در نخلستان

 
من به طور متوسط از هر نخل 20 تا 25 کیلو خرما برداشت می شود. 

 
مجبوریم خرما را با هر قیمتی بفروشیم 

وي با انتقاد از نبود سردخانه براي نگهداري خرما در شهرستان نهبندان بیان کرد: به واسطه اینکه در شهرستان ما سردخانه وجود

 
ندارد مجبور هستیم که محصول و ثمره زحمت و تلاش خودمان را با هر قیمتی به فروش برسانیم تا خراب نشود. 

نخل دار نهبندانی گفت: اگر سردخانه اي در شهرستان نهبندان وجود می داشت ما محصول خودمان را کم کم و با قیمت مناسب به
بازار عرضه می کردیم و همچنین اگر کارخانه فرآوري خرما می داشتیم شیره خرما را نیز با بازار عرضه کرده و سود بیشتري نصیب ما

 
می شد. 

 
طی یک سال گذشته قیمت سم و کود چند برابر شده که این موضوع نیز هزینه تولید کشاورزان را بیشتر کرده است 

وي با اشاره به اینکه البته خرما نسبت به سال گذشته افزایش قیمت داشته و کیلویی بین 20 تا 25 هزار تومان به فروش می رسد،

 
اظهار کرد: طی یک سال گذشته قیمت سم و کود نیز چند برابر شده که این موضوع نیز هزینه تولید کشاورزان را بیشتر کرده است. 

عباس محمدي از نخل کاران منطقه روستاي زیبا و هدف گردشگري دهسلم است که در گفت و گو با خبرنگار مهر از ظرفیت هاي

 
روستا می گوید و بیان کرد: در روستاي دهسلم حدود سه یا چهار نوع خرما برداشت می شود که این موضوع بسیار ارزشمند است. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر حدود دو تن خرما از نخلستان برداشت می کنم، بیان کرد: البته تا چند سال دیگر که برخی دیگر از

 
نخل هاي من نیز به مرحله ثمردهی برسند میزان برداشت به 6 تن در سال نیز خواهد رسید. 

 
نبود کارخانه فرآوري سودهی کشاورز را به حداقل رسانده است 

نخل دار نهبندانی با اشاره به اینکه یکی از مهمترین مشکلات کشاورزان نهبندانی نبود سردخانه براي نگهداري محصول خرما است،

 
گفت: موضوع تنها به نبودن سردخانه خلاصه نمی شود بلکه ما کارخانه فرآوري و بسته بندي نیز نداریم. 



وي ادامه داد: اگر در شهرستان نهبندان کارخانه بسته بندي خرما، سردخانه و کارخانه فرآوري وجود می داشت، بی شک بود

 
کشاورزان از پرورش خرما چهار- پنج برابر می شد و این موضوع انگیزه آنان براي کار و تلاش را بیشتر می کرد. 

محمدي با بیان اینکه در حال قیمت خرماي خوب کیلویی 25 تا 30 هزار تومان خریداري می شود، گفت: من چندان از کود شیمایی

 
و سم براي درختان و نخل ها استفاده نمی کنم ولی در مجموع قیمت کود و سم نیز طی یک سال گذشته افزایش داشته است. 

 
قابلیت صادراتی خرماي کبکاب 

نخل دار روستاي زیباي دهسلم اظهار کرد: خرماي بسیار خوبی چون کبکاب نیز دارم که اگر صنایع بسته بندي در شهرستان وجود

 
داشته باشد حتی قابلیت صادراتی نیز پیدا می کند چرا که کشورهایی چون روسیه تمایل به این نوع خرما دارند. 

محمدي افزود: حتی در داخل کشور نیز تا زمانی که کارخانه بسته بندي وجود نداشته باشد، ما نمی توانیم خرما را به استان هاي

 
دیگر چون مشهد، تهران و اصفهان بفرستیم و به طور معمول در همین استان خودمان به فروش می رسد. 

وي گفت: حتی از شهرستان بم با من تماس گرفتند که در صورت تمایل می توانم خرماي خود را به سردخانه آنجا ببرم ولی چون
کارخانه بسته بندي نداریم، حتی به سردخانه در شهر بم نیز نتوانستم محصول خود را ارسال کنم (نگهداري در سردخانه نیازمند

 
نگهداري خرما در بسته بندي مناسب است) 

این نخل کار نهبندانی یادآور شد: فصل برداشت خرماي کبکاب از نیمه مردادماه تا اواخر شهریور است و بعد از آن برداشت سایر انواع

 
خرما شروع می شود. 

 
فروش فله اي خرما به واسطه نبود سردخانه 

محمد حیدري پور، مدیر جهاد کشاورزي شهرستان نهبندان نیز گفت و گو با خبرنگار مهر اظهار کرد: در حال حاضر در نهبندان
سردخانه اي براي نگهداري خرما و واحد فرآوري و بسته بندي این محصول را نداریم که این موضوع زمینه گلایه کشاورزان و نخل

 
داران نهبندانی را به وجود آورده است. 

وي بیان کرد: این موضوع باعث شده است که کشاورزان نهبندانی خرما را به صورت فله اي و به سود بسیار کم بفروشند تا محصولشان

 
خراب نشود در حالی که در صورت وجود یک سردخانه و صنعت فرآوري سود بیشتري نصیب کشاورزان این منطقه می شد. 

مدیر جهاد کشاورزي نهبندان با اشاره به اینکه در زمینه فرآوري خرما یک طرح و در زمینه فرآوري زیتون نیز یک طرح دیگر به ستاد
توسعه خاوران ارسال شده است، گفت: در حال حاضر در نهبندان در 365 هکتار خرما پرورش داده می شود که براي 350 خانواده به

 
نوعی اشتغال زایی و در آمد زایی کرده است. 

 
تولید سالیانه خرما در نهبندان 680 تن است 

حیدري پور با بیان اینکه تولید سالیانه خرما در نهبندان حدود 680 تن است، اظهار کرد: بیشترین سطح خرما براي دو

 
منطقه دهسلم و بندان نهبندان است. 



مدیر جهاد کشاورزي شهرستان نهبندان گفت: بعد از دهسلم و بندان نیز می توان به منطقه چاهداشی و حیدرآباد براي برداشت

 
محصول خرما اشاره کرد که نخل کاران آن با زحمت و تلاش فراوان این محصول ارزشمند را به ثمر می رسانند. 

 
برنامه ریزي براي جلوگیري از خام فروشی 

وي یادآور شد: امیدواریم با توجه بیشتر به موضوع فرآوري خرما از فروش فله اي و خام فروشی این محصول ارزشمند شهرستان

 
نهبندان جلوگیري شده و درآمد بیشتري نصیب کشاورزان این منطقه از خراسان جنوبی شود. 

خراسان جنوبی سرزمین گنج هاي بی رقیب است که توجه به آنها می تواند فرصت هاي بی بدیل اشتغال زایی، درآمدزایی و حتی
ارزآوري را براي استان به همراه بیاورد. اما در این میان فرآوري محصول به عنوان حلقه مفقوده موجب شده که نتوانیم نهایت

 
سوددهی را از این محصولات داشته باشیم. 

خرماي نهبندان نیز از این معضل مستثنی نیست و باید با تدبیر و برنامه ریزي در راستی ایجاد سردخانه و صنایع فرآوري در راستاي

 
سودآوري هر چه بیشتر این محصول براي کشاورزان و نخل داران استان بکوشیم. 

امید است با جذب سرمایه گذار براي ایجاد سردخانه و کارخانه بسته بندي در این شهرستان از طریق ستاد توسعه خاوران و سرعت
بخشیدن به این موضوع در فصل برداشت خرما در سال هاي آتی شاهد نگرانی نخل داران نهبندانی در این زمینه نباشیم و در آینده نه

 
چندان دور براي صادرات آن برنامه ریزي کنیم. 

 
فرمانده سپاه شهرستان فردوس: رسانه ها مطالبات را به سمت رونق تولید جهت دهند/2 

  فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه شهرستان فردوس گفت:

 
رسانه ها ابزارهاي قدرتمندي هستند و باید مطالبات به حق مردم را به سمت رونق تولید و اشتغال جهت دهند. 

 
سرهنگ محمد فاطمی نسب  افزود: اصحاب رسانه می توانند جریان ایجاد کرده و در جامعه گفتمان سازي کنند. 

وي گفت: اصحاب رسانه، خبرنگاران و فعالان فضاي مجازي باید مطالبه گري را در بین مردم گسترش دهند و این مطالبات را به

 
سمت تولید و ایجاد اشتغال پایدار پیش ببرند. 



فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه فردوس با اشاره به برنامه هاي هفته دفاع مقدس در این شهرستان گفت: هفته دفاع مقدس امسال

 
108 برنامه در این شهرستان اجرا می شود. 

وي افزود: اعزام گروه هاي جهادي به روستاها، نواختن زنگ ایثار و شهادت، تجلیل از پیشکسوتان دفاع مقدس، عطرافشانی گلزار
شهدا، دیدار با خانواده شهدا، برگزاري نهضت خاطره گویی و مسابقات کتابخوانی از مهمترین برنامه هاي هفته دفاع قدس در فردوس

 
است. 

سرهنگ فاطمی نسب بیان کرد: به دلیل تقارن هفته دفاع مقدس با ایام اربعین امام حسین (ع)، جهت گیري برنامه ها در این راستا

 
خواهد بود. 

 
امام جمعه بیرجند: مدارس نقش مهمی در تربیت نسل انقلابی دارند 

 بیرجند &– ایرنا &– نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی و
امام جمعه بیرجند گفت: مدارس نقش مهمی در تربیت نسل انقلابی و نقش بر آب کردن توطئه هاي دشمن براي فاسد کردن نسل

 
جوان دارند. 

حجت الاسلام و المسلمین سید علیرضا عبادي روز دوشنبه در دیدار اعضاي هیات امنا و مدیران مدارس امام حسین (ع) خراسان
جنوبی که در آستانه آغاز سال تحصیلی جدید برگزار شد، افزود: طبق آیات قرآن کریم هیچ موجودي همچون انسان دوقطبی نیست

 
زیرا انسانی که مسجود فرشتگان است می تواند بدتر از هر موجودي هم باشد. 

وي گفت: عالم، عالم علل و اسباب است و رمزهایی که در سرنوشت انسان آمده همان تعلیم، تربیت، فضاي عمومی و طبیعی است که

 
در نهایت معلول در عزم و اراده انسان نمود پیدا می کند. 

امام جمعه بیرجند اظهار داشت: دشمن با همه تبلیغاتش که به صورت فنی کار می کند به دنبال علت فساد می چرخد که فرزندان ما

 
را فاسد کند اما در مقابل این علل، اسباب خیر و صلاح فراهم است که باید براي مبارزه فراهم شود. 

وي بیان کرد: گاهی دشمن در صف هاي خودي براي پیاده سازي فساد به وسیله نفوذ وارد می شود که در زمان قاجار و رضاخان که

 
فردي فاسد، دزد و معتاد را آوردند یا پسرش محمدرضا که بدتر از پدرش بود تا خواسته هایشان را در کشور پیاده کنند. 

امام جمعه بیرجند با بیان اینکه انقلاب اسلامی را همین فرزندان تربیت یافته در مکتب اسلامی همراهی کردند افزود: هرچند انقلاب



 
اسلامی معجزه  الهی بود اما دشمن هنوز رها نکرده و در حوزه هاي مختلف حضور دارد. 

وي گفت: در بحث آموزش، 2 سند تحول بنیادین و 2030 در سال هاي گذشته مطرح شد و صحنه عجیبی است که سند 2030 از

 
طرف دولت ابلاغ و بودجه مورد نظر هم فراهم شد. 

حجت الاسلام و المسلمین عبادي افزود: مقام معظم رهبري با بیداري خاصی که داشتند شخصا وارد عمل شدند زیرا خیلی ها در

 
زمانی که باید حرفی می زدند، ساکت بودند. 

وي گفت: شوراي عالی انقلاب فرهنگی مصوبه اي براي لغو این سند ارایه کرد اما عجیب تر این بود که دولت قبل سند بیگانه 2030

 
را ابلاغ کرد اما لغو سند را ابلاغ نکرد و چراغ خاموش اجرا کردند که اسنادي هم موجود است. 

نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی گفت: حتی در بودجه 1400 اعتبار براي آن دیده بودند که چون شرایط تغییر کرده بود، انکار

 
می کردند. 

 
وي اظهار داشت: 10 روز قبل رییس جمهوري مصوبه لغو اجراي سند 2030 را ابلاغ کرد که قابل تقدیر است. 

 
حجت الاسلام و المسلمین عبادي افزود: هرچه در زمینه تعلیم و تربیت کار شود باز هم کم است زیرا انسان موجود نامتناهی است. 

 
وي گفت: در انواع خیرات و مبرات هیچ چیز ثوابش به تعلیم و تربیت نمی رسد همانطور که گمراه کردن هم بدترین نوع گناه است. 

امام جمعه بیرجند افزود: سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و بسیج مستضعفان از ابتداي پیروزي انقلاب در حوزه هاي مختلف نظامی،
امنیتی، سیاسی، اجرایی، اقتصادي و فرهنگی نقش مهمی داشته و همواره در حال پیشرفت بوده اند که مدارس امام حسین (ع) و

 
آموزش دانش آموزان انقلابی هم از مهمترین این توفیقات است. 

 
آموزش و مهارت محوري در مدارس امام حسین (ع) 

مدیرعامل موسسه فرهنگی و آموزشی امام حسین (ع) خراسان جنوبی هم در این دیدار گفت: با توجه به تاکید مقام معظم رهبري

 
درباره آموزش و مهارت محوري این مهم با شعار "هر دانش آموز یک مهارت" در دستور کار قرار گرفته است. 

جواد عقیلی پور افزود: 30 مدرسه امام حسین (ع) در خراسان جنوبی با چهار هزار دانش آموز و 500 معلم فعالیت می کنند که

 
اولویت ما مباحث تربیتی و علمی است. 

وي گفت: 19 راهبرد تربیتی در این مدارس براي تربیت نسل عالم، متعهد و متخصص به تعبیر مقام معظم رهبري برنامه ریزي شده

 
که امیدواریم با اجراي صحیح آن نقش تعیین کننده اي در تربیت نسل انقلابی داشته باشیم. 

عقیلی پور یادآور شد: سال 99 طرح اساسی مدارس امام حسین (ع) به تایید مقام معظم رهبري رسید که مفاد آن تا سال 1420 باید

 
از نظر کمی و کیفی به نتیجه برسد. 



وي تصریح کرد: از نظر کمی 105 هزار دانش آموز سطح کشور باید به یک میلیون نفر در این مدارس برسند و از نظر کیفی خانواده،

 
معلم، دانش آموز و مدرسه در راهبردهاي تربیتی ساماندهی می شوند. 

 
معاون استاندار خراسان جنوبی: اراضی تا 500 متر مربع روستاي موسویه قاینات رایگان تحویل می شود/7 

 بیرجند &– ایرنا &– معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار
خراسان جنوبی گفت: با مذاکرات و اقداماتی که صورت گرفته، اراضی در اختیار مردم روستاي موسویه تا متراژ 500 متر مربع به

 
صورت رایگان به آنها تحویل می شود و اهالی هیچ وجهی را پرداخت نمی کنند. 

به گزارش روز دوشنبه روابط عمومی استانداري خراسان جنوبی، محمد فرهادي در نشست بررسی مشکلات اهالی روستاي موسویه
اظهار داشت: چند روز پیش کلیپی مبنی بر ناتوانی مردم در تامین هزینه مطالبه شده از سوي بنیاد مستضعفان در بحث اراضی

 
مسکونی پخش شد و این جلسه ویژه نیز به منظور پیگیري همین موضوع برگزار شده است. 

وي با بیان اینکه مباحث مطرح شده در آن کلیپ صحت نداشته و سیاه نمایی است افزود: با توجه به مالکیت اداره کل اوقاف و امور
خیریه و بنیاد مستضعفان بر اراضی موسویه در راستاي تامین زمین مسکونی مورد نیاز اهالی، در گذشته جلسات متعددي برگزار شده

 
که نتایج خوبی هم به همراه داشته است. 

معاون استاندار خراسان جنوبی گفت: به منظور سرعت بخشیدن به موضوع رفع مشکل مردم، تمامی اراضی اوقاف به بنیاد مستضعفان
تحویل شده و با پیگیري هاي اداره کل اموال و املاك استان و پس از برگزاري جلسات متعدد با ادارات کل اوقاف و بنیاد مسکن

 
استان، 15 هکتار زمین به روستا ملحق شده است. 

وي ادامه داد: این اراضی الحاقی به صورت ششدانگ به اداره کل اوقاف و امور خیریه تحویل شد و در ادامه نیز 90 هکتار از اراضی

 
داخل روستا در اختیار بنیاد مستضعفان قرار گرفت که با این اقدام، امکان واگذاري سند ششدانگ که مطالبه مردم بود نیز فراهم شد. 

فرهادي گفت: براساس مذاکرات صورت گرفته و طبق تصمیم بنیاد مستضعفان، اراضی در اختیار مردم تا متراژ 500 متر مربع به

 
صورت رایگان به آنها تحویل می شود و اهالی هیچ وجهی را پرداخت نمی کنند. 

وي اظهار داشت: براي املاك بیشتر از 500 متر مربع نیز بخش مازاد اراضی با قیمت کارشناسی و در اقساط 46 ماهه در مقاطع

 
زمانی سه ماهه به ساکنان واگذار می شود و بعد از اتمام این بازه زمانی، سند به نام مالک زمین صادر می شود. 



معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار خراسان جنوبی گفت: براي افراد زیر پوشش نهادهاي حمایتی مانند کمیته امداد امام خمینی

 
(ره) و بهزیستی در حال رایزنی هستیم تا از این قاعده مستثنی شوند و براي اراضی بالغ بر 500 متر مربع، وجهی را نپردازند. 

وي اظهار داشت: با رایزنی هایی که صورت گرفته، بنیاد مستضعفان عایدات حاصل از این اقدام را در روستا هزینه می کند و در اولین

 
گام این نهاد احداث مرکز بهداشتی و درمانی موسویه را متقبل شده است. 

فرهادي گفت: اراضی تصرفی عده زیادي از اهالی کمتر از 500 متر مربع است لذا وجهی در قبال تعیین تکلیف زمین در اختیار خود

 
نمی پردازند. 

وي از اجماع نظر دستگاه ها براي رفع مشکل اهالی موسویه در شهرستان قاینات خبر داد و افزود: دستگاه هاي متولی براي رفع

 
مشکل اهالی این روستا اهتمام جدي دارند. 

براساس مصوبات این جلسه، فرمانداري قاینات مکلف شد اقدامات انجام شده را هرچه سریعتر به معاونت عمرانی استانداري ارائه کند و

 
براي تنویر افکار عمومی از ظرفیت صدا و سیما و فضاي مجازي براي ارائه اقدامات بنیاد مستضعفان در این روستا استفاده شود. 

 
افزایش دو برابري صادرات امانات پستی از خراسان جنوبی/2 

 
صادرات امانات پستی در شرایط شیوع کرونا از خراسان جنوبی امسال بیش از دونیم برابر افزایش یافت. 

 
 مدیرکل گمرکات استان گفت: در 5 ماه گذشته 3 هزار و 534 دلار مرسوله پستی از خراسان جنوبی به خارج از کشور ارسال شد. 

رحیمی زاده افزود: در این مدت 64 فقره اظهارنامه به وزن 403
کیلوگرم شامل زعفران، خشکبار، البسه، حوله و سایر کالا ها به

 
خارج از کشور پست شد. 

صادرات مرسولات پستی در 5 ماه گذشته در مقایسه با مدت
پارسال 146 درصد از نظر ارزش و به لحاظ وزنی 224 درصد

 
افزایش یافت. 

 
مدیرکل گمرکات استان افزود: همچنین در این مدت 10 فقره اظهارنامه براي واردات امانات پستی به استان صادر شد. 

 
به گفته وي وزن امانات پستی واردات به وزن 40 کیلوگرم و 4 هزار و 300 دلار صادر شد. 

 
رحیمی زاده کشور هاي مقصد و مبدا صادرات و واردات امانات پستی را آلمان، روسیه، آمریکا، کانادا و دانمارك اعلام کرد. 

 
افتخار آفرینی سه عضو کانون در سومین مهرواره شعر آفرینش/3-2 

 
سه عضو نوجوان کانون خراسان جنوبی در سومین مهرواره شعر آفرینش برگزیده شدند. 

مدیرکل کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان استان با اعلام این خبر گفت: 23 اثر از استان به سومین مهرواره شعر آفرینش کانون



ارسال شد که با اعلام نتایج توسط هیئت داوران این مهروا ره ، دو عضو نوجوان و یک عضو ارشد کانون از بین 900 اثر رسیده از

 
سراسر کشور به دبیرخانه کشوري موفق به قرار گرفتن در فهرست برگزیدگان این مهرواره شدند. 

حمیدي افزود: در بخش نوجوان نام «فهیمه فرهادي» از مرکز فرهنگی و هنري بشرویه و «یسنا محمدي» عضو مرکز شماره سه
بیرجند و در بخش اعضاي ارشد نام «مهران طالبی» عضو ارشد مرکز فرهنگی و هنري شماره یک و فراگیر بیرجند به چشم می خورد.

وي گفت: همانند مهرواره هاي گذشته ، انتشارات کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان قرار است آثار برگزیدگان را در مجموعه

 
اي  منتشر کند. 

امسال نیز به علت شیوع ویروس کرونا، اختتامیه به شکل حضوري برگزار نخواهد شد اما به زودي براي برگزیدگان، کارگاه هاي
تخصصی نقد و بررسی شعر به شکل مجازي از سوي داوران مرحله پایانی مهرواره برگزار و لوح تقدیر و هدایاي برگزیدگان نیز به

 
استان ها ارسال خواهد شد. 

 
توقیف کامیون حامل آرد قاچاق در طبس/4 

 
مأموران انتظامی طبس در بازرسی از یک کامیون، 275 کیسه آرد قاچاق کشف و ضبط کردند. 

به گزارش امروز خراسان جنوبی فرمانده انتظامی طبس گفت: مأموران انتظامی ایست و بازرسی دیهوك شهرستان طبس هنگام

 
کنترل خودرو هاي عبوري در محور هاي مواصلاتی به یک کامیون مشکوك شدند و خودرو را براي بررسی بیشتر متوقف کردند. 

سرهنگ علی پور افزود: مأموران پس از هماهنگی با مقام قضائی در بازرسی از کامیون، 275 کیسه آرد قاچاق به ارزش 410 میلیون

 
ریال کشف کردند. 

فرمانده انتظامی شهرستان طبس افزود: ماموران در این رابطه یک خودرو توقیف و یک متهم دستگیر کردند که متهم بازداشت شده

 
براي سیر مراحل قانونی به مراجع قضائی معرفی شد. 

 
دستگیري سارقان موتورسیکلت در درمیان 

 
دو سارق موتورسیکلت در شهرستان درمیان بازداشت شدند. 

به گزارش امروز خراسان جنوبی، فرمانده انتظامی درمیان گفت: با وقوع سرقت 2 موتورسیکلت در شهرستان بیرجند، شناسایی و

 
دستگیري سارقان به صورت ویژه در دستور کار ماموران پلیس آگاهی شهرستان درمیان قرار گرفت. 

سرهنگ دشتستانی افزود: مأموران پلیس آگاهی درمیان با دریافت اطلاعاتی مبنی بر انتقال 2 موتورسیکلت سرقتی توسط سارقان به

 
این شهرستان، متهمان را شناسایی و با هماهنگی مقام قضائی، آن ها را دستگیر و 2 موتورسیکلت سرقتی را کشف کردند. 

فرمانده انتظامی شهرستان درمیان افزود: متهمان در بازجویی هاي پلیسی به سرقت 2 موتورسیکلت و همچنین به 7 فقره سرقت از

 
شهرستان بیرجند و درمیان اعتراف کردند که با تشکیل پرونده به مقام قضائی معرفی شدند. 

سرهنگ دشتستانی گفت: شهروندان وسایل نقلیه خود را به تجهیزات ایمنی و پیشگیري از سرقت مجهز کنند و در صورت مشاهده

 
هرگونه موارد مشکوك موضوع را از طریق 110 به پلیس اطلاع دهند. 



 
اجراي هزار و 279 برنامه در هفته دفاع مقدس/3 

 
هزار و 279 برنامه مختلف و متنوع در هفته دفاع مقدس در خراسان جنوبی اجرا می شود. 

معاون هماهنگ کننده سپاه انصارالرضاي استان در نشست خبري گفت: ستاد هفته دفاع مقدس در مرکز استان و شهرستان ها و

 
مراکز بخش ها تشکیل شده است. 

سرهنگ هزاري در خصوص برنامه هاي هفته دفاع مقدس گفت:
در سی ام شهریور هم زمان با تجلیل از یک میلیون نفر رزمنده
در سراسر کشور  در استان هم و از رزمندگان نیز تجلیل می

 
شود. 

وي گفت: دیدار با نماینده ولی فقیه در استان و ائمه جمعه در
شهرستان ها ، عطرافشانی و گل باران گلزار شهیدان، دیدار با خانواده هاي رزمندگان، جانبازان و ایثارگران و پاسداشت سربازان وظیفه
شهید ، تجلیل از شهداي سلامت، تجلیل از نقش زنان در دوران دفاع مقدس، برگزاري مراسم رژه خودرویی، افتتاح هفت طرح عمرانی
با اعتبار 15 میلیارد ریال شامل سه یادمان شهیدان و چهار پروژه احیاي قنات ها در شهرستان ها، اعزام گروه هاي جهادي در طول
هفته دفاع مقدس به مناطق محروم، ادامه کمک هاي مؤمنانه، تهیه آلبوم شهیدان به تعداد 520 عدد و تقدیم به خانواده شهیدان،
اجراي پاتوق سرود در محلات، اجراي مسابقات ورزشی در فضاي باز، میز خدمت با حضور مسئولان، یادواره شهیدان در شهرستان ها،
برگزاري مسابقات فرهنگی قرآنی، اجراي طرح شهید حاج قاسم سلیمانی و راه اندازي مرکز خودرویی واکسیناسیون کرونا، اعزام تیم

 
سیار واکسیناسیون به روستا هاي مختلف از جمله برنامه هاي این هفته خواهد بود. 

 
کشف مواد مخدر صنعتی و سنتی از موتورسیکلت سواران در نهبندان/4 

ماموران انتظامی نهبندان 70 کیلو و 600 گرم تریاك و 39 کیلو و 300 گرم حشیش در بازرسی از 3 دستگاه موتورسیکلت کشف

 
کردند. 

به گزارش امروز خراسان جنوبی فرمانده انتظامی استان گفت: مأموران انتظامی نهبندان هنگام گشت زنی در محور هاي فرعی این
شهرستان به 3 موتورسیکلت در حال تردد مشکوك شدند و با

 
علائم هشدار دهنده به آن ها دستور ایست دادند. 

سردار فرشید افزود: راکبان موتورسیکلت ها با مشاهده ماموران
پلیس بر سرعت خود افزودند و متواري شدند که مأموران با
اقدامات پلیسی و شلیک چند گلوله به صورت هوایی

 
موتورسیکلت ها را متوقف کردند. 

فرمانده انتظامی استان خراسان جنوبی گفت: مأموران در بازرسی

 
از موتورسیکلت ها 70 کیلو و 600 گرم تریاك و 39 کیلو و 300 گرم حشیش کشف کردند. 

سردار فرشید با بیان این که در این عملیات مجموعاً 109 کیلو و 900 گرم تریاك و حشیش کشف شده است، افزود: مأموران در این



رابطه 3 موتورسیکلت توقیف و 2 متهم دستگیر کردند که متهمان با تشکیل پرونده براي سیر مراحل قانونی به مراجع قضائی معرفی

 
شدند. 

 
پایان مرمت مجموعه کاروانسراي سرایان خراسان جنوبی/2 

 
معاون میراث فرهنگی خراسان جنوبی از پایان مرمت و بهسازي مجموعه کاروانسراي شهر سرایان خبر داد. 

 
علی شریعتی منش گفت: اعتبار هزینه شده در این مجموعه بیش از 10 میلیارد ریال بوده است. 

معاون میراث فرهنگی، اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی خراسان جنوبی افزود: کاروانسراي سرایان مربوط به

 
دوره صفویه است و در بافت تاریخی این شهر قرار دارد. 

به گفته وي این اثر تاریخی شامل هشتی ورودي، حیاط، یک
اصطبل (شترخان) و حجره هایی در داخل و جداره بیرونی بنا،

 
در چوبی و ایوان است. 

وي افزود: کاروانسرا در مجموعه تاریخی شامل مسجد دوره صفوي، حمام با سنگ کتیبه به تاریخ 951 هجري قمري، آب انبار با

 
کتیبه اي به تاریخ 1078 هجري قمري و بازار قدیمی شهر قرار دارد. 

شریعتی منش گفت: مرمت این کاروانسرا و مجموعه تاریخی پیرامون آن که از گزینه هاي ثبت جهانی کاروانسرا ها نیز است از سال

 
84 آغاز شد و در سال جاري پایان یافت. 

 
دستگیري 5 معتاد متجاهر و خرده فروش مواد مخدر در فردوس/4 

ماموران انتظامی فردوس در قالب اجراي طرح ارتقاي امنیت اجتماعی در این شهرستان 5 معتاد متجاهر و خرده فروش مواد مخدر را

 
بازداشت کردند. 

به گزارش امروز خراسان جنوبی فرمانده انتظامی فردوس گفت: مأموران انتظامی فردوس در پی گزارشات مردمی مبنی بر این که
محل هایی در سطح این شهرستان به پاتوق معتادان تبدیل شده
و نارضایتی اهالی را به وجود آورده است، شناسایی و دستگیري

 
این افراد در دستور کار پلیس قرار گرفت. 

سرهنگ فولادي افزود: مأموران پلیس با اقدامات اطلاعاتی
مناطق آلوده و جرم خیز را شناسایی و با هماهنگی مقام قضائی

 
محل هاي مورد نظر را مورد بازرسی قرار دادند. 

فرمانده انتظامی شهرستان فردوس گفت: مأموران در این
عملیات، 350 گرم انواع مواد مخدر صنعتی کشف و 5 معتاد

 
متجاهر و خرده فروش را دستگیر و به مراجع قضائی معرفی کردند. 



سرهنگ فولادي افزود: مأموران در این زمینه یک باب منزل مسکونی را که به محل فروش مواد مخدر تبدیل شده بود به دستور مقام

 
قضائی پلمپ و یک خودرو توقیف کردند. 

وي با اشاره به اجراي طرح ارتقاء امنیت اجتماعی از شهروندان خواست: در صورت مشاهده هر گونه فعالیت مشکوك به ویژه در زمینه

 
توزیع انواع مواد مخدر، مراتب را بلافاصله به مرکز فوریت هاي پلیسی 110 اعلام کنند. 

 
خسارت 20 میلیاردتومانی کرونا به گردشگري طبس/2 

 
شیوع ویروس کرونا تاکنون بیش از 20 میلیارد تومان به تأسیسات گردشگري این شهرستان خسارت وارده کرده است. 

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان طبس گفت:  شیوع کرونا در 2 سال اخیر ضربات سنگینی را به
حوزه گردشگري وارد کرد و امیدواریم با اتمام دوره همه گیري
این بیماري و افزایش سفر هاي داخلی و خارجی با رعایت

 
پروتکل هاي بهداشتی بخشی از این خسارت ها جبران شود. 

کاظم نجاتیان  افزود: «تمامی تاسیسات اقامتی و پذیرایی با همه
توان تلاش کردند که ضمن ایفاي نقش در حفظ سلامت عمومی
جامعه براي دوران پساکرونا برنامه ریزي هاي لازم را در پذیرایی

 
از مسافران و گردشگران داشته باشند. 

وي با اشاره به وجود سه هتل در شهرستان طبس افزود: وجود
25 اقامتگاه بوم گردي، 6 دفتر خدمات گردشگري و 5 مجموعه
اقامتی و پذیرایی و یک مرکز سرگرمی، تفریحی و گردشگري از

 
جمله زیرساخت هاي حوزه گردشگري شهرستان طبس است. 

رییس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
شهرستان طبس گفت:  84 اثر تاریخی، 10 اثر طبیعی و 2 اثر
معنوي در این شهرستان به ثبت ملی رسیده که زمینه خوبی

 
براي جذب گردشگر داخلی و خارجی است. 

نجاتیان افزود: با توجه به ظرفیت ها و قابلیت هاي متعدد
شهرستان طبس، وجود زیرساخت هاي ریلی و هوایی، موقعیت

استراتژیک و مناسب شهرستان، وجود 7 روستاي هدف گردشگري، 2 منطقه نمونه گردشگري، کویر هاي بکر و متعدد، وجود بارگاه
منور حضرت حسین بن موسی الکاظم (ع) با خدمات و امکانات مناسب موجب شده در سال هاي اخیر بخش خصوصی استقبال خوبی

 
از این حوزه داشته باشد. 

او تصریح کرد: «طی 4 سال اخیر بیش از هزار میلیارد ریال تسهیلات از محل منابع متعدد (صندوق توسعه ملی و کمک هاي فنی

 
اعتباري) به این حوزه تزریق شده همچنین بیش از 30 میلیارد ریال زیرساخت آب، برق، گاز و سایر موارد احداث شده است.» 



رییس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان طبس گفت: «بیش از 2 هزار و 500 میلیون ریال به صورت
بلاعوض براي جبران خسارت و بیش از 5 هزار میلیون ریال تسهیلات براي جبران خسارت بانکی به سرمایه گذاران تاسیسات مختلف

 
پرداخت شده است. 

نجاتیان ادامه داد: «10 مورد واگذاري اراضی ملی و شهري به سرمایه گذار براي احداث و راه اندازي تاسیسات اقامتی و پذیرایی گوشه

 
اي از اقدامات و حمایت هاي دولت از سرمایه گذاران این حوزه بوده است.» 

 
شناسایی 161 بیمار جدید مبتلا به کرونا در خراسان جنوبی/3-2 

 
161 بیمار جدید کرونا در شبانه روز گذشته در خراسان جنوبی شناسایی شدند. 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی بیرجند گفت: در شبانه روز گذشته 176 آزمایش تشخیص کرونا در استان انجام شد که در

 
مجموع 56 بیمار جدید شامل 13 بستري و 43 مورد سرپایی، شناسایی شدند. 

دکتر مهدي زاده افزود: از این تعداد 28 مورد از بیرجند، فردوس 2 مورد، سربیشه 4 مورد، طبس 4 مورد، قاین 13 مورد، سرایان 2

 
مورد، بشرویه 3 و نهبندان 4مورد جدید شناسایی شد. 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی بیرجند گفت: همچنین از 555 تست سریع کرونا 105 بیمار جدید مبتلا به کرونا در استان

 
شناسایی شد. 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی بیرجند گفت: در حال حاضر 206 بیمار با علائم حاد تنفسی در بیمارستان هاي خراسان جنوبی

 
بستري هستند که 115 نفر کرونا مثبتند. 

 
مهدي زاده گفت: از این تعداد 26 نفر در بخش مراقبت هاي ویژه بستري هستند که حال 6 نفر نامساعد است. 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی بیرجند گفت: 3مورد فوت جدید در شبانه روز گذشته در خراسان جنوبی ثبت شد و فوتی هاي

 
ناشی از این بیماري به هزار و 124 نفر رسید. 

وي افزود: در شبانه روز گذشته 48بیمار با علائم تنفسی در بیمارستان هاي استان پذیرش شدند که در همین مدت 66 بیمار شامل

 
29 بیمار کرونا مثبت با حال عمومی خوب از بیمارستان ها ترخیص شدند. 

 
کاهش 50 درصدي تولیدات عشایر خراسان جنوبی/7-3 

 
تولیدات عشایر خراسان جنوبی در سال جاري به علت خشکسالی 50 درصد کاهش یافت. 

مدیرکل امور عشایر استان گفت: از ابتداي سال جاري تاکنون بدلیل شرایط سخت اقلیمی و خشکسالی بی سابقه میزان تولیدات
عشایر در زمینه گوشت قرمز، شیر و فرآورده هاي لبنی، تولید کرك، مو و پشم، گیاهان دارویی، تولیدات زراعی و باغی حدود 50

 
درصد کاهش داشته است. 



عصمتی پور اعطاي تسهیلات بانکی بلند مدت و ارزان قیمت را
یکی از راهکار هاي کمکی اداره کل به عشایر براي عبور از شرایط
موجود عنوان کرد و افزود: تاکنون بالغ بر 53 میلیارد تومان
تسهیلات بانکی بین عشایر استان توزیع شده که از این مبلغ 46
میلیارد و 598 میلیون تومان تسهیلات زنجیره گوشت قرمز و
مبلغ 7 میلیارد و 187 میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه

 
پرداخت شده است. 

مدیر کل امور عشایر استان توزیع نهاده هاي دامی را یکی دیگر
از خدمات اداره کل امور عشایر در این شرایط خشکی مراتع
عنوان کرد و گفت: از ابتداي امسال مقدار 19 هزار و  730 تن

 
نهاده دامی بین عشایر استان توزیع شده که نسبت به مدت مشابه پارسال تقریبا دو برابر شده است. 

عصمتی پور در خصوص توزیع کالا هاي اساسی گفت:  توسط شرکت هاي تعاونی عشایري از ابتداي سال تاکنون مقدار 3 هزار و 412

 
تن آرد در بین عشایراستان توزیع شده است. 

 
رکورد واکسیناسیون کرونا در استان شکسته شد/3-2 

 
رکورد واکسیناسیون کرونا در یک روز در خراسان جنوبی شکسته شد. 

دبیر ستاد دانشگاهی پیشگیري و کنترل کرونا در استان گفت: دیروز رکورد تزریق واکسن در یک روز با 11 هزار و 264 مورد شکسته

 
شد. 

شریف زاده از تلقیح 450 هزار و 514 دز واکسن تا امروز خبر
داد و گفت: از این تعداد 288هزار و 767 نفر نوبت اول و

 
161هزار و 747 نفر نوبت دوم واکسن را دریافت کردند. 

 
نماینده مردم بیرجند، درمیان و خوسف در مجلس: 

مدرك گرایی بدون مهارت آفت کشور است/3 خسروي با اشاره
به لزوم جریان سازي مهارتی در جامعه، گفت: مدرك گرایی
بدون مهارت آفت کشور است و باید جوانان به دنبال فراگیري

دانش و مهارت باشند.



 
 

«حسین خسروي اسفزار»  در دیدار با مدیرکل فنی و حرفه اي استان، اظهار کرد: نماینده مجلس براي خدمت بهتر به مردم باید از

 
همه حوزه هاي تخصصی اطلاعات اجمالی داشته باشد. 

نماینده مردم بیرجند درمیان و خوسف در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به لزوم جریان سازي مهارتی در جامعه، گفت: مدرك گرایی

 
بدون مهارت آفت کشور است و باید جوانان به دنبال فراگیري دانش و مهارت باشند. 

وي با ابراز خرسندي از آموزش مهارت هاي شغلی به سربازان، تصریح کرد: باید پادگان ها را با مهارت آموزي هماهنگ کنیم و در این

 
زمینه براي جذب سربازان در طول مدت خدمت تبلیغات لازم انجام شود. 

خسروي اسفزار در ادامه بیان کرد: باید نیازسنجی آموزش هاي مهارتی در هر استانی بر اساس طرح آمایش سرزمینی  و نیاز هر

 
منطقه باشد. 

نماینده مردم بیرجند درمیان و خوسف در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه اکنون فضاي مجازي جاي فضاي حقیقی را گرفته
است، تصریح کرد: شیوع کرونا و تحولات و شرایطی که بر زندگی انسان ها تحمیل کرده، فرصتی را دست داده تا شهروندان با مقوله
مهارت هاي نوین و فضاي مجازي بیشتر آشنا شوند و به یادگیري آنها احساس نیاز پیدا کنند و لازم است فنی و حرفه به این آموزش

 
در این زمینه ورود کند. 

وي خواستار استمرار و تدوام آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي در روستاها شد و گفت: مهارت آموزان را در بازاریابی نیز کمک

 
کنید. 

خسروي اسفزار با اشاره به لزوم برگزاري دوره هاي رایگان آموزشی براي افراد نیازمند شهر بیرجند، بیان کرد: برخی افراد در مرکز

 
استان و روستاهاي حاشیه بیرجند سطح زندگی پایینی دارند که نمی توانند هزینه هاي آموزش هاي آزاد را پرداخت کنند. 

 
مدیرکل فنی و حرفه اي خراسان جنوبی: 

 
25 خانه مهارت روستایی در خراسان جنوبی راه اندازي می شود 



عرب گفت: طی تفاهم نامه اي با فنی و حرفه اي از ظرفیت کتابخانه هاي عمومی روستایی خراسان جنوبی براي راه اندازي 25 خانه
مهارت استفاده می شود.

 
 

 «محمدعلی عرب» امروز (29 شهریور) در دیدار با نماینده مردم بیرجند درمیان و خوسف در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه
اشتغال یکی از ابعاد اقتصاد است، اظهار کرد: نگاه ما این است که بتوانیم فرهنگ مهارت آموزي را در جامعه تقویت کنیم و در این

 
راستا تلاش شد با رسانه هاي مختلف ارتباط داشته باشیم تا جریان سازي مهارت در جامعه اتفاق بیفتد. 

مدیرکل فنی و حرفه اي خراسان جنوبی با بیان اینکه متاسفانه فرهنگ مهارت آموزي در جامعه کمرنگ است، افزود: باید نگاه مردم از

 
سمت مدرك گرایی به سمت مهارت آموزي سوق پیدا کند. 

وي انعقاد تفاهم نامه با سازمان هاي مختلف و نیازسنجی آموزشی را از رویکردها اداره کل فنی و حرفه اي دانست و  ادامه داد: طی
تفاهم نامه اي با فنی و حرفه اي از ظرفیت کتابخانه هاي عمومی روستایی خراسان جنوبی براي راه اندازي 25 خانه مهارت استفاده

 
می شود که اوایل هفته آینده چهار خانه مهارت افتتاح خواهد شد. 

عرب بیان کرد: امسال همزمان با هفته ملی مهارت 6 مرکز جوار کارگاهی فنی و حرفه اي در شهرستان هاي بیرجند، نهبندان،

 
فردوس و قاینات راه اندازي شده است. 

مدیرکل فنی و حرفه اي خراسان جنوبی در ادامه با بیان اینکه هم اکنون 8 مرکز جوارگاهی در استان وجود دارد، تصریح کرد: این
مراکز با هدف توسعه منابع انسانی، بهره وري کارگاهی، کمک به قیمت تمام شده و کیفیت محصولات و خدمات واحدهاي تولیدي به

 
بهره برداري رسید. 

وي با اشاره به مخاطبان 18 گانه آموزش هاي فنی و حرفه اي، گفت: متقاضیان مهارت آموزي، سربازان وظیفه، شاغلان بنگاه هاي
اقتصادي، دانشجویان، ساکنان مناطق روستایی، زندانیان، دانش آموزان، دانش آموختگان و فارغ التحصیلان دانشگاهی، ساکنان مناطق
محروم و مرزي، افراد داراي معلولیت، زنان سرپرست خانوار، مشمولان بیمه بیکاري، زنان خانه دار، آسیب دیدگان اجتماعی، معتادان

 
بهبودیافته، عشایر، ساکنان سکونتگاه هاي غیررسمی و پناهندگان و اتباع خارجی از این مهارت ها برخوردار می شوند. 

عرب با بیان اینکه 42 درصد بیکاران جامعه فارغ التحصیل دانشگاهی هستند، عنوان کرد: خوشبختانه با دانشگاه تفاهم شده که در



 
سال تحصیلی جدید روز هاي پنج شنبه به بحث مهارت آموزي اختصاص دهند. 

مدیرکل فنی و حرفه اي خراسان جنوبی با اشاره به اینکه  در مرکز تخصصی بیرجند براي اولین بار چهار کارگاه اینترنت اشیاء،
هوشمند سازي، فیبر نوري و مکاترونیک افتتاح شد، افزود: کارآفرینی و مهارت هاي نرم باید در کنار مهارت هاي سخت آموزش داده

 
شود. 

وي از راه اندازي مرکز تخصصی کسب و کار  در خراسان جنوبی خبر داد و گفت: امیدواریم متناسب با ظرفیت هاي منطقه اي بتوانیم

 
ایجاد مرکز تخصصی فولاد، دپارتمان صنعت تایر و دپارتمان صنایع دستی و کشاورزي را در استان داشته باشیم. 

عرب با بیان اینکه طی هفته آینده مرکز ثابت آموزش فنی و حرفه اي زندان بیرجند راه اندازي می شود، خاطر نشان کرد: تلاش می

 
شود تا زمینه براي بازگشت آنان به زندان فراهم نشود. 

 
مدیرکل فنی و حرفه اي خراسان جنوبی: 

 
25 خانه مهارت روستایی در خراسان جنوبی راه اندازي می شود 

عرب گفت: طی تفاهم نامه اي با فنی و حرفه اي از ظرفیت کتابخانه هاي عمومی روستایی خراسان جنوبی براي راه اندازي 25 خانه
مهارت استفاده می شود.

 
 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از بیرجند، «محمدعلی عرب» امروز (29 شهریور) در دیدار با نماینده مردم بیرجند درمیان و
خوسف در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه اشتغال یکی از ابعاد اقتصاد است، اظهار کرد: نگاه ما این است که بتوانیم فرهنگ
مهارت آموزي را در جامعه تقویت کنیم و در این راستا تلاش شد با رسانه هاي مختلف ارتباط داشته باشیم تا جریان سازي مهارت در

 
جامعه اتفاق بیفتد. 

مدیرکل فنی و حرفه اي خراسان جنوبی با بیان اینکه متاسفانه فرهنگ مهارت آموزي در جامعه کمرنگ است، افزود: باید نگاه مردم از

 
سمت مدرك گرایی به سمت مهارت آموزي سوق پیدا کند. 

وي انعقاد تفاهم نامه با سازمان هاي مختلف و نیازسنجی آموزشی را از رویکردها اداره کل فنی و حرفه اي دانست و  ادامه داد: طی
تفاهم نامه اي با فنی و حرفه اي از ظرفیت کتابخانه هاي عمومی روستایی خراسان جنوبی براي راه اندازي 25 خانه مهارت استفاده



 
می شود که اوایل هفته آینده چهار خانه مهارت افتتاح خواهد شد. 

عرب بیان کرد: امسال همزمان با هفته ملی مهارت 6 مرکز جوار کارگاهی فنی و حرفه اي در شهرستان هاي بیرجند، نهبندان،

 
فردوس و قاینات راه اندازي شده است. 

مدیرکل فنی و حرفه اي خراسان جنوبی در ادامه با بیان اینکه هم اکنون 8 مرکز جوارگاهی در استان وجود دارد، تصریح کرد: این
مراکز با هدف توسعه منابع انسانی، بهره وري کارگاهی، کمک به قیمت تمام شده و کیفیت محصولات و خدمات واحدهاي تولیدي به

 
بهره برداري رسید. 

وي با اشاره به مخاطبان 18 گانه آموزش هاي فنی و حرفه اي، گفت: متقاضیان مهارت آموزي، سربازان وظیفه، شاغلان بنگاه هاي
اقتصادي، دانشجویان، ساکنان مناطق روستایی، زندانیان، دانش آموزان، دانش آموختگان و فارغ التحصیلان دانشگاهی، ساکنان مناطق
محروم و مرزي، افراد داراي معلولیت، زنان سرپرست خانوار، مشمولان بیمه بیکاري، زنان خانه دار، آسیب دیدگان اجتماعی، معتادان

 
بهبودیافته، عشایر، ساکنان سکونتگاه هاي غیررسمی و پناهندگان و اتباع خارجی از این مهارت ها برخوردار می شوند. 

عرب با بیان اینکه 42 درصد بیکاران جامعه فارغ التحصیل دانشگاهی هستند، عنوان کرد: خوشبختانه با دانشگاه تفاهم شده که در

 
سال تحصیلی جدید روز هاي پنج شنبه به بحث مهارت آموزي اختصاص دهند. 

مدیرکل فنی و حرفه اي خراسان جنوبی با اشاره به اینکه  در مرکز تخصصی بیرجند براي اولین بار چهار کارگاه اینترنت اشیاء،
هوشمند سازي، فیبر نوري و مکاترونیک افتتاح شد، افزود: کارآفرینی و مهارت هاي نرم باید در کنار مهارت هاي سخت آموزش داده

 
شود. 

وي از راه اندازي مرکز تخصصی کسب و کار  در خراسان جنوبی خبر داد و گفت: امیدواریم متناسب با ظرفیت هاي منطقه اي بتوانیم

 
ایجاد مرکز تخصصی فولاد، دپارتمان صنعت تایر و دپارتمان صنایع دستی و کشاورزي را در استان داشته باشیم. 

عرب با بیان اینکه طی هفته آینده مرکز ثابت آموزش فنی و حرفه اي زندان بیرجند راه اندازي می شود، خاطر نشان کرد: تلاش می
شود تا زمینه براي بازگشت آنان به زندان فراهم نشود.



بررسی صدور «گواهینامه موتورسیکلت» براي زنان و ورود آنها به «ورزشگاه

ها»

منبع: الفشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/06/29

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري ضمن بیان اینکه با هر نوع ظلمی که به زنان شود و طبیعتا ازدواج قبل بلوغ که این
ظلم را مضاعف کند موافق نیستیم گفت: خیلی از مسایل را نمی توان با ابلاغ حل کرد و باید سبک زندگی و نوع نگاه عادلانه باشد به

 
طوریکه حتی اگر قانون بگذارند اما نتوانیم فرهنگ سازي داشته باشیم، باز کودکانی مورد معامله و اجحاف قرار می گیرند. 

به گزارش ایسنا، انسیه خزعلی در نشست خود با اصحاب رسانه،
درباره کودك همسري با تاکید بر لزوم در نظر گرفتن بلوغ
فرهنگی، اقتصادي و اجتماعی و ... در ازدواج، اظهار کرد: با هر
نوع ظلمی که به زنان شود و طبیعتا ازدواج قبل بلوغ که این
ظلم را مضاعف کند موافق نیستیم. کارگروهایی براي حل آن باید
تشکیل شود. چه این ارتباط در قالب ازدواج و چه ارتباط هایی
که قانونی نشده باشند در مرحله اول نیاز به کار فرهنگی دارد.
یعنی حتی اگر قانون بگذارد و نتوانیم فرهنگ سازي داشته

باشیم، باز کودکانی مورد معامله و اجحاف قرار می گیرند. لا زم است برنامه ریزي در این راستا از دو بعد فرهنگی و قانونی داشته
باشیم. وي تاکید کرد: خیلی از مسایل را نمی توان با ابلاغ حل کرد و باید سبک زندگی و نوع نگاه عادلانه باشد و ظلم به فرزند چه

 
پسر و چه دختر نباشد. 

 
در 16 سالگی ازدواج کردم و شرط «طلاق» گذاشتم 

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به ازدواج خود در 16 سالگی، گقت: «16 سالگی داریم تا 16 سالگی؛ من در 16
سالگی شرط هایی براي ازدواج گذاشتم که فکر نمی کنم الان در سن 16 سالگی کسی بگدارد. من شرط طلاق گذاشتم و امام توصیه
می کردند که شرط طلاق بگذارید. من شرط مکان گذاشتم و پدرم گفتند با شرط طلاق موافق نیستم اما اگر تو می خواهی موافق ام.

 
نمی توان مرز سنی قرار داد و در این مساله رشد فکري بسیار مهم است». 

 
چرا صدور گواهینامه موتور براي زنان و ورود آنها به ورزشگاه ها مسکوت ماند؟ 

 
ایجاد کارگروه هایی براي رسیدگی به بحث حضانت و حذف غربالگري مادران باردار 

خزعلی در بخش دیگر سخنان خود در پاسخ به سوال ایسنا درباره چرایی مسکوت ماندن مطالباتی نظیر گواهینامه موتور و یا ورود

 
زنان به ورزشگاه ها، گفت: حتما باید کارگروهایی تشکیل و کار را تخصصی پیش ببریم و اگر تصمیمی گرفته شد، گزارش دهیم. 

وي همچنین با اشاره به اخبار حذف غربالگري مادران باردار ادامه داد: باید کارگروه هاي تخصصی تشکیل و در صورت جمع بندي



اعلام کنیم. دوست داریم از جلساتی به صورت تریبون باز براي اظهار همه نظرات استفاده کنیم و به صورت تخصصی هم کارگروه

 
هایی را براي کودك همسري و غربالگري و بحث حضانت می گذاریم. 

 
ناگفته هاي خزعلی درباره خانواده و برادرش 

معاون امور زنان و خانواده رییس جمهور در پاسخ به سوالی درباره چرایی سکوت ایشان درباره اتهاماتی که برادر ایشان به وي وارد
کرده است، تصریح کرد: اگر جامعه را مشغول حرف هاي دروغ کنیم باید هر روز پاسخ دهیم این ها دروغ است، چه جوابی دهیم؟.
آنکه مدعی می شود باید دلیل و سند آورد نه اینکه من بگویم دروغ است. اگر کسی تبحر در دروغ گویی دارد من باید بگویم دروغ
است؟، موارد ذکر شده به دادگاه رفته و دادگاه به نشر اکاذیب ایشان را متهم کرده. البته اغلب موارد ذکر شده متوجه خواهر بنده
است. خواهرم هم گفته باید این ادعاها اثبات شود. کسی که از بلندگوهاي سلطنت طلب اینها را می گوید باید اثبات کند، خیلی از
این حرکت هاي تبلیغی که به خصوص از طرف دشمن انجام می گیرد و کسانی را از داخل شکار می کند، "فرار به جلو" است، ایشان

 
باید درباره هر ادعایی سند آورد. 

وي ادامه داد: چرا پدر من اجازه ندادند تا زمان وفات ایشان به منزل آید؟، پدر نامه نوشتند که باید چهار مورد را برادر اصلاح کند بعد
اجازه ورود به منزل می دهیم که دو مورد از آن چهار مورد "مالی" است. گفتند "بانک" و "بنیاد مستضعفان" باید انجام گیرد و
بدهی اشخاص را باید بپردازد و اصلاح کند. دو مورد دیگر هم به مسائل سیاسی نظام و عقیدتی معطوف می شد که پدر گفتند باید
اصلاح کنند. این جاي تشکر دارد، خیلی از پدرها از پسر خود دفاع و لاپوشانی می کند اما ایشان صراحتا می گویند تا این حقوق داده
نشوند به منزل نیا و اگر سندي دارند به دادگاه ببرند. من دعا می کنم براي ایشان، پدر تا لحظه آخر دعا می کرد ایشان توبه کند.
امیدوارم توبه کنند. این آبروها و مالها را برگرداند. این دنیا می گذرد و ان شااالله آخرت آبادي براي خود درست کند. قرار نیست وقت

 
مردم را با این مسائل بگیریم. 

 
"آتنا فرقدانی" از دانشگاه الزهرا اخراج شده؟؛ پاسخ خزعلی در این باره 

خزعلی در بخش دیگر سخنان خود درباره کاریکاتور "آتنا فرقدانی" در وصف انسیه خزعلی و اظهاراتی که در خصوص اخراج وي از
دانشگاه الزهرا توسط انسیه خزعلی می شود، گفت: آتنا فرقدانی از فارغ التحصیلان دوره شبانه دانشگاه ما بودند. همه جوره محبتی
کردم براي رفع مشکلاتش اما نتیجه این شد و متوجه شدم ما مامور به تکلیفیم و نه نتیجه؛ اما دوست داشتم نتیجه غیر این باشد،
سندي که در سایت دانشگاه است می گوید هنوز ایشان در دانشگاه ثبت نام نکرده است. باید سند ارائه دهد که اخراج شده است. یا
مورد دیگري که خانم دکتري که می گویند او را اخراج کردم. او سال 88 از کشور خارج شده و من سال 91 رئیس دانشگاه شدم. می
گویند من ایشان را اخراج کردم در حالی که اگر چهار سال کاري را ترك کنی اخراج می شوي. ایشان باید سند آورد که سر کار بوده
و درس می داده و من اخراجش کرده ام. حتی ما اطلاعیه در روزنامه دادیم که ایشان به دانشگاه بیایند اما نیامد. اینها بی انصافی

 
است. متاسفانه با بیان دروغ ها خیلی اوقات چهره حقیقت پوشانده و مردم نمی دانند چه کسی راست و چه کسی دروغ می گوید. 

 
افزایش جمعیت به عنوان استراتژي دوراندیشانه باید مدنظر قرار گیرد 

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري در بخش دیگر سخنان خود با اشاره به سیاست هاي جمعیتی و لزوم افزایش جمعیت،
تاکید کرد: جمعیت اختصاص به بانوان ندارد و بحث استراتژیک کشور است و در سالهاي متمادي شعار مجامع بین المللی این بوده که
جمعیت یعنی قدرت و اگر بتوانی جمعیت را حفظ و جمعیت جوان داشته باشی قدرتمندي؛ بنابراین بحث جمعیت مرتبط با کشور و
خانواده و مرد و زن است و باید این مساله به عنوان یک حرکت استراتژیک و با نگاه دوراندیشانه براي کشور در نظر گرفته شود و



 
تسهیل ازدواج هم براي مردان و هم براي زنان است. 

وي با بیان اینکه اگر در سنی ازدواج انجام نشود ممکن است به تجرد قطعی برسد، تاکید کرد: باید امکان ازدواج در سن باروري انجام
شود. نقش زنان محوري است و باید درمانهاي ناباروري انجام شود. بیمه درصدي از هزینه ناباروري را پوشش می دهد که ان شاء االله

 
به طور کامل پوشش دهد. همانطور که تبلیغ شد تا جمعیت کاهش یابد، باید تبلیع شود تا ترغیب به جمعیت آوري انجام گیرد. 

خزعلی در خصوص لزوم توجه به قانون تسهیل ازدواج، آن را از مسائل مهم جامعه دانست و با بیان اینکه معاونت زنان و خانواده
"ستادي" است، ادامه داد: باید دنبال آن باشیم تسهیلات ازدواج براي ارتقاء وضعیت ازدواج فراهم شود. تسهیلات فقط بحث مادي
نیست باید راه را چه مادي و چه معنوي هموار کنیم. ما قوانین براي ازدواج کم نداریم. اهتمام به این امر داریم و امیدواریم بازوان

 
اجرایی به ما متصل و هماهنگی هایی انجام گیرد تا این مساله را اجرایی کنیم. 

 
پیگیري براي بیمه شدن تمام زنان سرپرست خانوار 

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با بیان اینکه توانمندسازي زنان سرپست خانوار یکی از بحث هاي مهم معاونت امور زنان و
خانواده است که می تواند از اولویت هاي نخست معاونت قرار گیرد، گفت: به تعبیر مقام معظم رهبري این زنان عائله حکومت اند و
حکومت در برابر آنها مسئول است و دغدغه آنها دغدغه ما محسوب می شود. دلمان می خواهد و دنبالش هستیم که بتوانیم تمام زنان

 
سرپرست خانوار را بیمه کنیم و امید دارم این کار انجام گیرد. 

وي تصریح کرد: یکی از اولویت هایمان بیمه زنان سرپرست خانوار به خصوص آنهایی که نیازمندند هست و سپس کارآفرینی و ایجاد
اشتغال مناسب به خصوص براي آن دسته از زنانی است که فرزند دارند. یکی از مسائلی که زنان سرپرست خانوار مطرح می کردند نوع
نگاه جامعه به آنهاست و یا "امنیت" در برخی مجامع و اجتماعات برایشان آنگونه که باید نیست و باید این فرهنگ سازي را داشته

 
باشیم که خانم سرپرست خانوار مجبور نباشد طور دیگري خود را نشان دهد تا بتواند در اجتماع حاضر شود. 

 
درخواست از مجلس براي رسیدگی فوري به لایحه "حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت" 

خزعلی درباره لایحه "حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت" نیز گفت: باید تشکر کرد از قوه قضائیه که به سرعت این لایحه
را تصویب و به دولت فرستاد و متاسفانه در دولت مدت طولانی باقی ماند تا به مجلس ارسال شد. از مجلس طالبیم که این را زودتر

 
رسیدگی کند. ما حتما از تجربیات قبلی استفاده می کنیم و دلمان می خواهد وارد کارهاي عملیاتی شویم. 

وي در ادامه در پاسخ به سوالی مبنی بر نظر ایشان درباره سخنان رئیس قوه قضائیه که قانون باید به نفع زنان باشد، افزود: خیلی
خوشحال شدم از این دیدگاه و حتما نشست هایی را خواهیم داشت. یکی از بحث هاي مهم ما در خانواده حقوق زنان و فرزندان و
حقوق متقابل در خانواده است و دوست داریم به سمت عدالت فراگیر حرکت کنیم که عدالت فراگیر بالاتر از عدالت جنسیتی است. در
عدالت جنسیتی فقط زن و مرد دیده می شود در حالی که فراگیر تر از عدالت جنسیتی، عدالت در خانواده و نسبت به کودکان و

 
اعضاي خانواده و نقشهایشان است که باید مورد توجه قرار گیرد. 

 
نگاه "تشریفاتی" و "سیاست زدگی" دو آسیب در معاونت زنان 

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري دو آسیب مهم در معاونت زنان و خانواده را نگاه "تشریفاتی" و "سیاست زدگی" دانست و



با اشاره به قدرت پایین معاونت زنان براي اجراي سیاست هایش، توضیح داد: باید جدي بر روي اینکه معاونت امور زنان و خانواده
قدرت اجراي سیاست گذاري ها را واقعا چقدر داشته باشد، کار کرد و آن را جا بیندازیم. همچنین در اکثر دوره ها با فراز و نشیب

 
سیاسی، نگاه سیاسی صرف در معاونت حاکم بوده که دلمان می خواهد این امر را از بین ببریم. 

 
دورکاري زنان هم براي دولت و هم خانواده ها به صرفه است 

خزعلی "آموزش"، "علم آموزي"، "نخبه پروري"، "کشف استعدادها" و ایجاد زمینه براي شکوفایی این استعدادها را از مسائل مهم در
دستور کار معاونت امور زنان و خانواده دانست و با اشاره به پاندمی کووید 19 و دورکاري بانوان، خاطر نشان کرد: پاندمی کووید 19
چالشهایی داشت که تبدیل به فرصت شد و باید زمینه اي فراهم کرد که دورکاري در مراکز مختلف جدي گرفته شود. دورکاري قبلا
به رسمیت شناخته اما عملیاتی نمی شد و بعضا خود خانم ها ترجیح می دادند در اجتماع با دوستان باشند و احساس می کردند براي
روحیه شان بهتر است. این "دورواري" را باید تقویت کنیم چراکه هم براي دولت از نظر اقتصادي و هم براي خانواده ها از نظر معنوي
و تربیت فرزندان به صرفه است. به خصوص اینکه امکان گذاشتن فرزندان در مهد کودك با توجه به شرایط کرونایی وجود ندارد و بچه
ها صدمه می خورند و بهترین موقعیت است که این کار را براي زنان و حتی براي خانم هاي خانه دار که دلشان می خواهد مشارکت

 
در امور اقتصادي داشته باشند، تعریف کنیم. 

 
تلاش براي ایجاد بیمارستانهاي ویژه «زایمان» با هدف ایمنی زایی در برابر کرونا و آسودگی خاطر خانواده ها 

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري در بخش دیگر سخنان خود با اشاره به افت کمی باروري در ایام پاندمی کووید 19 به دلیل
شرایط بیمارستان ها گفت: مسائلی در این ایام خوف براي فرزند آوري ایجاد کرده بود که در این زمینه در صدد هستیم موافقت
بیمارستانهاي خاصی را بگیریم که ویژه زایمان باشند و در واقع این بیمارستانها پشتیبانی باشند در هر استانی تا افراد که مطمئن

 
باشند کرونا در آنجا مطرح نیست تا باروري ارتقاء داده شود. 

خزعلی یادآور شد: در برخی سالها مهد کودك ها را در برخی ادارات حذف کردند که این امر خیلی به خانم ها لطمه زد و در عین
حال با سیاست هاي کلی نظام در تضاد و تناقض است. در یکی از نشست ها با خانم هاي نخبه این بحث بود که ما می خواهیم فرزند
آوري و اشتغال را با هم داشته باشیم و در سنی هستیم که اگر یکی از اینها را کنار بگذاریم از دیگري محروم می شویم. ما این تقاضا

 
را براي وزارت علوم فرستادیم و این در واقع همان عدالت جنسیتی است. 

 
از ورزش بانوان حمایت می کنیم 

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري در بخش دیگر سخنان خود درباره اقدامات این معاونت در راستاي ورزش بانوان، ادامه داد:
از ورزش بانوان در بخش قهرمانی و همگانی به طور کامل حمایت می کنیم. ما استعدادهاي خیلی خوبی در فرزندان و دختران داریم
که باید از کودکی و نوجوانی شناسایی و روي آنها کار شود. در عرصه هاي بین المللی نشان دهند زن مسلمان با حفظ ارزشها و با
حفظ جنبه هاي مختلفی که یک زن باید داشته باشد در عرصه بین المللی حاضر و قهرمان شود. خیلی از کشورهاي اسلامی این

 
انتظار را از ما دارند که در این زمینه الگو سازي کنیم. شرایط اکنون براي این کار فراهم است. 

وي تاکید کرد: به ورزش زنان به عنوان محور خانواده و مادر بودن باید به طور ویژه اي نگاه شود. ورزش یکی از لوازم سلامت است و
باید ورزش همگانی و امکانات ورزشی در شهرهاي مختلف بررسی و اگر کم هست در اولویت قرار گیرد و اگر وجود دارد بحث فرهنگی

براي استفاده از این امکانات فراهم شود.





مدیریت با رویکرد کارآفرینی اجتماعی در دستور کار بنیاد حامیان سازمان پیام نور قرار میگیرد

منبع: اقتصاددانشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/06/29

مدیریت با رویکرد کارآفرینی اجتماعی در دستور کار حامیان سازمان پیام نور قرار میگیرد در جلسه هم اندیشی که امروز 29
شهریورها 1400با حضور مدیر عامل سازمان حامیان پیام نور جناب دکتر سهرابی و جناب اقاي دکتر دانیال داودي راد

نخستین کارآفرین برتر اجتماعی و مسئول پیام نور مرکز بین الملل ترکیه. الانیا ...

مدیریت با رویکرد کارآفرینی اجتماعی در دستور کار حامیان سازمان پیام نور قرار میگیرد در جلسه هم اندیشی که امروز 29
شهریورها 1400با حضور مدیر عامل سازمان حامیان پیام نور جناب دکتر سهرابی و جناب اقاي دکتر دانیال داودي راد نخستین

 
کارآفرین برتر اجتماعی و مسئول پیام نور مرکز بین الملل ترکیه. الانیا مطرح شد (...) 

 
مدیریت با رویکرد کارآفرینی اجتماعی در دستور کار حامیان سازمان پیام نور قرار میگیرد 

در جلسه هم اندیشی که امروز 29 شهریورها 1400با حضور مدیر عامل سازمان حامیان پیام نور جناب دکتر سهرابی و جناب اقاي

 
دکتر دانیال داودي راد نخستین کارآفرین برتر اجتماعی و مسئول پیام نور مرکز بین الملل ترکیه. الانیا مطرح شد . 

 
در این جلسه که به دعوت مدیرعامل حامیان سازمان پیام نور برگزار شد . 

دکتر دانیال داودي راد به تشریح ابعاد کارآفرینی اجتماعی و تاثیر ان در مدیریت سازمانهاي خیریه ، حامیان و مردم نهاد پرداختند و

 
افزودند: 

سازمانهاي خیریه و حامی با اهداف بشر دوستانه در حوزه هاي مختلف بسته به اهدافشان کمک می کنند تا کمبودها و کوتاهیها در
حوزه هاي گوناگون براي جامعه هدفی مشخص جبران شود ، اما کارآفرینان اجتماعی، ضمن انجام این کار مخاطبان و جامعه هدف
خود را تشویق به تغییرات اجتماعی پایدار تا سرحد خودکفایی نموده. و به نوعی مدیریت کارآفرینانه از نوع اجتماعی آن که نتفاع آن

 
به عموم جامعه میرسد اعتقاد دارند 

 
و این نوع مدیریت و هدایت را بهترین گزینه براي بقاي سازمانهاي مختلف حامی دانستند. 

ایشان ضمن اشاره به منابع انسانی و کالبدي بسیار ارزشمند در سازمان حامیان پیام نور و نیز اهداف والا و انسان دوستانه این سازمان
در راستاي کمک به تحصیل و حمایتهاي مالی ، علمی و معنوي از دانشجویان کم برخوردار . تشکیل مرکز کارآفرینی اجتماعی در این
نهاد را ضروري دانستند و افزودند با توجه به اینکه مدیریت با رویکرد کارآفرین اجتماعی تلاش می کند تا یک سازمان با بوجه وابسته
به کمک هاي مردمی و خیرین خودگردان و مستقل شود و مدیریت با رویکرد کارآفرینی اجتماعی را براي بنیاد ضروري دانستند تا در
شرایط اقتصادي نسبتاً سخت و کمبود منابع با مدیریت کارآفرینانه اجتماعی وبرنامه هاي خلاقانه ایی که منتهی به خودکفایی میگردد

 
با قدرت به کار خود ادامه داده و فعالیت هاي نیکوکارانه را با روش کارآمدتري، مدیریت نماید 

دکتر سهرابی ضمن استقبال از پیشنهاد تشکیل مرکز کارافرینی در بنیاد اضافه کردند با توجه به اینکه ما در بنیاد حامیان سازمان
پیام نور هدفمان تنها تامین نیازهاي روزمره و مقطعی گروه هدف و دانشجویان نیست و در اندیشه خودکفایی و استقلال دانشجویان
نیاز مند نیز هستیم ، مدیریت با رویکرد کارآفرین اجتماعی را ابزاري براي حل مشکلات جامعه هدف به صورت ریشه اي دانست و
گفت . تلاش می کنیم با کمک همه اندیشمندان و متخصصان حوزه کارافرینی وضعیت زندگی گروه هدف به طور اصولی بهبود پیدا

کند. 



در پایان دکتر داودي راد که تالیف5 عنوان کتاب در حوزه کارآفرینی و نیز دبیري کمیته کارآفرینی مجمع تشخیص مصلحت نظام و
کانون کارآفرینان استان تهران را در کارنامه اجرایی خود دارد ضمن تشکر و خداقوت به هیات مدیره و هیات امناي سازمان حامیان
پیام نور افزودند بنیادهاي خیریه و موسسات حامی که با رویکرد کارآفرینی اجتماعی در حال فعالیت هستند هم از نظر تامین منابع

مالی و هم از نظر برون داد و تحقق اهداف تفاوت هاي اساسی و توفیقات روز افزونی نسبت به مدیر



همه زنان سرپرست خانوار بیمه می شوند

منبع: بورس و بانکشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/06/29

معاون رئیس جمهوري در امور زنان و خانواده از برنامه این
معاونت براي پوشش بیمه اي زنان سرپرست خانوار در

 
کشور خبر داد. 

به گزارش بورس و بانک و به نقل از روابط عمومی بیمه
مرکزي ؛ انسیه خزعلی در اولین نشست خبري خود با
اصحاب رسانه در پاسخ به سوال پانا درباره سیاست جدید

معاونت زنان درباره حمایت از زنان سرپرست خانواده اظهار کرد: زنان سرپرست خانوار از اولویت هاي نخست معاونت امور زنان است
که ابعاد مختلف اقتصادي، فرهنگی و اشتغال را شامل است. همه مطالباتی که زنان سرپرست خانوار را نگران کرده است، اولویت ما

 
است و امیدوارم بتوانیم همه زنان سرپرست خانوار را بیمه کنیم. 

معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوري گفت: بعد از بیمه زنان سرپرست خانوار، کارآفرینی و ایجاد اشتغال مناسب در کنار
فرزندان، دغدغه ماست و در نهایت فرهنگسازي هم اهمیت دارد. زیرا زنان سرپرست خانوار مواردي را از نوع نگاه جامعه و امنیت
مطرح می کنند که آنگونه که باید نیست و این فرهنگسازي باید وجود داشته باشد که زن سرپرست خانوار مجبور نباشد خود را طور

 
دیگري در جامعه نشان دهد. 

معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوري همچنین در پاسخ به سوالی درباره لایحه حمایت از زنان در برابر خشونت گفت: این لایحه
در دوره قبل به مجلس ارسال شد و امیدواریم مجلس این لایحه را زودتر رسیدگی کند. حتما از تجربیات قبلی استفاده می کنیم و

 
اگر جاهایی نیاز باشد اصلاح می شود. 

وي درباره کودك همسري با تاکید بر لزوم در نظر گرفتن بلوغ فرهنگی، اقتصادي و اجتماعی و ... در ازدواج، اظهار کرد: با هر نوع
ظلمی که به زنان شود و طبیعتا ازدواج قبل بلوغ که این ظلم را مضاعف کند، موافق نیستیم. کارگروهایی براي حل آن باید تشکیل
شود. چه این ارتباط در قالب ازدواج و چه ارتباط هایی که قانونی نشده باشند در مرحله اول نیاز به کار فرهنگی دارد. یعنی حتی اگر
قانون بگذارد و نتوانیم فرهنگ سازي داشته باشیم، باز کودکانی مورد معامله و اجحاف قرار می گیرند. لا زم است برنامه ریزي در این
راستا از دو بعد فرهنگی و قانونی داشته باشیم. خیلی از مسایل را نمی توان با ابلاغ حل کرد و باید سبک زندگی و نوع نگاه عادلانه

 
باشد و ظلم به فرزند چه پسر و چه دختر نباشد. 

 
در 16 سالگی ازدواج کردم 

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوري با اشاره به ازدواج خود در 16 سالگی، گفت: 16 سالگی داریم تا 16 سالگی. من در 16



سالگی شرط هایی براي ازدواج گذاشتم که فکر نمی کنم الان در سن 16 سالگی کسی بگدارد. من شرط طلاق گذاشتم و امام توصیه
می کردند که شرط طلاق بگذارید. من شرط مکان گذاشتم و پدرم گفتند با شرط طلاق موافق نیستم اما اگر تو می خواهی موافقم.

 
نمی توان مرز سنی قرار داد و در این مساله رشد فکري بسیار مهم است». 

وي درباره چرایی مسکوت ماندن مطالباتی نظیر گواهینامه موتور و یا ورود زنان به ورزشگاه ها، گفت: حتما باید کارگروهایی تشکیل و

 
کار را تخصصی پیش ببریم و اگر تصمیمی گرفته شد، گزارش دهیم. 

خزعلی درباره حذف غربالگري مادران باردار نیز توضیح داد: باید کارگروه هاي تخصصی تشکیل و در صورت جمع بندي اعلام کنیم.
دوست داریم از جلساتی به صورت تریبون باز براي اظهار همه نظرات استفاده کنیم و به صورت تخصصی هم کارگروه هایی را براي

کودك همسري و غربالگري و بحث حضانت می گذاریم.



معاون زن رییسی: در 16 سالگی ازدواج کردم

شماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/06/29
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

انسیه خزعلی گفت: هر نوع ظلمی که به زنان شود، از جمله ازدواج هاي قبل از بلوغ موافق نیستیم. ما نیاز به کار فرهنگی در
این زمینه داریم. ما باید اقناع سازي کنیم تا کودکان مورد اجحاف قرار نگیرند.

انسیه خزعلی گفت: هر نوع ظلمی که به زنان شود، از جمله ازدواج هاي قبل از بلوغ موافق نیستیم. ما نیاز به کار فرهنگی در

 
این زمینه داریم. ما باید اقناع سازي کنیم تا کودکان مورد اجحاف قرار نگیرند. 

 
سیاست داخلی  

انسیه خزعلی، در اولین نشست خود با خبرنگاران در پاسخ به سوالی درباره اصلاح قانون تسهیل ازدواج گفت: کم شدن ازدواج یک
مساله مهم در جامعه ماست. باید حتما راهکارهایی براي ارتقاي وضعیت ازدواج فراهم شود.قوانینی که براي تسهیل ازدواج داریم کم
نیست اما در اجرایی شدنش کاستی و رکود داشته است. امیدواریم هماهنگی هایی در این زمینه صورت بگیرد تا با برنامه ریزي و
نظارت معاونت زنان بتوانیم این موضوع را تسهیل کنیم. موانع باید در همه استان ها شناسایی شود و امیدواریم بتوانیم کار موثري

 
انجام دهیم و بعد اعلام کنیم. 

او وضعیت زنان را مهم دانست و گفت: به دنبال این هستیم که مشکلات و محرومیت ها را شناسایی کنیم و وضعیت زنان را ارتقا
بدهیم از نظر کیفی و سبک زندگی کار کنیم.شاید آموزش یکی از موضوعاتی است که زیربنایی است. الان شاید همه زنان مسائل
اقتصادي را در درجه اول مشکلات بدانند اما ایجاد کارآفرینی و ایجاد زمینه ها براي ورود زنان خیلی مهم است که در دستور کار

 
معاونت است. 

خزعلی در ادامه نشست خبري با بیان اینکه ورزش زنان را در بخش قهرمانی و همگانی به طور کامل حمایت می کنیم، گفت: ما زنان
مستعدي داریم که می توانند نشان دهند با حفظ ارزش ها در عرصه هاي بین المللی حضور پیدا کنند. خیلی از کشورهاي اسلامی
این انتظار دارند که ما پیشرو باشیم. به دلیل نیازي که زنان به دلیل محور خانواده و مادر دارند، باید به صورت ویژه به ورزش همگانی



زنان نگاه شود. به دنبال این هستیم که استان ها را بررسی کنیم تا ورزش همگانی در اختیار همه زنان قرار بگیرد. پارك هاي بانوان

 
باید تقویت شود تا زنان از آن ها استفاده کنند. 

او ادامه داد:جمعیت اختصاص به زنان ندارد و مرتبط با کشور و خانواده است. براي مردان و زنان باید این موضوع مورد توجه باشد.
تجرد قطعی ضربه به جمعیت می زند و باید شرایط اقتصادي و فرهنگی براي ازدواج در سن باروري ایجاد شود. باید موضوع ناباروري
مورد توجه قرار بگیرد و بیمه ها کمک کنند. با کمک هاي اقتصادي، فرهنگی و تبلیغاتی ترغیب به فرزندآوري در کشور ما صورت

 
بگیرد. 

او درباره سیاست هاي معاونت درباره زنان سرپرست خانوار گفت: این موضوع از اولویت هاي معاونت است. دغدغه هاي آن ها مهم
است. ما به دنبال این هستیم که همه زنان سرپرست خانوار را بیمه کنیم. به خصوص کسانی که نیازمندند. کارآفرینی و ایجاد اشتغال
مناسب براي آن ها هم مدنظر ماست. فرهنگ سازي هم مهم است. نوع نگاهی که به آنها می شود مهم است. وضعیت امن بودن

 
جامعه براي این زنان بابد مناسب تر شود. 

ازدواج در 16 سالگی با شروط ضمن عقد خزعلی ادامه داد: هر نوع ظلمی که به زنان شود، از جمله ازدواج هاي قبل از بلوغ موافق
نیستیم. ما نیاز به کار فرهنگی در این زمینه داریم. ما باید اقناع سازي کنیم تا کودکان مورد اجحاف قرار نگیرند. بعضی مواقع به من
می گویند که تو 16 سالگی ازدواج کرده اي. اینکه دختر مراحل مختلف بلوغ را طی کرده باشد مهم است. من شرط تحصیل، فعالیت

 
اجتماعی، شرط طلاق، شرط مکان زندگی را گذاشتم. 

 
پدرم به شرایط نگاه کرد و گفت با همه موافقم به جز شرط طلاق. اما باز هم قبول کرد.در هر حال رشد فکري بسیار مهم است. 

او افزود: ما باید روي سبک زندگی مان کار کنیم. باید ارزش هاي اخلاقی و دینی زن بودن و مادر بودن باید تقویت شود. توجه به

 
طبیعت جزو سبک زندگی است که باید به آن توجه کنیم. زنان زیادي اعلام آمادگی می کنند که در حوزه سبک زندگی وارد شوند. 

خزعلی گفت: سیاست زدگی و نگاه تشریفاتی به زنان از کاستی هاي ادوار گذشته معاونت بوده است. به خاطر همین هم ما با همه

 
گروه هاي زنان از همه طیف هاي سیاسی جلسه داشته ایم. 

او با تاکید بر اینکه ما مقابل همه زنان و مردان مسئول هستیم، افزود: نباید به دختران ظلم شود. بسیاري فراتر از قانون دختران
کودك را به ازدواج درمی آورند. کودکان کار هم باید مورد توجه قرار بگیرند.تساوي می تواند ضربه زننده به زنان باشد. هر کسی باید

 
در جاي خودش قرار بگیرد نشبت به نیازها و طبیعتش. با گفتمان انقلاب اسلامی می توانیم این کار را انجام دهیم. 

توضیحاتی درباره آتنا فرقدانی او درباره مساله آتنا فرقدانی و اتفاقاتی که براي او در زمان ریاست دانشگاه الزهرا افتاد، ادامه داد:جاي
قاتل و شهید عوض شده است. هر خبري را سریع منتشر نکنیم. باید سند بخواهیم تا در انجام کار خبرنگاري موفق باشیم. در مساله
خانم فرقدانی مساله برعکس بوده است. ما جلسه اي تشکیل دادیم، من گفتم که مادرش را صدا بزنید و با او صحبت کردیم. من از
قسمت حقوقی خواستم که پیگیري کند. حتی من گفتم الان که در زندان است باز هم ادامه تحصیل بدهد و خواستم که در

 
کارشناسی ارشد در دوره رپوزانه ادامه تحصیل دهد. 

من حتی وقتی آزاد شد او را دیدم و گفتم حتما بیا ثبت نام کن. اما او به هر دلیلی نیامد ثبت نام کند. و بعد هم آن عکس را کشید و
منتشر کرد. من همه جور محبتی به او کردم و فهمیدم ما مامور به تکلیف هستیم نه نتیجه.شما از ما بخواهیم که سند بدهیم. به او



شماره دانشجویی هم دادیم و او ثبت نام نکرد. سند همه این ها موجود است. یا یک خانم دیگر که گفته من اخراج شدم، او از سال
88 از کشور خارج شده و سه سال غیبت داشته است. این بی انصافی است که بگوییم اخراج شده است.با این دروغ ها چهره حقیقت

 
پوشانده می شود. 

چرا پدرم اجازه نداد که برادرم به منزلش بیاید؟ خزعلی در پاسخ به خبرنگاري که پرسید چرا به اتهاماتی که از طرف برادرتان مطرح
می شود پاسخ نمی دهید، گفت: اگر ما بخواهیم جامعه را مشغول حرف هاي دروغ کنیم که نمی شود. مواردي که ایشان ذکر کرده به
دادگاه برده و دادگاه هم او را به جرم نشر اکاذیب متهم کرده است. او از تریبون هاي سلطنت طلب این موارد را مطرح می کند. ایشان
می تواند در مورد هر ادعایی سند بیاورد. چرا پدرم اجازه نداد که او به منزلش بیاید؟ پدرم گفت باید حقوق تضییع شده بیت المال و
حقوق افراد زا مشخص کند. پدر من لاپوشانی نکرد. ما سندهایی که از بانک ها و بنیاد مستضعفان داریم می آوریم و شما ببینید کدام

 
درست است. من براي ایشان دعا میکنم پدرم هم تا لحظه آخر دعا می کرد. امیدوارم توبه کند چون حقوق مردم مهم است. 

حذف غربالگري اجباري خزعلی در پاسخ به سوالی درباره برداشته شدن غربالگري اجباري در طرح جوانی جمعیت گفت: کارگروهاي
تخصصی باید انجام تشکیل شود.بسیاري از مسائل مورد اختلاف است که باید مورد توجه قرار بگیرد. باید به صورت تریبون باز مسائل

 
مربوط غربالگري، کودك همسري و حضانت باید مورد توجه قرار بگیرد. 

او درباره خبر کارنامه دانش آموزان که فقط به پدران ارائه می شود افزود: از آن ور آب می خواهند مسائل زنان را وارونه جلوه دهند.
مساله کارنامه هم درست نیست که زنان نتوانند کارنامه بچه هایشان را بگیرند. اگر قصوري در این زمینه وجود داشته باشد، رسیدگی

 
می کنیم. 



مهم ترین معیارهاي استاندار خراسان رضوي از نگاه احزاب سیاسی/ انتخاب

استاندار باید به دور از هرگونه باندبازي جناحی باشد

منبع: خبر داغشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/06/29

طبق نظر احزاب سیاسی، سکاندار خراسان رضوي باید فردي جوان، بومی، جهادي، آشنا به ظرفیت ها، نیازها و موانع موجود
در استان بوده و با تیم مدیریتی متخصص و انتخاب فرمانداران متعهد و کارآمد، امنیت، عدالت، رفاه و آسایش مردم استان را

رقم بزند.

به گزارش خبرداغ به نقل از فارس، این روزها که حسن
روحانی صندلی ریاست جمهوري را به ابراهیم رییسی داده
است؛ صداي مهر وزیر کشور پاي حکم شهرداران و

 
استانداران کم کم به گوش می رسد. 

در این بین از آنجا که خراسان رضوي از استان هاي
حساس مرزي و اهرم قدرتمند اقتصادي و فرهنگی کشور
محسوب می شود، سکاندار آن باید فردي به معناي واقعی

 
جهادي و در قامت و شأن استانداري باشد. 

از آنجا که احزاب سیاسی معمولا در کار خود با افراد اجرایی و مدیریتی زیادي سر و کار داشته و همواره در حال آزمون و خطا براي
انتخاب افراد اصلح در این جریان بوده اند؛ بهترین گزینه ها براي بررسی معیارهاي فردي در پوشش استاندار هستند؛ در ابتداي

 
گزارش با عضو شوراي مرکزي حزب مؤتلفه ي اسلامی صحبت کردیم. 

 
استاندار باید آشنا با ظرفیت ها و مشکلات استان باشد 

حمیدرضا ترقی در گفت وگو با خبرنگار فارس در مشهد، با بیان اینکه در درجه اول باید اختیارات و وظایف استاندار را مورد توجه قرار
داد، اظهار کرد: همانطور که مستحضر هستید استاندار، نماینده عالی دولت در استان و در تعامل با ارگان هاي مختلف بود و از طرفی

 
امنیت استان تحت نظارت استاندار و موظف به حفظ آن از طریق شوراي تأمین است. 

عضو شوراي مرکزي حزب مؤتلفه ي اسلامی تبیین کرد: با توجه به موقعیت خراسان رضوي و همجواري آن با کشورهاي همسایه
مانند افغانستان و ترکمنستان، استاندار این استان باید متوجه جایگاه والاي امام هشتم(ع) در جهان اسلام بوده و نظر به اینکه سالانه

 
از کشورهاي مختلف، زائرانی به مشهدالرضا می آیند، نگاهی جهانی به مشهد بعنوان مرکز استان داشته باشد. 

وي متذکر شد: با توجه به اینکه دستگاه هاي مختلفی از رشد خراسان رضوي نفع می برند، استاندار باید قادر به هماهنگی و تعامل با
این دستگاه ها و شخصیت هاي اثرگذار خراسان رضوي باشد، به طور طبیعی با توجه به اینکه رشد و ترقی استان در پی هماهنگی

 
دستگاه هاي مختلف است، وي باید قادر به ایجاد انسجام، رفاق و وحدت میان نیروهاي دلسوز نظام باشد. 



ترقی آشنایی با ظرفیت و استعدادهاي قابل شکوفایی خراسان رضوي در عرصه هاي مختلف فرهنگی و اجتماعی را از دیگر ویژگی
هاي لازم براي فردي در قامت استاندار این استان برشمرد و عنوان کرد: همچنین آشنایی با چالش ها و مشکلات استان و داشتن

 
روحیه پیگیري از طریق دستگاه هاي مسئول از ویژگی هاي بدیهی استاندار خراسان رضوي است. 

 
نگاه دقیق امنیتی، لازمه نماینده عالی دولت در خراسان رضوي است 

عضو شوراي مرکزي حزب مؤتلفه ي اسلامی متذکر شد: داشتن نگاه دقیق امنیتی با توجه به اینکه خراسان رضوي مرز قابل توجهی با
کشور هاي همسایه به خصوص افغانستان با وضعیت حساس کنونی دارد، همچنین نظارت بر مرزهاي استان و مهاجران، جلوگیري از

 
وقوع قاچاق و مواد مخدر از ویژگی هاي لازم براي استاندار خراسان رضوي است. 

وي با بیان اینکه در این استان پهناور استاندار باید بر حسن اجراي قوانین و جلب رضایت مردم نظارت داشته باشد، ابراز کرد:
متاسفانه خراسان رضوي از بعد سرمایه اجتماعی در رده 29 ام کشور قرار دارد و این نشان از لزوم تلاش براي مشارکت مردم و

 
پیشرفت استان دارد. 

ترقی در ادامه عنوان کرد: این ویژگی ها در کنار ارتباط با مجلس و وزرا و آشنایی با ظرفیت هاي جلب سرمایه گذاري در سطح کشور
براي خراسان رضوي، می تواند باعث توسعه این استان شود؛ همچنین توجه به توصیه مقام معظم رهبري در ایجاد تحول و بازسازي و

 
نوسازي در سیستم اجرایی استان به گونه اي که بهره وري آن بالا رود از نکات تکمیلی شایستگی هاي استاندار خراسان رضوي است. 

عضو شوراي مرکزي حزب مؤتلفه ي اسلامی با اشاره به گستردگی خراسان رضوي، خاطرنشان کرد: استاندار باید از نقاط مختلف
خراسان رضوي به ویژه براي رفع موانع تولید و توزیع عادلانه و تحقق عدالت اقتصادي و اجتماعی براي اقشار مختلف و مجموعه مردم
این استان سرکشی و مشکلات آن ها را برطرف کند؛ بی تردید توجه به برخی از محرومیت هاي شهرهاي مختلف استان و حاشیه

 
شهر مشهد اگر در ذهن استاندار وجود داشته باشد، می تواند با یاري دستگاه هاي مختلف، این محرومیت را از بین ببرد. 

 
استاندار باید در تمام حوزه ها مدیر متخصص داشته باشد 

دبیر جمعیت رهپویان خراسان رضوي اظهار کرد: استاندار، نماینده عالی دولت و رییس جمهور یک استان بوده و با توجه به ویژگی
هاي منحصر به فرد خراسان رضوي، این استان از بندرگاه هاي فرهنگی کشور است؛ مردم مشهد در زمینه هاي مختلف هنري و

 
اجتماعی و سیاسی از قدیم صاحب اثر بوده اند. 

علی اکبر هاشمی جواهري با بیان اینکه ویژگی هاي جغرافیایی، سیاسی و مذهبی مشهد، جایگاه خاصی به خراسان رضوي می دهد؛
ادامه داد: کار کردن در خراسان رضوي به دلیل وجود سلایق مختلف سخت است و نمی توان گفت استاندار باید در تمام زمینه ها

 
متخصص باشد، بلکه باید تیم مدیریتی متخصص و کارآمد داشته باشد تا از نیروهاي مختلف خوبی استفاده کند. 

وي افزود: از آنجا که مردم روحیه امید خود را از دست داده اند، استاندار باید این روحیه امید را در مردم زنده کند و از ظرفیت هاي

 
آستان قدس و ولی فقیه که از ستون هاي فرهنگی در کشور هستند استفاده کند. 

 
استاندار فارق از جناح هاي سیاسی باشد 



دبیر جمعیت رهپویان خراسان رضوي با تاکید بر اینکه استاندار نباید وابسته به جناح و جریان سیاسی خاصی باشد، تکمیل کرد:
استاندار باید خود را نماینده تمام مردم استان بداند، یکی از وظایف استاندار، انتخاب فرمانداران است و با توجه به ظرفیت هاي موجود

 
در نقاط مختلف استان، باید در انتخاب فرمانداران خوش نام دقت کند. 

هاشمی جواهري ابراز کرد: خوب است که استاندار بتواند ویژگی هاي لازم براي فرمانداران را با توجه به توصیه هاي مقام معظم

 
رهبري در جوانان پیدا کند، تاکید بر جوان گرایی است که بتوانند زیر سایه تجربه ي بزرگ ترها در استان منشأ اثر باشند. 

 
 

وي اضافه کرد: خراسان رضوي از لحاظ آب فقیر است و به آب هاي آزاد و رودخانه ها دسترسی ندارد پس استاندار باید فکري براي

 
آب این استان کرده و خراسان رضوي را وابسته به نزولات آسمانی نکند. 

دبیر جمعیت رهپویان خراسان رضوي با اشاره به اینکه ظرفیت هاي کشاورزي در خراسان رضوي بسیار ویژه و خاص است، متذکر
شد: پسته کاري و زعفران می تواند پاسخگوي نیاز استان و قابلیت صادرات به استان هاي دیگر را داشته و استاندار همچنین با توجه

 
به همجواري ما با ترکمنستان و افغانستان، باید به مسائل امنیتی اجتماعی استان توجه داشته باشد. 

هاشمی جواهري تاکید کرد: باید نظارت و اشراف بر گرایشات مذهبی در مشهد که مورد نظر جمهوري اسلامی نیست داشته باشد و

 
بتواند آن ها را مدیریت کند؛ استاندار باید از حوزه علمیه استان و بزرگان دینی و سیاسی همچون آیت االله علم الهدي استفاده کند. 

وي تصریح کرد: خراسان رضوي متعلق به امام رضا(ع) است و فلسفه وجودي مرکز خراسان رضوي ایشان هستند؛ اما متاسفانه
فرهنگی که در جامعه می بینیم، هر روز از فرهنگ رضوي فاصله می گیرد، باید به مسئولان براي حال و هواي امام رضایی در ساخت

 
و سازها و فضاي شهر تاکید شود. 



 
 

دبیر جمعیت رهپویان خراسان رضوي با بیان اینکه نظارتی که استاندار بر کار شهرداران و فرمانداران می تواند داشته باشد قابل تأمل
است، ادامه داد: با توجه به 30 میلیون زائر داخلی و خارجی در خراسان رضوي، ظرفیت گردشگري باید به لحاظ اقتصادي مورد توجه
قرار گیرد و گردشگري مذهبی و دینی و ماندگاري زائر در مشهد بیشتر شود تا بتوانیم از این ظرفیت ها استفاده کنیم؛ چرا که

 
استفاده از این ظرفیت ها در استان رشد و ترقی ایجاد می کند. 

هاشمی جواهري خاطرنشان کرد: استاندار می تواند با انتخاب مدیران دستگاه هاي مختلف به رشد و تعالی خراسان رضوي کمک

 
شایانی کند. 

 
معیارهاي استاندار در سه حوزه فرهنگی، سیاسی و مردم محوري 

قائم مقام حزب آرمان خواهان واقع بین در خراسان رضوي، با بیان اینکه ویژگی هاي استاندار خراسان رضوي را در سه حوزه می توان
بررسی کرد؛ به خبرنگار فارس گفت: استاندار در بخش فرهنگی باید فهم هویتی از فرهنگ استان داشته و قائل به اصالت فرهنگ در

 
تمام ساحت هاي کاري باشد و تمام تصمیمات وي، متناسب با آن رقم بخورد نه اینکه صرفا جنبه ي نمایشی داشته باشد. 

مسعود ولی زاده در ادامه با تاکید بر اینکه همه حوزه ها باید با عینک فرهنگ نگریسته شود؛ ادامه داد: در حوزه سیاسی استاندار باید
نگرش سیاسی وسیع داشته و آزاداندیشانه به سیاست استان نگاه کند به نحوي که بستر استانداري را محلی براي اعمال نگاه هاي

 
سیاسی خود نداند و براي بسترسازي رشد سیاسی استان تلاش کند. 

وي افزود: در خراسان رضوي باید اندیشه هاي مختلف با رویکردهاي مختلف قدرت رشد داشته باشند و در واقع اصل سیاست ورزي

 
در این استان رشد کند نه یک جریان خاص. 

 
استانداري محل کار است نه کسب رزومه 

قائم مقام حزب آرمان خواهان واقع بین متذکر شد: حوزه سوم رشد مردم محوري است که استان ما هم بسیار نیازمند دیده شدن
مردم است؛ در مسائل اقتصادي و دیگر مسائل هم نیازمند فردي هستیم که از نظر مسائل علمی، عملی و بومی خبره باشد و سابقه

 
روشن اجرایی داشته باشد، استانداري محل کار است نه کسب رزومه. 

ولی زاده با اشاره به اینکه اگر همین ویژگی ها در یک جوان دیده شود اتفاق مثبتی است؛ تکمیل کرد: اما تأکیدم این است که انتخاب

 
آن جوان ذیل همین ویژگی هایی که گفته شد باشد نه اینکه جوان گرایی به نوعی یک رانت دیده شود. 



 
استاندار خراسان رضوي ظرفیت شناس باشد 

دبیر جبهه اعتدال شرق کشور در خصوص ظرفیت هاي خراسان رضوي هم در پاسخ به خبرنگار فارس اظهار کرد: این استان مهمترین
و متفاوت ترین استان میان استان هاي دیگر کشور است؛ نخست حضور بارگاه ملکوتی امام هشتم شیعیان که به این برکت، کلانشهر

 
مشهد یایتخت معنوي جهان اسلام ثبت و شناخته شد. 

محمدحسن ساقی انتصاب دو نماینده ولی فقیه(امام جمعه و تولیت آستان قدس رضوي) توسط مقام معظم رهبري را از ظرفیت هاي
دیگر استان دانست و عنوان کرد: حضور مقام معظم رهبري، هرسال به خصوص در ایام تحویل سال جدید در حرم مطهر حضرت

 
رضا(ع)، از دیگر ظرفیت هاي خراسان رضوي است. 

وي افزود: حضور و پذیرایی از زائرانی به تعداد بیش از یک سوم جمعیت ایران در حرم مطهر رضوي (سالانه بیش از 30 میلیون نفر)

 
متشکل از زائر و گردشگر داخل و خارج از کشور ظرفیت اقتصادي و فرهنگی بسیار عالی خراسان رضوي است. 

 
 

دبیر جبهه اعتدال شرق کشور ظرفیت چهارم را وجود حوزه هاي علمیه شیعه و اهل سنت در خراسان رضوي دانست و در ادامه بیان
کرد: وجود جاده استراتژیک ترانزیتی صادرات و واردات و هم مرز بودن با کشورهاي افغانستان و ترکمنستان که بعنوان مرز مشترك
ترانزیتی شرق کشور مطرح است و وجود بیش از 37 شهرك صنعتی و 3 هزار و 600 کارخانه تولیدي از دیگر ظرفیت هاي خراسان

 
رضوي است. 

ساقی عنوان کرد: معادن سنگ آهن و بستر راه اندازي کارخانه هاي کنسانتره و گندله تا سقف 17 و نیم میلیون تن در سال و
شهرستان خواف که به عنوان عسلویه دوم کشور خوش می درخشد، از دیگر ظرفیت هاي بسیاري است که در خراسان رضوي وجود

 
دارد. 

 
انتخاب استاندار بدور از هر باندبازي جناحی صورت گیرد 

وي متذکر شد: با وجود ظرفیت هاي مورد نظر، شایسته است انتخاب و معرفی استاندار براي استان از سوي دولت بدون دخالت
باندهاي جناحی صورت گیرد، چون هرباندي با پا فشاري از سوي فضاهاي مجازي و رسانه اي خود را تثبیت می کند حتی اگر نیت

 
آن تصاحب پست نماینده عالی دولت در استان باشند. 



ساقی با بیان اینکه بهتر است وزارت کشور با توجه به شرایط و وضعیت بحرانی اقتصادي و معیشتی، نرخ بیکاري، به ویژه بحران
ویروس کرونایی و تحول و تغییرات حکومتی در افغانستان که هم مرز با کشور و این استان است؛ هیچ تصمیم عجولانه اي در مورد
این انتصاب نگیرد، عنوان کرد: مردم منتظر امید آفرینی و تحول اساسی در سبک و سیاق و رفتار مدیرانی مانده اند که بین مردم

 
نیستند. 

وي با اشاره به رفتار جهادي و مردمی رییس جمهور که در بین مردم آمده و درد دل آن ها را گوش کرد و تشکر از این اقدام ابراهیم
رییسی، عنوان کرد: این نوع ابتکار و حضور براي تسکین درد خانواده هاي داغدیده کرونایی، نگرانی هاي سخت معیشتی، دارویی،

 
تامین آب اشامیدنی سالم بود. 

دبیر جبهه اعتدال شرق کشور تاکید کرد: این روحیه جهادي باید در قاموس استاندار خراسان رضوي که نماینده همان دولت است

 
باشد، نه مانند برخی مسئولان رده بالاي کشوري که با مردم و میان مردم سخن نگفته اند. 

ساقی در ادامه بیان کرد: براي اداره استان باتوجه به تفاوت آن با استان هاي دیگر، باید نماینده عالی دولت به دو شاخه مهم امنیتی،
اقتصادي توجه ویژه داشته باشد، شناخت کامل از وضعیت استان، شهرهاي مرزي و محل زندگی اهل سنت و شیعه، توجه و اهمیت
امنیتی و اقتصادي به نقاط مرز شرق کشور به دلیل تحولات اخیر افغانستان و حضور طالبان و شروع به فعالیت داعش و کشتار در این

 
کشور براي استاندار خراسان رضوي الزامی است. 

وي با بیان اینکه به لحاظ مرز طولانی و مشترك کشورمان با افغانستان و هم مرز بودن استان، امنیت اهمیت ویژه اي دارد و باید در
این زمینه، استاندار به سیستم امنیتی اشراف کامل داشته باشد؛ ادامه داد: استاندار تفکر توسعه اقتصادي، سیاسی، امنیتی ارتباطات و

 
توانمندي و سوابق اجرایی قوي داشته باشد که بتواند ظرفیت هاي استان را گردآوري کند. 

دبیر جبهه اعتدال شرق کشور ادامه داد: رزم حسینی استاندار سابق خراسان رضوي در دوسال خدمت خود در استان مثلث فرهنگی و
اقتصادي را توسعه داد و از حضور و ظرفیت بنگاه هاي سرمایه اي استفاده کرد اما با رفتن وي توجهی به این ظرفیت هاي ایجاد شده

 
نشد. 

ساقی خاطرنشان کرد: اهمیت و توجه دولت و نماینده عالی آن به سوغات زائر در استان از نکات مهم است، با توجه به حضور سالانه
بیش از 30 میلیون زائر و گردشگر شاید بیش از 8 هزار میلیارد تومان گردش مالی بین کسبه و اصناف مختلف را داشته باشیم و

 
دراین بین متاسفانه بیشترین سوغات از کالاهاي خارجی چینی عرضه می شود. 

وي بیان کرد: با توجه حوزه اقتصادي و برنامه ریزي سوغات زائر و همراهی و حمایت شوراهاي اسلامی شهرستان ها، شهرداران،
فرمانداران و ادارات زیر مجموعه صمت و جهاد کشاورزي از تولیدات داخلی استان شتاب اقتصادي پیدا می کنیم، در این بین ده ها

 
هزار نفر از جوانان جویاي کار مشغول می شوند و کارآفرینی بوجود می آید. 

دبیر جبهه اعتدال شرق کشور با بیان اهمیت توجه و تعامل نماینده عالی دولت با احزاب و همه سلایق و جریان هاي سیاسی استان،
تکمیل کرد: دولت باتوجه به وعده هایی که به مردم داده است، عمل به این وعده ها با شناسایی چالش ها و رفع معضلات موجود،
استفاده از ظرفیت هایی که می تواند نجات بخش کشور باشد تعامل و گفت وگو با احزاب، سمن ها، تشکل هاي مردمی، خیرین،

 
بزرگان و سران جریان هاي سیاسی امکان پذیر است. 



ساقی تصریح کرد: به نظر می رسد مردم از سوء مدیریت ها و برنامه ریزي مدیران رنج می برند نه از شرایطی که براي مردم در
بعدهاي اقتصادي و گرانی هاي معیشت تحمیل شده است؛ با انتخاب و توجه استاندار به تغییر اساسی مدیران شایسته، داراي تجربه،
متخصص، توانمند، از همه مهمتر کارآمد در بدنه جامعه، می شود وضعیت ناهنجاري هاي فعلی، بیکاري در معیشت را تغییر و نجات

 
داد. 

به گفته متخصصان امر انتخاب و پیشنهاد افراد اجرایی براي مسئولیت هاي مختلف در خراسان رضوي، بومی بودن و آشنایی به
استان، آگاهی از ظرفیت ها و موانع و قدرت استفاده و رفع آن ها، ایجاد امنیت، ایجاد عدالت اقتصادي و اجتماعی و توجه به مناطق
محروم استان، توجه به فرهنگ اصیل خراسان رضوي و جایگاه والاي حضرت رضا(ع)، همچنین توجه به شرایط حساس و امنیتی
کنونی کشور همسایه افغانستان و در نهایت و در صورت امکان و داشتن ظرفیت لازم، جوان بودن وي از ویژگی هاي جامع لازم براي

نماینده دولت در این استان است.



تاکید رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی بر بازتعریف رشته هاي

کاردانش

منبع: بازار کارشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/06/29

جلسه مشورتی و بررسی با حضور رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی با مدیرکل، معاونان و سرپرست گروه هاي
دفتر تألیف فنی و حرفه اي و کاردانش، 28 شهریور 1400 در سازمان پژوهش برگزار شد.

جلسه مشورتی و بررسی با حضور رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی با مدیرکل، معاونان و سرپرست گروه هاي دفتر

 
تألیف فنی و حرفه اي و کاردانش، 28 شهریور 1400 در سازمان پژوهش برگزار شد. 

به گزارش بازارکار به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی، دکتر ملکی در ابتداي این جلسه
ضمن تشکر از زحمات و تلاش هاي مدیرکل، معاونان و مدیران گروه هاي دفتر تالیف فنی و حرفه اي و کاردانش، بیان کرد: از ابتداي
مسئولیتم تا این لحظه، آن طرز تلقی که ذهنیت بنده را نسبت به برنامه هاي این دفتر آرام، متعادل و شفاف نگه بدارد، وجود نداشت.
معناي عرضم این نیست که در این دفتر کار نشده است. اطلاع دارم که کارهاي زیادي در بخش هاي مختلف انجام گرفته است اما این

 
کارها به صورت نظام مند و شفاف نبوده است. 

رئیس سازمان پژوهش یادآور شد: زمانی که بنده معاون سازمان شدم بیشترین وقت را براي فنی و حرفه اي می گذاشتم. با همت
آقاي بهمنی، چند نفر از افراد اهل نظر دعوت شدند و شورایی تشکیل دادیم و روي مبانی و مبادي آموزش هاي فنی و حرفه اي گفت

 
وگو و بحث شد. افرادي که در این جلسات شرکت می کردند هم افراد اهل نظر در عرصه فنی و حرفه اي بودند. 

او افزود: علت اینکه از مبانی شروع کردیم نیز این بود که احساس می شد جایگاه فنی و حرفه اي و کاردانش در اسناد تحولی چندان
شفاف نیست. مواردي در سند تحول بنیادین و برنامه درسی ملی مطرح شده است ولی آن گونه که فضاي مفهومی آن اسناد براي
بخش شاخه نظري شفاف است، براي فنی و حرفه اي و کاردانش شفافیت لازم وجود نداشت. به عبارت دیگر، حق مطلب از جهت

 
دلالت هاي برنامه ریزي درسی براي فنی و حرفه اي ادا نشده بود و الآن هم همین حالت وجود دارد. 

 
ارتباط نرم افزاري در فنی و حرفه اي و کاردانش با اسناد تحولی 

دکتر ملکی ادامه داد: ما براي اینکه این خلاء را پر کنیم و یک مقدار مبنایی تر حرکت کنیم شورایی که اشاره کردم را تشکیل دادیم.
اما زمانی که بنده مسئول سازمان شدم ارتباطم تا حدودي با آن جلسات قطع شد و آقاي بهمنی خودشان کار را پیگیري کردند و
نهایتاً جلسات به جایی رسید که طراحی دوره تحصیلی فنی و حرفه اي و کاردانش دنبال شود زیرا اهداف برنامه درسی فنی و حرفه
اي در اسناد تحولی روشن نبود و حتی در اهداف دوره هاي تحصیلی که تصویب شده نیز جایگاه فنی و حرفه اي مشخص نیست.

 
بنابراین من یک ابهام نرم افزاري در مجموعه اسناد تحولی سازمان پژوهش راجع به فنی و حرفه اي و کاردانش احساس می کردم. 

رئیس سازمان پژوهش اظهار داشت: ما باید طراحی دوره تحصیلی را در فضاي تحولی انجام می دادیم و بعد بر اساس آن طراحی، شاخ
و برگ ها و رشته ها جدا می شدند. طراحی دوره تحصیلی انجام شد و یک نسخه از آن در شوراي علمی سازمان بررسی شد که مورد
تأیید قرار نگرفت و قرار شد که اشکالات آن اصلاح شود. اکنون طبق برنامه ریزي ها قرار است نسخه اصلاح شده تا پایان آبان ماه در

 
اختیار ما قرار داده شود. 



 
این جلسه را از این رو تشکیل شد تا گروهها اعلام کنند براي طراحی دوره چه ضلعی از این طراحی چند ضلعی را پیگیري می کنند. 

 
کاردانش به بازتعریف نیاز دارد 

معاون وزیر آموزش و پرورش یادآور شد: یکی از مواردي که در جلسات ابتدایی عرض کردم این بود که ما در ارتباط با کاردانش حتماً
باید دست به اصلاحات بزنیم. کاردانش فعلی و با فنی و حرفه اي هیچ تفاوتی ندارد و گویا فلسفه اولیه تأسیس کاردانش فراموش شده
است، بنابراین تأکید دارم که در این زمینه باید کاري کرد و اصلاحاتی انجام داد که البته تلاش هایی هم صورت گرفت و فکرهاي

 
جدیدي مطرح شد هرچند هنوز به بار ننشسته است. 

او افزود: مورد دیگر راهبرد بومی گرایی و بومی اندیشی در فنی و حرفه اي بود. بی تردید ضرورت ها و نیازهایی در یک استان وجود

 
دارد که در استان دیگر اصلا معنا و مفهوم ندارد و باید نیازها، رشته ها و نگاه به شغل، با نگاه بومی شکل بگیرد و انجام شود. 

ملکی ادامه داد: راهبرد سوم این بود که فنی و حرفه اي مانند شاخه نظري، اتصال و ارتباط خودش را به عنوان مجموعه اي از برنامه

 
هاي درسی بر اساس اسناد تحولی نشان بدهد. یعنی مشخص شود که این بناها مطابق کدام قاعده بر آن مبنا استوار می شوند. 

رئیس سازمان پژوهش خاطر نشان کرد: مهم ترین چیزي که عرض کردم راهبرد آموزش عمومی بود. رویکرد آموزش عمومی یک
رویکردي است که در آن ما از اول ابتدایی شروع به آموزش دادن مفاهیم فنی و حرفه اي و مهارت هاي بنیادین کنیم تا وقتی دانش
آموز وارد دوره متوسطه دوم می شود رشته فنی و حرفه اي براي او یک خانه ناآشنا نباشد و مسیر را آگاهانه انتخاب کند. به علاوه

 
اینکه، رشته هاي فنی و حرفه اي و کاردانش در دوره دوم متوسطه دیگر دوره موضوع محور نخواهد بود. 

 
طراحی دوره تحصیلی اصلی ترین کار دفتر است 

در ادامه این جلسه، افشار بهمنی، مدیرکل دفتر تألیف آموزش هاي فنی و حرفه اي و کاردانش، موضوع طراحی دوره تحصیلی فنی و
حرفه اي بر اساس اسناد بالادستی را مهم ترین و اصلی ترین کار این دفتر دانست و توضیحاتی را در خصوص فعالیت هاي مهم انجام

 
شده در دفتر فنی و حرفه اي و کاردانش در شش ماه نخست سال مطرح کرد. 

سپس معاونان و مدیران گروه هاي دفتر فنی و حرفه اي و کاردانش به ارائه گزارش هایی در خصوص رویکرد بومی گرایی و بومی
اندیشی، برنامه ویژه مدرسه، تحلیل حرف و مشاغل، آموزش عمومی، الگوي مفهومی صنایع دستی، استاندارد بسته هاي تحولی فنی و

 
حرفه اي و کاردانش، تولید و تأمین رمزینه هاي سریع پاسخ، تدوین برنامه درسی شرایط ویژه کرونا و... پرداختند. 

 
مهم ترین عنصر در برنامه ریزي درسی فنی و حرفه اي، نیازسنجی است 

در بخش پایانی این جلسه، دکتر حسن ملکی با تأکید بر اینکه طراحی کلان شما همان طراحی دوره تحصیلی شماست، افزود: انتظار

 
دارم طراحی دوره را طوري بیاورید که در آن بخش اجرایی ما هم یک اقناع سطح بالا داشته باشند. 

او افزود: فضاي برنامه ریزي درسی فنی و حرفه اي ما هنوز مه آلود است و مه شکن این فضاي مه آلود چیزي جز دستیابی به الگوهاي

 
شفاف مناسب حال فنی و حرفه اي و کاردانش نیست. 



ملکی تأکید کرد: از نگاه من مهم ترین عنصر در برنامه ریزي درسی فنی و حرفه اي، نیازسنجی است، بنابراین الگوي نیازسنجی

 
متناسب با برنامه ریزي درسی فنی و حرفه اي باید مدون و شفاف شود. 

 
مختصات برنامه ریزي درسی فنی و حرفه اي 

رئیس سازمان پژوهش به مختصات برنامه ریزي درسی فنی و حرفه اي اشاره کرد و گفت: کانون توجه الگوي برنامه ریزي درسی فنی
و حرفه اي، تربیت حرفه اي است. تربیت حرفه اي از پیوند حرفه و تعلیم و تربیت به دست می آید و چیزي که اسناد بالادستی از ما
می خواهد همین است. اینکه یک فرد مهارت معین کار را به دست آورده باشد ولی تربیت حرفه اي نشده باشد، مطلوب سند تحول

 
بنیادین نیست. 

ملکی با بیان اینکه در برنامه ریزي درسی فنی و حرفه اي، شایستگی هاي فنی و شایستگی هاي غیر فنی باید به هم پیوند بخورند،
ادامه داد: دنیاي کار و دنیاي آموزش دو تا نیست و ما نباید برنامه ریزي درسی را دچار ثنویت دنیا کنیم. ما یک دنیا داریم که در آن
می خواهیم یک آدمی را تربیت حرفه اي کنیم که در این تربیت حرفه اي باید معلوم شود بحث کار و دانش در کجاي قضیه قرار می

 
گیرد. 

او ادامه داد: برنامه ریزي درسی فنی و حرفه اي حتماً باید ویژگی کاهش تمرکز داشته باشد زیرا تربیت حرفه اي در موقعیت هاي
مختلف نمی تواند یکسان باشد. به همین خاطر تأکید کردم که روي قضیه راهبرد بومی اندیشی و بومی گرایی کار کنید که البته

 
توجه داشته اید. ما نمی توانیم با یک نظام برنامه ریزي درسی متمرکز، فنی و حرفه اي کشور را در بعُد برنامه درسی نجات دهیم. 

رئیس سازمان گفت: نکته دیگر مهارت محوري برنامه درسی فنی و حرفه اي است. ما در هر برنامه درسی سه عنصر ارزش، مهارت و
دانش را داریم که در فنی و حرفه اي عنصر مهارت محوریت دارد. اگر من از وضعیت کاردانش نگران هستم به خاطر این است که
کاردانش نباید وارد حوزه فنی و حرفه اي شود و نیازي به کتاب ندارد. بسته هاي تربیت و یادگیري کاردانش شما اصلاً نباید کتاب
داشته باشد زیرا محوریت، مهارت است و حالا باید فکر کنید در برنامه درسی که محوریتش با مهارت است بسته تربیت و یادگیري

 
باید چگونه باشد. 

دکتر ملکی تأکید کرد ویژگی دیگر برنامه درسی فنی و حرفه اي، کارآفرینی است و این واژه نباید غریب باشد و سپس گفت: ما در
برنامه ریزي درسی فنی و حرفه اي نه با یک شغل معین، بلکه با خانواده مشاغل کار داریم. ما نمی توانیم فرد را براي یک کار معین

 
تربیت کنیم زیرا آن کار معین فرار است و نمی ماند. شما باید خوشه اي تربیت کنید. 

دکتر علی محبی قائم مقام رئیس سازمان، محسن کیالاشکی، پرستو آریانژاد، بشري گلبخش، معصومه صادق، حسن عبداالله زاده،
محمد لطفی نیا، عابدین آریان پور و عباس بیات از دیگر حاضران در این جلسه بودند.



مشارکت مددجویان ایلامی در تولید برق کشور

منبع: شبستانشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/06/29

مدیرکل کمیته امداد استان ایلام از مشارکت مددجویان ایلامی در تولید برق کشور با راه اندازي 300 طرح پنل هاي
خورشیدي خبر داد.

مدیرکل کمیته امداد استان ایلام از مشارکت مددجویان
ایلامی در تولید برق کشور با راه اندازي 300 طرح پنل

 
هاي خورشیدي خبر داد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان در ایلام، «قنبر
موسی نژاد» ظهر دوشنبه در نشست مشترك با مدیر امور
بانک هاي استان و معاون شرکت توزیع نیروي برق استان
با محوریت اجرایی شدن طرح راه اندازي پنل هاي

خورشیدي، اظهار کرد: امسال تعداد 300 طرح اشتغال زایی پنل هاي خورشیدي براي مددجویان کمیته امداد استان راه اندازي می

 
شود که اجراي این طرح ها تحول خوبی در زمینه درآمدزایی براي خانواده ها ایجاد خواهد کرد. 

وي با بیان اینکه طرح پنل هاي خورشیدي از مشاغل پایدار و با درآمد مناسب براي مددجویان استان هستند، گفت: از آنجایی که این
طرح ها با استفاده از تسهیلات بانک ملی راه اندازي می شوند انتظار ما این است شعب و مدیریت این بانک در این زمینه با مجریان و

 
کمیته امداد همکاري داشته باشند. 

مدیرکل کمیته امداد استان، ضمانت گیري تسهیلات پرداختی به مددجویان را یکی از مشکلات بر سر راه اجراي طرح ها برشمرد و
گفت: در اجراي طرح هاي پنل هاي خورشیدي با توجه به اینکه بر اساس تفاهم نامه کمیته امداد با شرکت توانیر، خرید برق تولیدي
مددجویان کمیته امداد توسط شرکت توانیر تا 20 سال تضمین شده است لذا تقاضاي ما از بانک ملی این است که قرار داد خرید

 
تضمینی 20 ساله برق مجریان طرح ها به عنوان ضمانت در نظر گرفته شود تا اجراي این طرح ها با مشکل مواجه نشود. 

موسی نژاد با عنوان اینکه راه اندازي طرح هاي پنل هاي خورشیدي به عنوان شغل و منبع درآمد براي نخستین بار است در استان
ایلام اجرا می شوند، افزود: مددجویان کمیته امداد با راه اندازي این طرح ها علاوه بر اینکه صاحب درآمد و شغل می شوند، در تولید

 
برق کشور نیز مشارکت خواهند کرد. 

معاونت برنامه ریزي و مهندسی شرکت توزیع نیروي برق استان نیز در این نشست ضمن اعلام آمادگی شرکت توزیع نیروي برق
استان براي کمک به اجراي این طرح ها، گفت: عملکرد و فعالیت این طرح ها بعد از راه اندازي به صورت دقیق محاسبه و درآمد

 
حاصل از تولید برق این پنلها هر ماهه به حساب مددجویان واریز می شود. 



«حسن بشیري» خاطرنشان کرد: درآمد این طرح ها براي خانواده هاي مددجو قابل توجه و مناسب بوده و هر ساله نیز نرخ خرید برق
تولیدي این پنلها متناسب با تورم و روند افزایش نرخ برق تغییر خواهد کرد.



14 گونه نهال دارویی در نهالستان هاي ایلام تولید می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/06/29

مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداري استان ایلام گفت: به منظور تامین گیاهان دارویی تاکنون 14 گونه براي در درمان
بیماري ها در نهالستان هاي ایلام تولید شده است.

مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداري استان ایلام گفت: به
منظور تامین گیاهان دارویی تاکنون 14 گونه براي در

 
درمان بیماري ها در نهالستان هاي ایلام تولید شده است. 

«رضا احمدي» در گفت گو با خبرنگار خبرگزاري شبستان
در ایلام، اظهار کرد: این گیاهان دارویی به صورت بسته
بندي با برچسپ خواص و نام علمی در اختیار مردم قرار

 
می گیرد. 

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداري استان ایلام گفت: این گیاهان شامل آویشن، مریم گلی، زوفا، زیتون تلخ، چاي ترش، بابونه،
بادرنجبویه، گل گاوزبان، اسطوخودوس، رازیانه، نعنا فلفلی، سرخار گل ، آلوئه ورا، گل محمدي ،بادرنجبویه، زنیان و... می باشد که می

 
تواند ضمن اشتغال زایی بخشی از نیاز استان را به گیاهان دارویی تامین نماید. 

وي افزود: امسال نیز در راستاي جهش سازمانی، طرح توسعه کشت گیاهان دارویی در قالب طرح هاي مرتع داري در دستور کار قرار

 
گرفته است. 

احمدي تصریح کرد: سطح مراتع استان ایلام یک میلیون و 140 هزار هکتار است که 457 هکتار مرتع داري در سطح استان فعال

 
است. 

مدیرکل منابع طبیعی استان ایلام تصریح کرد: امسال در راستاي توسعه کشت گیاهان دارویی، 2 هزار هکتار از اراضی استان به کشت

 
گیاهان دارویی اختصاص یافته است. 

وي با بیان اینکه در استان ایلام یک هزار گونه شناسایی شده که از این میزان بیش از 350 گونه گیاهی دارویی است، ابراز کرد: با
توجه به شرایط آب و هوایی، استان ایلام مستعد توسعه و کشت انواع مختلف گیاهان دارویی و صنعتی از جمله لاله واژگون، گل

 
نرگس، رزماري و... است. 

احمدي با بیان اینکه توسعه کشت این گیاهان افزون بر رونق اقتصادي براي بهره برداران نقش مهمی در حفظ منابع طبیعی استان
دارد، خاطرنشان کرد: 30 درصد گونه هاي شناسایی شده خاصیت خوراکی، دارویی و صنعتی دارد.





سقف ضمانت نامه هاي سرمایه گذاري صنایع کوچک افزایش می یابد

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/06/29

مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاري صنایع کوچک از پیشنهاد این صندوق براي افزایش سقف ضمانت نامه هاي صادره
براي صنایع کوچک از سه به پنج میلیارد تومان خبر داد.

مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاري صنایع کوچک از
پیشنهاد این صندوق براي افزایش سقف ضمانت نامه هاي
صادره براي صنایع کوچک از سه به پنج میلیارد تومان خبر

 
داد. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از ایرنا، «محمدحسین
مقیسه» امروز (دوشنبه) با اشاره به برگزاري مجمع عمومی
عادي سالیانه این صندوق در روز چهارشنبه هفته گذشته
(24 شهریورماه)، افزود: در چند سال اخیر و با افزایش نرخ

تورم و نرخ ارز، هزینه هاي تولید در واحدهاي مختلف صنعتی افزایش یافته است، بنابراین نیاز به تامین مالی براي جامعه هدف این

 
صندوق یعنی صنایع کوچک بیشتر شده است. 

وي اظهار داشت: در گذشته و بر اساس مصوبه مجمع در سال 1394 سقف ضمانت نامه هایی که از سوي این صندوق می توانست
صادر شود، سه میلیارد تومان براي هر واحد صنعتی بود که این عدد تا سال 97 و حتی بخشی از سال 98 عددي قابل توجه محسوب

 
می شد، اما امروز و با توجه به افزایش نرخ تورم و ارز، این رقم دیگر براي رفع مشکلات مالی واحدهاي صنعتی کافی نیست. 

مقیسه گفت: بر این اساس، یکی از پیشنهادات صندوق به مجمع، افزایش سقف ضمانت نامه هاي صادره به پنج میلیارد تومان براي

 
ضمانت نامه هاي اعتباري و هفت میلیارد تومان براي ضمانت نامه هاي پیمانکاري یا قراردادي است. 

وي بیان داشت: درخواست دیگر این صندوق از مجمع، موضوع افزایش درصد پوشش تسهیلات اعطایی است که این مهم به اصلاح

 
اساسنامه صندوق در دولت نیاز دارد. 

این مقام مسوول ادامه داد: اکنون صندوق می تواند تا 70 درصد اصل و سود را براي شرکت هاي واقع شده در مناطق برخوردار و تا
85 درصد اصل و سود را در مناطق محروم پوشش دهد، اما پیشنهاد شد تا به منظور تسهیل فرآیند مالی و ارائه ضمانت نامه هاي
باکیفیت تر، این پوشش به 100 درصد برسد؛ به این ترتیب مشتریان می توانند کل اصل و سود تسهیلات را تا سقف پنج میلیارد

 
تومان با یک ضمانت نامه کارگشایی کنند و نیازي به ارائه وثیقه دیگري به بانک وجود نداشته باشد. 

 
تامین مالی از بازار سرمایه 



وي به تامین مالی از بازار سرمایه اشاره کرد و گفت: اکنون عمده تامین مالی کشور مبتنی بر سیستم بانکی است که مشکلاتی نیز به
دنبال داشته است، اما با توجه به ظرفیت بالایی که براي تامین مالی از بازار سرمایه وجود دارد، می توان بخشی از واحدها را به سمت

 
این بازار سوق داد. 

مقیسه بیان داشت: در یک سال و نیم گذشته معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت بر ابزارهاي نوین تامین مالی

 
متمرکز شده و اقدامات ارزشمندي با همکاري بورس و فرابورس انجام شده است. 

وي ادامه داد: اکنون پروژه اي که به سرانجام رسیده و در آینده نزدیک اجرایی خواهد شد، «تامین مالی جمعی براي واحدهاي
صنعتی» است که در همین راستا، با ارائه پیشنهادي به مجمع صندوق در تلاشیم تا ضمانت نامه هاي مورد نیاز بازار سرمایه را صادر

 
کرده و زمینه تامین مالی از این بازار براي صنایع کوچک را تسهیل کنیم. 

 
پیشنهاد افزایش سرمایه صندوق از محل سود سالیانه 

مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاري صنایع کوچک درخصوص افزایش سرمایه صندوق نیز اظهار داشت: افزایش سرمایه صندوق
در سال 94 به میزان 75 میلیارد تومان و در سال 98 به مقدار 100 میلیارد تومان از محل بودجه عمومی اتفاق افتاد و با توجه به

 
سرمایه اولیه، سرمایه پرداخت شده فعلی صندوق حدود 220 میلیارد تومان است. 

وي افزود: هیات مدیره صندوق ضمانت سرمایه گذاري صنایع کوچک به مجمع عمومی پیشنهاد داده است تا اجازه دهند از محل سود
سالیانه صندوق افزایش سرمایه داشته باشیم، بدیهی است در صورت تصویب این پیشنهاد می توانیم براي سال جاري رقمی بین 60 تا

 
70 میلیارد تومان به سرمایه صندوق بیافزاییم. 

مقیسه یادآور شد: این صندوق با یک دفتر مرکزي در تهران با حدود 60 نفر پرسنل، فعالیت می کند و نمایندگی هاي صندوق در
استان ها نیز در اختیار شرکت شهرك هاي صنعتی هر استان است. به روز رسانی و ساماندهی امور مربوط به نمایندگی وکارگزاري
هاي صندوق که از سوي هیات مدیره به مجمع پیشنهاد شده است می تواند به گسترش فعالیت هاي صندوق در استان ها کمک کند.

 
وي بیان داشت: سال گذشته از محل فعالیت هاي عملیاتی صندوق سودي معادل 743 میلیارد ریال حاصل شده است. 

 
حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و صادرات محور 

این مقام مسوول با بیان اینکه اولویت این صندوق در صدور ضمانت نامه، شرکت هاي دانش بنیان و شرکت هاي با تولیدات صادرات
محور است، خاطرنشان کرد: در این زمینه طی تفاهمی با معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و صندوق نوآوري و شکوفایی و

 
مذاکره با یکی از بانک ها، به دنبال تامین مالی براي واحدهاي دانش بنیان و ارائه ضمانت نامه به آنها هستیم. 

وي افزود: تفاهم نامه صندوق با بانک توسعه صادرات زمینه ساز صدور انواع ضمانت نامه هاي مورد نیاز تولید کنندگانی است که تمام

 
یا بخشی از کالاهاي تولیدي آنها صادر می شود. 

 
عملکرد 6 ماهه صندوق 



مقیسه در ادامه با اشاره به عملکرد این صندوق از ابتداي امسال، گفت: از آغاز سال جاري تا بیستم شهریورماه، تعداد 42 فقره ضمانت

 
نامه از سوي این صندوق براي کمک به تامین مالی واحدهاي صنعتی صادر شد. 

وي بیان داشت: همچنین 44 میلیارد ریال خسارت از سوي این صندوق بابت عدم بازپرداخت به موقع بدهی ها از سوي واحدهاي

 
صنعتی به اعتباردهندگان، پرداخت شد. 

مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاري صنایع کوچک ادامه داد: در این مدت طی تفاهماتی که با واحدهاي صنعتی بدهکار به عمل

 
آمده است،102 میلیارد ریال از مطالبات صندوق وصول شده است. 

مجمع عمومی صندوق ضمانت سرمایه گذاري صنایع کوچک متشکل از وزیر صنعت، معدن و تجارت به عنوان رییس، رییس سازمان

 
برنامه و بودجه، و وزراي امور اقتصادي و دارایی، جهاد کشاورزي و تعاون، کار و رفاه اجتماعی است. 

این صندوق در حوزه صدور و تمدید ضمانت نامه در ارتباط با دو راهبرد «جهش تولید» و اتمام طرح ها و پروژه هاي نیمه تمام، از

 
ابتداي سال 96 تا پایان تیرماه امسال در مجموع 839 فقره ضمانتنامه تمدید یا صادر کرده است. 

 
مجموع مبلغ ضمانت نامه هاي صادره و تمدیدي از ابتداي سال 96 تا پایان تیرماه گذشته 6 هزار و 176 میلیارد ریال بوده است. 

طرح هاي دانش بنیان داراي مجوز، واحدهاي صادراتی داراي سوابق صادراتی در سه سال گذشته، طرح هاي ایجادي با پیشرفت
فیزیکی حداقل 60 درصد، تامین سرمایه در گردش براي افزایش ظرفیت تولید واحدها، طرح هاي توسعه که با ظرفیت کامل در حال
حاضر فعالیت می کنند و طرح هاي اشتغال زا (طرح هایی که نسبت سرمایه گذاري به اشتغال پایین داشته باشند)، اولویت هاي

 
صدور ضمانت نامه محسوب می شوند. 

پربیننده ترین همه پرسی از فعالان اقتصادي براي انتخاب معاونان وزیر / 5معاون قبلی وزارت صمت در هر یک از معاونت ها چه
عملکردي داشتند؟ جولان متخلفان در بازار لوازم خانگی آزادسازي قیمت برخی محصولات تا چندماه آینده الگوي جدید وزیر صمت
براي تنظیم بازار فولاد / آیا بازار فولاد تا پایان آذرماه سامان پیدا می کند؟ دو روي سکه صدور مجوز واردات لوازم خانگی خارجی / آیا

سایه انحصار بر بازار لوازم خانگی هم سنگینی می کند؟



اجراي 700 برنامه با شعار «ما مقتدریم» در همدان

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/06/29

فرمانده سپاه انصارالحسین(ع) همدان با بیان اینکه نزدیک به 700 برنامه در هفته دفاع مقدس در استان پیش بینی شده
است، بیان کرد: شعار هفته دفاع مقدس سال جاري «ما مقتدریم» است.

فرمانده سپاه انصارالحسین(ع) همدان با بیان اینکه نزدیک به 700 برنامه در هفته دفاع مقدس در استان پیش بینی شده است،

 
بیان کرد: شعار هفته دفاع مقدس سال جاري «ما مقتدریم» است. 

مظاهر مجیدي، فرمانده سپاه انصارالحسین(ع) همدان، 29
شهریورماه در نشست خبري به مناسبت هفته دفاع مقدس
انقلاب اسلامی با بیان اینکه انقلاب و دفاع مقدس دو مقطع به
یادماندنی در تاریخ جمهوري اسلامی ایران هستند، اظهار کرد:
اگر در دفاع مقدس مردم حضور پیدا نمی کردند قطعاً نظام با

 
چالش مواجه می شد. 

وي با بیان اینکه حماسه دفاع مقدس را باید همچون تاریخ
عاشورا مرور و سینه به سینه براي نسل هاي آینده عنوان کنیم،
گفت: ماندگاري عاشورا به دلیل انتقال تاریخ حسینی به صورت

 
نسل به نسل است. 

مجیدي با اشاره به سخنی از رهبر معظم انقلاب مبنی بر اینکه اگر می خواهید تاریخ انقلاب را درك کنید دهه 60 را مطالعه کنید،
اظهار کرد: وقتی استکبار جهانی نتیجه اي از زورگویی و استبداد خود نسبت به ایران دریافت نکرد در 21 شهریور گزینه جنگ را

 
طراحی کرد. 

وي با بیان اینکه 11 کشور در جنگ تحمیلی در کنار عراق بودند، افزود: نقش امام(ره) در جنگ و پشتیانی از جنگ بسیار مهارکننده
بود و ایشان با جملات عامیانه و مردم پسند کاري کرد که مردم خودشان براي دفاع حضور پیدا کردند و این از هنرهاي حضرت

 
امام(ره) بود. 

فرمانده سپاه انصارالحسین(ع) با تأکید بر اینکه تاریخ انقلاب و دفاع مقدس یک تاریخ پر حماسه است، افزود: مردم استان همدان

 
بیش از هشت هزار شهید تقدیم انقلاب کردند شهدا و رزمندگانی که نقش تعیین کننده و مؤثر در جنگ داشتند. 

وي به تشریح روزشمار هفته دفاع مقدس در همدان پرداخت و گفت: اولین روز از این هفته یعنی 31 شهریور به نام «پیشکسوتان
دفاع مقدس و مقاومت» نامیده شده که از یک میلیون ایثارگر دفاع مقدس به صورت ویدئوکنفرانسی با حضور رئیس جمهور تجلیل

 
می شود. 



مجیدي ادامه داد: دومین روز از هفته دفاع مقدس با عنوان روز «شهیدان و آزادگان باصلابت و فخرآفرینی سربازان» است با
گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان تمام مزار شهدا در سرتاسر استان غبارروبی می شود، روز سوم نیز به نام «معنویت، زنان، خانواده و

 
سلامت» نام گذاري شده که با توجه به شرایط کرونایی در این روز از خانواده شهداي مدافع سلامت همدان قدردانی به عمل می آید. 

وي بیان کرد: روز چهارم با عنوان «ولایتمداري، جوانان، علوم و دانش و پژوهش» از دانش آموزان، طلاب، دانشجویان و علم و فناوري
تجلیل می شود، روز پنجم یکشنبه با عنوان «دفاع همه جانبه، پشتیبانی مردمی و اصناف» نام گذاري شده است، روز ششم با عنوان
«وحدت ملی، بصیرت، دشمن شناسی و استکبارستیزي» که این روز مساوي است با شکست حصر آبادان و در آن روز از فرماندهان

 
دفاع مقدس قدردانی می شود. 

فرمانده سپاه انصارالحسین(ع) اظهار کرد: روز هفتم روز «نیروهاي مسلح بسیج پیشکسوتان و عشایر کرد مسلمان» نام گذاري شده و

 
روز آخر با نام «فرماندهان، عزت مداران، حماسه آفرینان و نکوداشت فرماندهان دفاع مقدس» است. 

وي با بیان اینکه نزدیک به 700 برنامه در سطح سپاه استان در هفته دفاع مقدس پیش بینی شده است، ادامه داد: شعار هفته دقاع

 
مقدس سال جاري «ما مقتدریم» است و این را به لطف خداوند در سال 1400 بسیج و نیروهاي مسلح به اثبات رساندند. 

مجیدي ادامه داد: از جمله این برنامه ها شامل دیدار با ائمه جمعه در سراسر استان، برگزاري 300 نشست بصیرتی، تجلیل از
ایثارگران استان، غبارروبی گلزار شهدا، صبحگاه مشترك با نیروهاي مسلح که در اجراي این برنامه ها سعی شده از فضاي مجازي

 
استفاده بیشتري شود. 

وي افزود: رژه موتورسواران، فضاسازي دفاع مقدس در 700 روستا، برگزاري بیش از 100 عنوان یادواره شهدا، برگزاري زنگ مقاومت

 
در مدارس از دیگر برنامه هاست. 

مجیدي با اشاره به برگزاري مراسم بزرگداشت سالگرد شهید همدانی، گفت: 15 مهرماه یادبودي بر سر مزار این شهید بزرگوار به

 
صورت حضوري با تعداد محدود و پخش زنده از صدا و سیما با حضور دو سخنران کشوري برگزار می شود. 

وي با بیان اینکه هفته دفاع مقدس امسال با رویکرد خدمت رسانی به مردم برگزار می شود، ادامه داد: از ابتداي کرونا تا ماه گذشته
حدود 257 هزار بسته معیشتی به ارزش 207 میلیارد تومان تحت عنوان کمک هاي قرارگاه امام حسن مجتبی(ع) به نیازمندان اهدا

 
شد، در هفته دفاع مقدس 6 هزار بسته از سوي سپاه فراهم شده که در بین نیازمندان توزیع خواهد شد. 

مجیدي با اشاره به راه اندازي مراکز تزریق واکسن در سطح استان گفت: تا روز گذشته حدود 64 مرکز واکسیناسیون در استان فعال
شده که امیدواریم به 100 مرکز رسانده شود و همچنین حدود 200 کپسول اکسیژن فراهم و در اختیار خانواده ها و شبکه هاي

 
درمان قرار داده شده است. 

وي با اشاره به برنامه هاي بسیج سازندگی در هفته دفاع مقدس نیز گفت: تعدادي از افراد خیر پاي کار آمدند و حدود 11 پروژه آب
رسانی و 41 پروژه در سه دهستان در استان به اتمام رسیده که در مجموع 53 پروژه در محرومیت زدایی و سازندگی افتتاح خواهد

 
شد. 

مجیدي با اشاره به تهیه 767 صندوق قرض الحسنه در راستاي اشتغال زایی در سطح استان، گفت: این صندوق ها از خود مردم براي



مردم تهیه شده که حدود 19 میلیارد تومان در این صندوق ها اعتبار موجود و 35 هزار نفر اعضاي این صندوق ها هستند که براي

 
هشت هزار و 338 نفر شغل ایجاد شده است. 

وي با اشاره به ساماندهی هزار گروه جهادي در سطح استان گفت: براي اقشار برنامه هایی را پیش بینی کرده ایم تا بتوانیم دفاع

 
مقدس را مردمی تر کنیم. 

انتهاي پیام



تحویل 36 واحد مسکونی به مددجویان در طرح «چهل قسیم حاج قاسم

سلیمانی»

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/06/29

مدیرکل کمیته امداد استان کرمان با بیان اینکه هزار زن سرپرست خانوار تحت حمایت کمیته امداد در شهر کرمان فاقد
مسکن هستند، گفت: در دومین سالگرد حاج قاسم سلیمانی کلید 36 واحد مسکونی تحویل مددجویان می شود.

مدیرکل کمیته امداد استان کرمان با بیان اینکه هزار زن سرپرست خانوار تحت حمایت کمیته امداد در شهر کرمان فاقد مسکن

 
هستند، گفت: در دومین سالگرد حاج قاسم سلیمانی کلید 36 واحد مسکونی تحویل مددجویان می شود. 

به گزارش ایکنا از کرمان، یحیی صادقی، مدیرکل کمیته امداد
استان کرمان عصر روز گذشته 28 شهریور ماه در حاشیه بازدید
استاندار کرمان از روند اجرایی ساخت 36 واحد مسکونی براي
زنان سرپرست خانوار تحت حمایت کمیته امداد کرمان در قالب
طرح «چهل قسیم حاج قاسم سلیمانی» در روستاي سیدي که با
حضور بابایی فرماندار کرمان، بهر آسمانی، مشاور استاندار کرمان
در امور بانوان و خانواده استانداري کرمان و جمعی از مسئولان
استان برگزار شد، گفت: در شهر کرمان از میان 7 هزار خانواده

 
تحت حمایت این نهاد بیش از هزار خانواده زن سرپرست خانوار فاقد مسکن هستند. 

وي با اشاره به اینکه درگذشته چهار قطعه زمین توسط خیران براي ساخت مسکن به مددجویان در روستاي سیدي تحویل این نهاد
شده بود، افزود: خوشبختانه خیرین و مرکز نیکوکاري خاتم الانبیاء پاي کار آمدند و در طرحی به نام چهل قسیم سردار حاج قاسم

 
سلیمانی اجراي طرح 36 واحدي مسکن زنان سرپرست خانوار تحت حمایت کمیته امداد کرمان کلید خورد. 

صادقی با اشاره به پیشرفت 60 درصدي این واحدهاي مسکونی افزود: تاکنون حدود هشت میلیارد تومان براي ساخت این واحدها

 
هزینه شده، و براي تکمیل واحدها نیز حداقل به هشت میلیارد تومان اعتبار دیگر نیاز است. 

وي با بیان اینکه در نخستین سالگرد حاج قاسم سلیمانی کلنگ ساخت این واحدهاي مسکونی به زمین زده شد، افزود: پیش بینی

 
می شود در دومین سالگرد حاج قاسم سلیمانی نیز کلید این واحدهاي مسکونی تحویل مددجویان شود. 

مدیرکل کمیته امداد استان کرمان ادامه داد: 36 زن سرپرست خانوار عائله مند را بر اساس تعداد فرزند، داشتن فرزند بیمار و

 
مشکلات دیگر امتیازبندي کردیم و این واحدهاي مسکونی تحویل آن ها می شود. 

وي در ادامه افزود: به دنبال این هستیم تا واحدهاي مسکونی بیشتري احداث و تحویل مددجویان دهیم و بر اساس قولی که اداره راه



و شهرسازي استان داده اند قرار شد تعدادي زمین در مناطق ماهان، حاجی آباد و محی آباد براي ساخت مسکن به مددجویان تحویل

 
این نهاد شود. 

صادقی از طراحی فضاها و سالن هایی براي آموزش طرح هاي اشتغال به مددجویان خبر داد و بیان کرد: اولویت اصلی این نهاد ایجاد

 
اشتغال براي مددجویان و توانمندسازي آن ها است. 

انتهاي پیام



جذب سرمایه 7 میلیارد و 300 میلیون تومانی در استان آپ کرمان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/06/29

به گزارش گروه علم و پیشرفت خبرگزاري فارس، دکتر
مصطفی بغدادي در سی امین رویداد «دوشنبه هاي
استارت آپی» حوزه فناوري هاي ساختمانی با بیان اینکه
ماموریت صندوق نوآوري تامین مالی اکوسیستم نوآوري
کشور است، بیان کرد: صندوق درصدد ارائه خدمات بیشتر

 
به طور مستقیم به شرکت هاي دانش بنیان است. 

وي در مورد رویداد «دوشنبه هاي استارت آپی» گفت:
برگزاري این رویداد به استارت آپ ها و طرح هاي دانش بنیان و غیر دانش بنیان کمک می کند تا سرمایه گذاران بخش خصوصی،
عاملین صندوق همچون صندوق هاي پژوهش فناوري، صندوق هاي جسورانه بورسی و افراد حقیقی بتوانند سرمایه گذاري کنند و

 
استارت آپ ها جذب سرمایه داشته باشند. 

مدیر توسعه اکوسیستم صندوق نوآوري و شکوفایی افزود: طی 29 رویداد گذشته «دوشنبه هاي استارت آپی» میزبان بیش از 200
تیم بودیم و بیش از 363 جلسه B2B برگزار کردیم و به دنبال آن براي 16 تیم، 50 میلیارد تومان جذب سرمایه شده و براي 14 تیم

 
نیز جهت جذب سرمایه 29 میلیارد تومانی در حال مذاکره هستیم. 

بغدادي با اشاره به اینکه بیش از 40 درصد تیم هایی که در رویداد «دوشنبه هاي استارت آپی» و «پیوند» حضور داشتند، از تهران
بودند، تصریح کرد: اولین رویداد « استان آپ» هفته گذشته درکرمان با ترکیبی از «دوشنبه هاي استارت آپی» و «پیوند» برگزار شد

 
که طی برگزاري این رویداد جذب سرمایه 7 میلیارد و 300 میلیون تومانی اتفاق افتاد. 

وي در مورد رویداد «پیوند» نیز گفت: در رویداد پیوند به دنبال این هستیم که افراد صاحب ایده که هنوز محصول قابل عرضه ندارند،
اما از ایده هاي ارزنده برخوردار هستند را جهت تامین سرمایه بذري اولیه و توسعه مدل کسب و کار به شتابدهنده ها وصل کنیم که

 
تاکنون پنج رویداد «پیوند» را برگزار کردیم و ششمین رویداد نیز فردا سه شنبه 30 شهریورماه سال جاري برگزار می شود. 

 
  

 
پیام نور گام هاي خوبی در راستاي حمایت از ایده هاي خلاقانه با راه اندازي مرکز نوآوري صنایع خلاق برداشته است 

در ادامه محمدعلی کریمی ، معاون پژوهشی دانشگاه پیام نور گفت: همه دانشگاه هاي دنیا تلاش می کنند تا به سوي دانشگاه هاي

 
نسل سوم و چهارم حرکت کنند و دانشگاه پیام نور نیز در این راستا گام هاي خوبی برداشته است. 



وي افزود: استارت آپ ها موضوعی است که همه کشورها به آن توجه بسیاري دارند این در حالی است که کشورهاي همجوار
بسترهاي مناسبی براي جذب استارت آپ ها و صاحبان ایده ایجاد کرده اند و ما نیز باید تلاش کنیم در این بازار سهم خود را حفظ

 
کنیم که با کمک هایی که از سوي دستگاه هاي مختلف صورت می گیرد، این اتفاق خواهد افتاد. 

معاون پژوهشی دانشگاه پیام نور به راه اندازي مرکز نوآوري صنایع خلاق در این دانشگاه اشاره کرد و گفت: حمایت از حوزه نوآوري و
خلاقیت در مرکز نوآوري صنایع خلاق صورت می گیرد و در حال حاضر شرکت هاي دانش بنیان  در حال استقرار در این مرکز

 
هستند. 

کریمی ادامه داد:  این مرکز حمایت و اعطاي تسهیلات به حوزه نوآوري و خلاقیت را برعهده خواهد داشت که بر اساس توافقات انجام

 
شده با معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري راه اندازي شده است. 

وي آمادگی دانشگاه نور را براي همکاري با استارت آپ هاي مرتبط با حوزه صنایع خلاق اعلام کرد و گفت: حوزه ساختمان حوزه

 
بسیار مهمی است و جزو تاثیرگذارترین حوزه ها در بعد درآمدزایی و اشتغال زایی در صنعت است. 

 
به ساخت و ساز و هوشمندسازي در حوزه نوآوري باید توجه ویژه اي داشته باشیم 

در ادامه سی امین رویداد «دوشنبه هاي استارت آپی»، دکتر احمدیان، عضو شوراي عالی نوآوري و فناوري دانشگاه فنی و حرفه اي به
اهمیت و جایگاه مسکن ارزان قیمت،  هوشمندسازي مسکن و احداث سریع آن اشاره کرد و گفت: هنوز در حوزه مسکن کار جدي
انجام نگرفته است و این موضوع به اکوسیستم «تراپ تک» و فین تک ها مرتبط است. بنابراین باید فرصت ساخت و ساز و

 
هوشمندسازي را در حوزه نوآوري توسعه دهیم. 

 
وي افزود: در سال گذشته « تراپ تک» به 217 تا 220 میلیون دلار رسید که نشان از حجم بزرگ این بازار است. 

 عضو شوراي عالی نوآوري و فناوري دانشگاه فنی و حرفه اي ادامه داد: شناسایی کارهاي جسورانه نوآورانه و انجام پروژه هاي پایلوت

 
کوچک از دل برگزاري «دوشنبه هاي استارت آپی»، نشست ها، جلسات و تعاملات با بخش دانشگاهی بیرون می آید. 

احمدیان با بیان اینکه دانشگاه پیام نوراز ظرفیت هاي بالایی برخوردار است و می تواند به حوزه نوآوري ورود پیدا کند، اظهارکرد: در

 
بخش توسعه استارت آپ ها، نیاز به حمایت دستگاه هاي مرتبط داریم.  

وي گفت: از صندوق نوآوري این درخواست را دارم که به «تراپ تک» توجه بسیاري داشته باشد. همچنین نهادهایی نظیر شهرداري
ها، دهیاري ها و وزارت کشور بیشتر خود را در اکوسیستم نوآوري دخالت دهند چرا که براي موفقیت استارت آپ ها و توسعه آنها به

 
این نهادها نیاز داریم. 

 
  

انتهاي پیام/



روند صعودي ایران در کسب شاخص هاي ارزیابی علم و فناوري/ سالانه براي

بیش از 20 هزارنفر در شرکت هاي دانش بنیان و خلاق اشتغال زایی می شود

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/06/29

به گزارش گروه علم و پیشرفت خبرگزاري فارس به نقل از
معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، هدف از انجام
پایش و ارزیابی علم و فناوري در کشور ارائه تصویري
روشن از وضعیت این حوزه است تا با استفاده از نتایج آن با
برنامه ریزي درست و دقیق براي گسترش زیست بوم

 
فناوري و نوآوري گام برداریم. 

منابع مالی علم، فناوري و نوآوري، دستاورد اقتصادي
شرکت هاي خلاق و دانش بنیان، دستاوردهاي اقتصادي بخش علم، فناوري و نوآوري و  محیط و چارچوب نهادي محورهاي کلیدي

 
این گزارش هستند که هر یک بخش هایی را دارند. 

 محور منابع مالی شامل شاخص هاي هزینه کرد در تحقیق و توسعه و آموزش، محور دستاوردهاي اقتصادي شامل میزان درآمد
شرکت هاي دانش بنیان و خلاق و مستقر در پارك ها و مراکز رشد، میزان اشتغال زایی این بنگاه ها و صادرات آن ها و محور محیط

 
و چارچوب نهادي شامل شاخص هاي حوزه مالکیت فکري است. 

 
در زیر با برخی شاخص هاي کلیدي این گزارش آشنا می شویم. 

 
  

 
توجه به خلق ثروت و توسعه اقتصادي 

شاخص «سهم هزینه کرد تحقیق و توسعه از تولید ناخالص داخلی» به عنوان مهمترین شاخص حوزه تحقیق و توسعه روند افزایشی
داشته است و از 0.25درصد در سال 1392 به 0.83 در سال 1396 و 0.88درصد در سال 1398 رسید که بهبود مستمر و قابل

 
ملاحظه اي است. آمار این شاخص توسط مرکز آمار ایران و برگرفته از نتایج پیمایش تحقیق و توسعه منتشر می شود. 

 
  

از آنجا که هدف محوري سرمایه گذاري در تحقیق و توسعه خلق ثروت و توسعه اقتصادي است، سهم بخش کسب وکار از هزینه کرد
تحقیق و توسعه به عنوان معیار مهمی در کشورهاي توسعه یافته مورد توجه است که از 25درصد در سال 1396 به 33 درصد در

 
سال 1398 رسیده است. مرجع داده این شاخص پیمایش مرکز آمار ایران است که هر دو سال یکبار توسط این مرکز انجام می شود. 



 
  

 
130 درصد رشد درآمدي شرکت هاي دانش بنیان و خلاق 

همچنین شاخص کلیدي دیگر در این گزارش، حجم درآمد شرکت هاي دانش بنیان و خلاق است که در محور دستاوردهاي
اقتصادي قرار دارد. درآمد این شرکت ها از 366 هزار میلیارد ریال در سال 1396 به 857 هزار میلیارد ریال در سال 1398 افزایش
پیدا کرده که 130درصد رشد را نشان می دهد. مرجع داده این شاخص ستاد فناوري هاي نرم و هویت ساز و مرکز شرکت ها و

 
موسسات دانش بنیان معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري است. 

تعداد اشتغال ایجاد شده توسط شرکت هاي دانش بنیان و خلاق نیز به عنوان یکی از شاخص هاي کلیدي حوزه اقتصاد دانش بنیان
است که روند آن در قالب شاخص «تعداد شاغلان بنگاه هاي دانش بنیان» در گزارش مورد اشاره قرار می گیرد. اشتغال ایجاد شده
توسط شرکت هاي دانش بنیان و خلاق از 127هزار نفر در در سال 1396 با افزایش تقریبی سالانه بیش از 20 هزارنفري، به بیش از

 
191 هزار نفر در سال 1399 رسیده است. 

تعداد درخواست هاي ثبت شده براي ثبت اختراع (پتنت)، علامت تجاري و طرح هاي صنعتی و همچنین تعداد اختراعات ثبت شده
(پتنت)، علامت هاي تجاري و طرح هاي صنعتی ثبت شده توسط سازمان ثبت اسناد و املاك کشور از دیگر شاخص هاي کلیدي در
گزارش معاونت علمی و فناوري است. در این شاخص ها به طور کلی، ایران روندي صعودي را در سال هاي اخیر تجربه کرده است و از

 
حیث تعداد در اکثر این شاخص ها در رتبه هاي بالایی (زیر 20) در دنیا قرار دارد. 

واقعی سازي، به روزرسانی و ساماندهی نظام آمار و اطلاعات علم، فناوري و نوآوري نیازمند تداوم و گسترش همکاري و تعامل همه
نهادهاي ذیربط حوزه علم، فناوري و نوآوري با دستگاه هاي متولی تولید و منتشرکننده آمار و اطلاعات است. مرکز آمار ایران، وزارت
صنعت، معدن و تجارت، سازمان توسعه تجارت، گمرك جمهوري اسلامی و سازمان برنامه و بودجه از جمله سازمان هاي کلیدي در

 
زمینه هستند. 

 
  

انتهاي پیام/



واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار و شاغلین کوثر

منبع: پرسونشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/06/29

 
شهردار منطقه 12 از واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار و شاغلین کوثر در این منطقه خبر داد. 

به گزارش پرسون به نقل از روابط عمومی شهرداري منطقه 12،
علی محمد سعادتی، شهردار منطقه ضمن اعلام این خبر گفت:
خوشبختانه با سرعت گرفتن واکسیناسیون علیه بیماري
کووید-19 در کشور، این اقدام ضروري در مناطق شهرداري هم
صورت گرفت و اکنون پس از انجام دور اول واکسیناسیون
کارکنان منطقه و نواحی 6گانه، همچنین خانواده هاي آنان،
واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار و شاغلین مراکز کارآفرینی

 
کوثر در دستور کار قرار گرفت. 

وي با اعلام اینکه، منطقه 12 نخستین منطقه اي است که براي
واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار اقدام کرده، افزود: بدون شک

واکسیناسیون بانوانی که نان آور خانواده هاي خود هستند و به همین دلیل ناچار به تردد در سطح شهر و محل کار می باشند، از

 
اولویت هاي واکسیناسیون به شمار می رود. 

شهردار قلب طهران با تأکید بر ضرورت توجه بیشتر به امور بانوان سرپرست خانواره به ویژه در حوزه سلامت بیان کرد: شهرداري
منطقه طی پیگیري هاي صورت گرفته با همکاري شرکت شهر سالم مبادرت به انجام این اقدام کرد و مرحله دوم واکسیناسیون نیز

 
متعاقباً به اطلاع این عزیزان خواهد رسید. 

گفتنی است، واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار و شاغلین کوثر روز پنج شنبه 25 شهریورماه، از ساعت 9 تا 12 ظهر در پایگاه
مدیریت بحران بوستان بعثت واقع در منطقه 16 انجام شد و مرحله دوم آن، یک ماه بعد صورت خواهد پذیرفت.



تظاهرات زنان افغان در اعتراض به سلب حق تحصیل و اشتغال

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/06/29

جمعی از زنان افغانستانی، در اعتراض به سلب حق تحصیل و اشتغال خود در برابر ساختمان «وزارت زنان» که از سوي
طالبان به «وزارت دعوت، ارشاد، امر به معروف و نهی از منکر» تغییر نام یافته، تجمع کردند. این بانوان معترض با سر دادن

شعار «تحصیل، کار، آزادي، پیش به سوي آبادي» و حمل پلاکاردهایی خواستار رفع ...

جمعی از زنان افغانستانی، در اعتراض به سلب حق تحصیل و اشتغال خود در برابر ساختمان «وزارت زنان» که از سوي طالبان
به «وزارت دعوت، ارشاد، امر به معروف و نهی از منکر» تغییر نام یافته، تجمع کردند. این بانوان معترض با سر دادن شعار «تحصیل،

کار، آزادي، پیش به سوي آبادي» و حمل پلاکاردهایی خواستار رفع تبعیض جنسی و برابري حقوق زنان با مردان شدند.



رشد اقتصاد تعاونی با تسهیلات متنوع بانک توسعه تعاون

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/06/29

تنوع تسهیلات پرداختی از سوي بانک توسعه تعاون به رشد و گسترش اقتصاد تعاونی کمک می کند. نوشته رشد اقتصاد
تعاونی با تسهیلات متنوع بانک توسعه تعاون اولین بار در درآمد نیوز. پدیدار شد.

تنوع تسهیلات پرداختی از سوي بانک توسعه تعاون به

 
رشد و گسترش اقتصاد تعاونی کمک می کند. 

تنوع تسهیلات پرداختی از سوي بانک توسعه تعاون به

 
رشد و گسترش اقتصاد تعاونی کمک می کند. 

درآمد نیوز ـ مدیر عامل بانک توسعه تعاون در گفت و گوي
تلفنی با همکاران شعب در برخی شهر هاي کشور با بیان
این مطلب گفت:بانک توسعه تعاون به عنوان یک بانک

توسعه اي اهداف بلندي را براي خود ترسیم کرده است که بخشی از این اهداف در قالب راهبرد هاي هفت گانه به شبکه شعب بانک

 
ابلاغ شده است. 

حجت اله مهدیان با بیان اینکه بانک توسعه تعاون به عنوان یک نهاد مالی باید مسیر دستیابی بخش تعاون به جایگاه واقعی خود را
تسهیل کند ، افزود: تجربه موفق بانک در پرداخت تسهیلات اشتغال پایدار روستایی و عشایري نشان داد که می توانیم کمک کننده به

 
بخش تعاون کشور در دستیابی به هدف 7 درصدي در اقتصاد ملی باشیم. 

وي ادامه داد: پرداخت 250 هزار میلیارد ریال تسهیلات با اولویت اعطاي هفتاد درصد تسهیلات به تعاونی ها در سال 1400
هدفگذاري شده است که 20 هزار میلیارد ریال تسهیلات ارزان قیمت با شش درصد یارانه سود در راستاي توسعه کارآفرینی و حمایت
از تعاونی هاي برتر، 23800 میلیارد ریال براي تسهیلات حمایتی قرض الحسنه به مشاغل خانگی، ازدواج جوانان و مددجویان
نهادهاي حمایتی، 20 هزار میلیارد ریال تسهیلات بلند مدت در راستاي حمایت مالی از کسب و کارهاي کوچک و متوسط، 50 هزار

 
میلیارد ریال تسهیلات خرید کالاي ایرانی با هدف تقویت تقاضاي کالاهاي تولید داخل در نظر گرفته شده است. 

وي ارائه تمام خدمات مالی وبانکی به مشتریان را جزو اولویت هاي بانک اعلام کرد و گفت: چنانچه شرکتی با معرفی دستگاه اجرایی،
در مسیر ایجاد اشتغال و تولید مورد حمایت بانک واقع شود، بسیار مهم است که از سایر خدمات بانکی شعبه بانک توسعه تعاون نیز

 
بهره مند شود تا بانک و مشتري در تعاملی دو سویه قرار گیرند. 

مهدیان جایگاه شایسته فعلی بانک توسعه تعاون را مرهون تلاش تمام کارکنان صف و ستاد دانست و گفت:با وجود نیروي انسانی

 
جوان و متخصص می توان پله هاي ترقی را به سرعت پیمود. 



مهدیان تاکید کرد: تردیدي نداریم که نیروي انسانی مهم ترین سرمایه بانک است وهمه کارکنان بانک در سراسر ایران باید قدر خود

 
را بدانند. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون همچنین مشتري مداري را یکی از اصول مهم این نهاد مالی معرفی کرد و گفت: در بازار رقابتی کنونی

 
مشتریان بانک توسعه تعاون باید خدمات با کیفیت دریافت کنند. 

جواد رستمی از شعبه لالجین،اردشیر شکري از شعبه قصر شیرین،علی ایمانی از شعبه مانه و سملقان ، محمدرضا فرجیان از شعبه
شاندیز مشهد و امیر فلاح از باجه بومهن در این گفت و گوي تلفنی مشکلات و دغدغه هاي خود را مطرح کردند.



واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار و شاغلین کوثر در منطقه 12

منبع: جامعه ایده آلشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/06/29

به گزارش جامعه ایده آل به نقل از روابط عمومی شهرداري
منطقه 12، علی محمد سعادتی، شهردار منطقه ضمن
اعلام این خبر گفت: خوشبختانه با سرعت گرفتن
واکسیناسیون علیه بیماري کووید-19 در کشور، این اقدام
ضروري در مناطق شهرداري هم صورت گرفت و اکنون
پس از انجام دور اول واکسیناسیون کارکنان منطقه و
نواحی 6گانه، همچنین خانواده هاي آنان، واکسیناسیون
زنان سرپرست خانوار و شاغلین مراکز کارآفرینی کوثر در

 
دستور کار قرار گرفت. 

وي با اعلام اینکه، منطقه 12 نخستین منطقه اي است که براي واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار اقدام کرده، افزود: بدون شک
واکسیناسیون بانوانی که نان آور خانواده هاي خود هستند و به همین دلیل ناچار به تردد در سطح شهر و محل کار می باشند، از

 
اولویت هاي واکسیناسیون به شمار می رود. 

شهردار قلب طهران با تأکید بر ضرورت توجه بیشتر به امور بانوان سرپرست خانواره به ویژه در حوزه سلامت بیان کرد: شهرداري
منطقه طی پیگیري هاي صورت گرفته با همکاري شرکت شهر سالم مبادرت به انجام این اقدام کرد و مرحله دوم واکسیناسیون نیز

 
متعاقباً به اطلاع این عزیزان خواهد رسید. 

گفتنی است، واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار و شاغلین کوثر روز پنج شنبه 25 شهریورماه، از ساعت 9 تا 12 ظهر در پایگاه
مدیریت بحران بوستان بعثت واقع در منطقه 16 انجام شد و مرحله دوم آن، یک ماه بعد صورت خواهد پذیرفت.



16 سالگی ازدواج کردم با حق طلاق،کار و تحصیل

منبع: مستقل آنلاینشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/06/29

اولین نشست خبري معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده برگزار و به سوالات مختلف خبرنگاران در این نشست پاسخ
داده شد.

برادرم دروغ می گوید، برایش دعا می کنم اولین نشست خبري معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده برگزار و به سوالات

 
مختلف خبرنگاران در این نشست پاسخ داده شد. 

 
  

انسیه خزعلی که تازه دو هفته است پایش را به به عنوان معاون
زنان و امور خانواده ریاست جمهوري به این معاونت گذاشته، در
اولین نشست خود با خبرنگاران از سوءاستفاده «آن ور آبی ها» از
مسائل زنان در ایران، مسائل مربوط به کودك همسري و ازدواج
خودش در 16 سالگی، موضوع اخراج آتنا فرقدانی از دانشگاه
الزهرا، مواضعش درباره برادرش مهدي خزعلی، لزوم ایجاد پارك
هاي بانوان، حذف غربالگري اجباري، تساوي مردان و زنان و

 
عدالت جنسیتی و... گفت. 

او مساله کم شدن ازدواج را یک مساله مهم در جامعه دانست و گفت باید حتما راهکارهایی براي ارتقاي وضعیت ازدواج فراهم شود؛
«قوانینی که براي تسهیل ازدواج داریم کم نیست اما در اجرایی شدنش کاستی وجود داشته است. امیدواریم هماهنگی هایی در این
زمینه صورت بگیرد تا با برنامه ریزي و نظارت معاونت زنان بتوانیم این موضوع را تسهیل کنیم. موانع باید در همه استان ها شناسایی

 
شود و امیدواریم بتوانیم کار موثري انجام دهیم و بعد اعلام کنیم.» 

 
تجرد قطعی به جمعیت ضربه می زند 

انسیه خزعلی وضعیت زنان را مهم دانست و گفت: به دنبال این هستیم که مشکلات و محرومیت ها را شناسایی کنیم و وضعیت زنان
را ارتقا بدهیم و از نظر کیفی و سبک زندگی کار کنیم. شاید آموزش یکی از موضوعاتی است که موضوعی زیربنایی است. الان شاید
همه زنان مسائل اقتصادي را در درجه اول مشکلات بدانند اما ایجاد کارآفرینی و ایجاد زمینه ها براي ورود زنان خیلی مهم است که

 
در دستور کار معاونت است. 

خزعلی در ادامه نشست خبري با بیان اینکه ورزش زنان را در بخش قهرمانی و همگانی به طور کامل حمایت می کنیم، گفت: ما زنان
مستعدي داریم که می توانند نشان دهند با حفظ ارزش ها در عرصه هاي بین المللی حضور پیدا می کنند. خیلی از کشورهاي



اسلامی این انتظار را دارند که ما پیشرو باشیم. به دلیل نیازي که زنان به دلیل محور خانواده و مادر دارند، باید به صورت ویژه به
ورزش همگانی زنان نگاه شود. به دنبال این هستیم که استان ها را بررسی کنیم تا ورزش همگانی در اختیار همه زنان قرار بگیرد.

 
پارك هاي بانوان باید تقویت شود تا زنان از آن ها استفاده کنند. 

او ادامه داد: جمعیت اختصاص به زنان ندارد و مرتبط با کشور و خانواده است. براي مردان و زنان باید این موضوع مورد توجه باشد.
تجرد قطعی به جمعیت ضربه می زند و باید شرایط اقتصادي و فرهنگی براي ازدواج در سن باروري ایجاد شود. باید موضوع ناباروري
مورد توجه قرار بگیرد و بیمه ها کمک کنند. باید با کمک هاي اقتصادي، فرهنگی و تبلیغاتی ترغیب به فرزندآوري در کشور ما صورت

 
بگیرد. 

او درباره سیاست هاي معاونت درباره زنان سرپرست خانوار گفت: این موضوع از اولویت هاي معاونت است. دغدغه هاي آن ها مهم
است. ما به دنبال این هستیم که همه زنان سرپرست خانوار را بیمه کنیم. به خصوص کسانی که نیازمندند. کارآفرینی و ایجاد اشتغال
مناسب براي آن ها هم مدنظر ماست. فرهنگ سازي هم مهم است. نوع نگاهی که به آنها می شود مهم است. وضعیت امن بودن

 
جامعه براي این زنان باید مناسب تر شود. 

 
ازدواج در 16 سالگی با شروط ضمن عقد 

خزعلی در ادامه این نشست درباره موضوع کودك همسري گفت: ما با هر نوع ظلمی که به زنان شود، از جمله ازدواج هاي قبل از بلوغ
موافق نیستیم. ما نیاز به کار فرهنگی در این زمینه داریم. ما باید اقناع سازي کنیم تا کودکان مورد اجحاف قرار نگیرند. بعضی مواقع
به من می گویند که تو خودت 16 سالگی ازدواج کرده اي. اینکه دختر مراحل مختلف بلوغ را طی کرده باشد مهم است. من شرط
تحصیل، فعالیت اجتماعی، شرط طلاق، شرط مکان زندگی را براي ازدواج گذاشتم. پدرم به شرایط نگاه کرد و گفت با همه موافقم به

 
جز شرط طلاق. اما باز هم قبول کرد. در هر حال رشد فکري بسیار مهم است.   

خزعلی گفت: جلوي بسیاري از مسائل را با قانون و اجبار نمی توانیم بگیریم بلکه نیاز به فرهنگسازي است، عدالت فراگیر یعنی

 
فرزندان خانواده مورد ظلم قرار نگیرند. 

او افزود: ما باید روي سبک زندگی مان کار کنیم. باید ارزش هاي اخلاقی و دینی زن بودن و مادر بودن تقویت شود. توجه به طبیعت

 
جزو سبک زندگی است که باید به آن توجه کنیم. زنان زیادي اعلام آمادگی می کنند که در حوزه سبک زندگی وارد شوند. 

 
انسیه خزعلی: 16 سالگی ازدواج کردم با حق طلاق و کار و تحصیل/ با ازدواج هاي قبل از بلوغ موافق نیستیم 

خزعلی گفت: سیاست زدگی و نگاه تشریفاتی به زنان از کاستی هاي ادوار گذشته معاونت بوده است. به خاطر همین هم ما با همه

 
گروه هاي زنان از همه طیف هاي سیاسی جلسه داشته ایم. 

او با تاکید بر اینکه ما مقابل همه زنان و مردان مسئول هستیم، افزود: نباید به دختران ظلم شود. بسیاري فراتر از قانون دختران
کودك را به ازدواج درمی آورند. کودکان کار هم باید مورد توجه قرار بگیرند.تساوي می تواند ضربه زننده به زنان باشد. هر کسی باید

 
در جاي خودش قرار بگیرد نشبت به نیازها و طبیعتش. با گفتمان انقلاب اسلامی می توانیم این کار را انجام دهیم. 

 
توضیحاتی درباره آتنا فرقدانی/ هر کسی می گوید اخراج شده، سند بیاورد 



 او درباره مساله آتنا فرقدانی و اتفاقاتی که براي او در زمان ریاست دانشگاه الزهرا افتاد، ادامه داد: جاي قاتل و شهید عوض شده است.
هر خبري را سریع منتشر نکنیم. باید سند بخواهیم تا در انجام کار خبرنگاري موفق باشیم. در مساله خانم فرقدانی مساله برعکس
بوده است. ما جلسه اي تشکیل دادیم، من گفتم که مادرش را صدا بزنید و با او صحبت کردیم. از قسمت حقوقی خواستم که پیگیري
کند. حتی من گفتم الان که در زندان است باز هم ادامه تحصیل بدهد و خواستم که در کارشناسی ارشد در دوره روزانه ادامه تحصیل

 
دهد. 

من حتی وقتی آزاد شدم او را دیدم و گفتم حتما بیا ثبت نام کن. اما او به هر دلیلی نیامد ثبت نام کند. و بعد هم آن عکس را کشید
و منتشر کرد. من همه جور محبتی به او کردم و فهمیدم ما مامور به تکلیف هستیم نه نتیجه. شما از ما بخواهید که سند بدهیم. به او
شماره دانشجویی هم دادیم و او ثبت نام نکرد. سند همه این ها موجود است. یا یک خانم دیگر که گفته من اخراج شدم، او از سال
88 از کشور خارج شده و سه سال غیبت داشته است. این بی انصافی است که بگوییم اخراج شده است. با این دروغ ها چهره حقیقت

 
پوشانده می شود. 

 
چرا پدرم اجازه نداد که برادرم به منزلش بیاید؟ 

خزعلی در پاسخ به خبرنگاري که پرسید چرا به اتهاماتی که از طرف برادرتان مطرح می شود پاسخ نمی دهید، گفت: اگر ما بخواهیم
جامعه را مشغول حرف هاي دروغ کنیم که نمی شود. مواردي که ایشان ذکر کرده به دادگاه برده و دادگاه هم او را به جرم نشر
اکاذیب متهم کرده است. او از تریبون هاي سلطنت طلب این موارد را مطرح می کند. ایشان می تواند در مورد هر ادعایی سند بیاورد.
چرا پدرم اجازه نداد که او به منزلش بیاید؟ پدرم گفت باید حقوق تضییع شده بیت المال و حقوق افراد را مشخص کند. پدر من
لاپوشانی نکرد. ما سندهایی که از بانک ها و بنیاد مستضعفان داریم می آوریم و شما ببینید کدام درست است. من براي ایشان دعا

 
میکنم پدرم هم تا لحظه آخر دعا می کرد. امیدوارم توبه کند چون حقوق مردم مهم است. 

 
مجلس به لایحه حفظ کرامت و صیانت از زنان در برابر خشونت رسیدگی فوري کند 

خزعلی درباره لایحه حفظ کرامت و صیانت از زنان در برابر خشونت، گفت: باید تشکر کرد از قوه قضائیه که به سرعت این لایحه را
تصویب و به دولت فرستاد و متاسفانه در دولت مدت طولانی باقی ماند تا به مجلس ارسال شد. از مجلس طالبیم که این را زودتر

 
رسیدگی کند. ما حتما از تجربیات قبلی استفاده می کنیم و دلمان می خواهد وارد کارهاي عملیاتی شویم. 

 
مساله صدور گواهینامه موتور براي زنان و ورود آنها به ورزشگاه ها  

خزعلی درباره چرایی مسکوت ماندن مطالباتی نظیر گواهینامه موتور و یا ورود زنان به ورزشگاه ها، گفت: حتما باید کارگروهایی

 
تشکیل و کار را تخصصی پیش ببریم و اگر تصمیمی گرفته شد، گزارش دهیم.  

 
 حذف غربالگري اجباري 

خزعلی در پاسخ به سوال خبرآنلاین درباره برداشته شدن غربالگري اجباري در طرح جوانی جمعیت گفت: کارگروهاي تخصصی درباره
این موضوع باید انجام تشکیل شود. بسیاري از مسائل مورد اختلاف است که باید مورد توجه قرار بگیرد. باید به صورت تریبون باز
مسائل مربوط غربالگري، کودك همسري و حضانت مورد توجه قرار بگیرد و  به صورت تخصصی هم کارگروه هایی براي این مسائل



 
می گذاریم. 

او درباره خبر کارنامه دانش آموزان که فقط به پدران ارائه می شود افزود: از آن ور آب می خواهند مسائل زنان را وارونه جلوه دهند.
مساله کارنامه هم درست نیست که زنان نتوانند کارنامه بچه هایشان را بگیرند. اگر قصوري در این زمینه وجود داشته باشد، رسیدگی

 
می کنیم./خبرآنلاین 

 
آنچه دیگران میخوانند : 

 
- تزریق دز سوم واکسن سینوفارم چه مدت پس از دز دوم انجام شود؟ 

- ""افتخاري"" از صندوق بازنشستگی کشوري خداحافظی کرد



از نابسامانی در توزیع تا مخالفت با واردات

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/06/29

در یک میزگرد تخصصی، رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی از نبود کالا به اندازه کافی در سطح عرضه انتقاد کرد و
دبیرکل انجمن صنفی لوازم خانگی با اشاره به چشم انداز تولید 25 میلیون دستگاه لوازم خانگی در سال 1400، گفت که اما

اگر مجددا درهاي واردات باز شود، تلاش چند ساله تولیدکنندگان از بین می رود.

اقتصادگردان- اکبر پازوکی، رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی، در میزگرد تخصصی با موضوع «حمایت از تولید داخل و
تاثیر واردات کالاهاي خارجی در صنعت لوازم خانگی»، اظهار کرد: شرایط صنعت لوازم خانگی در سال 1400 با چهار سال گذشته
تفاوت معناداري پیدا کرده است. در سال 1396 معتقد بودم باید واردات موازي براي به سرانجام رسیدن تولید انجام شود. چرا که آن

 
زمان کیفیت و و تنوع تولیدات داخلی کمتر بود. 

وي با تاکید بر لزوم واردات تکنولوژي، مواد اولیه و تجهیزات و به روزرسانی دستگاه ها، گفت: شرکت هاي دانش بنیان باید ذائقه مردم
را بررسی کنند. در چهار دهه اخیر هیچ راهبردي در صنعت لوازم خانگی وجود نداشته و تولیدکننده همیشه متضرر بوده است. سوال
من این است که این انجمن هاي موازي به چه دلیل شکل گرفته است. اگر هدف مان تولید و برند ملی است باید همه این انجمن ها

 
یکی شوند. چرا در این چهار سال گذشته توزیع کنندگان دیده نشدند؟ ما همین الان به سمت انحصاري فروختن کالا رفته ایم. 

رئیس اتحادیه تولیدکنندگان لوازم خانگی با اشاره به خروج سرمایه در دولت قبلی، تصریح کرد: اما با این حال تولیدکنندگان همچنان
کارآفرینی کردند و زیر بار بدهی رفتند. اگر تولید داریم چرا در سطح عرضه نمی آید. مگر می شود 18 درصد بهره بدهید و بعد با 4
درصد کالا را بفروشید. مسیري که براي صنعت لوازم خانگی تا کنون رفته ایم اشتباه بوده است. چرا امروز نباید در سطح عرضه کالا
باشد و بعد کالا در تعاونی ها به قیمت لیزینگ فروخته شود؟ دغدغه ما این است که در سطح عرضه کالا نیست. مشکل این است که
انحصار طلبی و خود بزرگ بینی در صنعت لوازم خانگی ایجاد مشکل کرده است. چرا امروز یک قلم کالاي لوازم خانگی با یک قیمت
صادر می شود و با یک قیمت دیگر عرضه می شود؟ اسم توزیع کنندگان در هیچ اساسنامه اي نیست و فقط به عنوان مهمان در

 
جلسات حضور دارند. 

 
چشم انداز تولید 25 میلیون دستگاه لوازم خانگی در سال 1400 

همچنین سید حسن حسینی شاهرودي، دبیرکل انجمن صنفی لوازم خانگی، در ادامه این نشست با اشاره به نبود چشم انداز و سند
راهبردي در صنعت لوازم خانگی طی 43 سال گذشته، گفت: این راهبرد نه فقط در تولید بلکه در کل زنجیره لوازم خانگی و همچنین

 
در دولت و در مجلس سیاست کلانی وجود نداشته است. 

وي با شاره به اشتغال چند میلیون نفر در این زنجیره از تولیدکنندگان و قطعه سازان تا خدمات پس از فروش، اظهار کرد: انجمن
هاي موازي همگی اهداف مشترکی دارند ولی در حوزه هاي مختلف تولید و توزیع و خدمات تقسیم کار صورت گرفته است. این در

 
حالی است که دولت به عنوان سیاستگذار نقشی نداشته است که این زنجیره را بهم متصل کند. 

حسینی شاهرودي با بیان اینکه اوایل انقلاب با فعالیت شرکت هاي ارج، آزمایش و پارس به نوعی خودکفا بودیم، تصریح کرد: این



صنایع اگرچه مونتاژ بود ولی برند ایرانی بود. تولید صنعت لوازم خانگی در سال 1396 حدود 10 میلیون و 800 هزار قطعه بود، اما
وقتی تحریم ها شروع شد برندهاي خارجی ایران را ترك کردند و تولید به هشت میلیون دستگاه رسید. تولید این محصولات در سال

 
1397 رشد هشت درصدي داشته، اما و در سال گذشته به یکباره با رشد 78 درصدي روبرو شدیم. 

اما به گفته وي حمایت دولت عامل این رشد نبوده، بلکه تحریم و نیاز داخل باعث این اتفاق شد. البته تولید لوازم خانگی در افق

 
1404 باید به 25 میلیون قطعه در سال برسد. اما اگر مجددا درهاي واردات باز شود، تلاش چند ساله تولیدکنندگان از بین می رود. 

 
4 مزیت کشورهاي صنعتی 

عبدالمجید شیخی، اقتصاددان نیز در بخش دیگري از این نشست گفت: دنیاي غرب 300 سال است که از صنعت خود حمایت می
کنند، به طوري که خودشان از نردبان ترقی بالا رفتند، به اوج صنعت و تکنولوژي رسیدند و بعد آن نردبان را انداختند و اجازه ندادند

 
کشورهاي جهان سومی به آن برسند. 

وي با بیان اینکه کشورهاي صنعتی با استفاده از چهار مزیت شامل قیمت تمام شده پایین، کیفیت بالا، قابلیت ثبات در گرفتن
سفارش و تولید انبوه توانستند بازارهاي خودشان و بازارهاي دنیا را فتح کنند. ، اظهار کرد: کشورهاي جهان سوم با محدودیت هاي
تعرفه اي مانع واردات شدند، اما آن ها سازمان تجارت جهانی را به وجود آوردند که درهاي واردات را باز کنند و مازاد تولیدات خود را
به کشورهاي جهان سوم بفروشند. اتحادیه اروپا داراي 17 معاهده در چارچوب سیاست حمایت از تولید داخل است. استراتژي غرب
ناتوان گذاشتن کشورهاي جهان سوم در تولید کالاهاي سرمایه اي، واسطه اي و مواد اولیه است. برخلاف شعارهاي خصوصی سازي،
آزادسازي و تعدیل اقتصادي که کشورهاي غربی داده اند، خودشان به این شعارها عمل نکردند. اتفاقا از دولتی ترین اقتصادها خود

 
آمریکا است. در آمریکا رقابت وجود ندارد. 

شیخی افزود: آن ها موضوع حمایت رابا این شعارها از اذهان ما دور می کنند. در نظام اقتصاد اسلامی رقابت زمانی منطقی است که در
شرایط برابر باشد و در شرایط نابرابر رقابت ظلم است. ما باید ایجاد توانمندي کنیم و بعد وارد میدان شویم. واردات در شرایط نابرابر و

 
ورود کالاهاي خارجی باعث خیزش کالاهاي داخلی نمی شود. بلکه کالاي داخلی را زمین می زند. 

گفتنی است که در ماه هاي اخیر جدال بین موافقان و مخالفان واردات لوازم خانگی جریان داشته و سر دیگر این طیف معتقدند براي
احترام به سلیقه و ذائقه همه مردم، ایجاد رقابت براي بهبود کیفیت و همچنین جلوگیري از ایجاد انحصار، واردات لوازم خانگی باید
آزاد شود. اما تولیدکنندگان می گویند فعالیت بیش از 2000 واحد تولیدي در این بخش مانع از ایجاد انحصار و دچار شدن وضعیت

این صنعت به صنعت خودرو می شود.



رشد اقتصاد تعاونی با تسهیلات متنوع بانک توسعه تعاون

منبع: امتداد نیوزشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/06/29

به گزارش پایگاه خبري امتداد ، مدیر عامل بانک توسعه تعاون در گفت و گوي تلفنی با همکاران شعب در برخی شهر هاي
کشور با بیان این مطلب گفت:بانک توسعه تعاون به عنوان یک بانک توسعه اي اهداف بلندي را براي خود ترسیم کرده است

که بخشی از این اهداف در قالب راهبرد هاي هفت (...) نوشته رشد اقتصاد تعاونی با ...

امتداد - تنوع تسهیلات پرداختی از سوي بانک توسعه

 
تعاون به رشد و گسترش اقتصاد تعاونی کمک می کند. 

به گزارش پایگاه خبري امتداد ، مدیر عامل بانک توسعه
تعاون در گفت و گوي تلفنی با همکاران شعب در برخی
شهر هاي کشور با بیان این مطلب گفت:بانک توسعه تعاون
به عنوان یک بانک توسعه اي اهداف بلندي را براي خود
ترسیم کرده است که بخشی از این اهداف در قالب راهبرد

 
هاي هفت گانه به شبکه شعب بانک ابلاغ شده است. 

حجت اله مهدیان با بیان اینکه بانک توسعه تعاون به عنوان یک نهاد مالی باید مسیر دستیابی بخش تعاون به جایگاه واقعی خود را
تسهیل کند ، افزود: تجربه موفق بانک در پرداخت تسهیلات اشتغال پایدار روستایی و عشایري نشان داد که می توانیم کمک کننده به

 
بخش تعاون کشور در دستیابی به هدف 7 درصدي در اقتصاد ملی باشیم. 

وي ادامه داد: پرداخت 250 هزار میلیارد ریال تسهیلات با اولویت اعطاي هفتاد درصد تسهیلات به تعاونی ها در سال 1400
هدفگذاري شده است که 20 هزار میلیارد ریال تسهیلات ارزان قیمت با شش درصد یارانه سود در راستاي توسعه کارآفرینی و حمایت
از تعاونی هاي برتر، 23800 میلیارد ریال براي تسهیلات حمایتی قرض الحسنه به مشاغل خانگی، ازدواج جوانان و مددجویان
نهادهاي حمایتی، 20 هزار میلیارد ریال تسهیلات بلند مدت در راستاي حمایت مالی از کسب و کارهاي کوچک و متوسط، 50 هزار

 
میلیارد ریال تسهیلات خرید کالاي ایرانی با هدف تقویت تقاضاي کالاهاي تولید داخل در نظر گرفته شده است. 

وي ارائه تمام خدمات مالی وبانکی به مشتریان را جزو اولویت هاي بانک اعلام کرد و گفت: چنانچه شرکتی با معرفی دستگاه اجرایی،
در مسیر ایجاد اشتغال و تولید مورد حمایت بانک واقع شود، بسیار مهم است که از سایر خدمات بانکی شعبه بانک توسعه تعاون نیز

 
بهره مند شود تا بانک و مشتري در تعاملی دو سویه قرار گیرند. 

مهدیان جایگاه شایسته فعلی بانک توسعه تعاون را مرهون تلاش تمام کارکنان صف و ستاد دانست و گفت:با وجود نیروي انسانی

 
جوان و متخصص می توان پله هاي ترقی را به سرعت پیمود. 

مهدیان تاکید کرد: تردیدي نداریم که نیروي انسانی مهم ترین سرمایه بانک است وهمه کارکنان بانک در سراسر ایران باید قدر خود

 
را بدانند. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون همچنین مشتري مداري را یکی از اصول مهم این نهاد مالی معرفی کرد و گفت: در بازار رقابتی کنونی

 
مشتریان بانک توسعه تعاون باید خدمات با کیفیت دریافت کنند. 

جواد رستمی از شعبه لالجین،اردشیر شکري از شعبه قصر شیرین،علی ایمانی از شعبه مانه و سملقان ، محمدرضا فرجیان از شعبه
شاندیز مشهد و امیر فلاح از باجه بومهن در این گفت و گوي تلفنی مشکلات و دغدغه هاي خود را مطرح کردند.





اجماع اقتصاددان و تولیدکنندگان در جلوگیري از واردات لوازم خانگی

منبع: ایراسینشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/06/29

در میزگرد تخصصی با موضوع «حمایت از تولید داخل و تاثیر واردات کالاهاي خارجی در صنعت لوازم خانگی»، کارشناسان و
صاحب نظران به اتفاق نسبت به آفات واردات محصولات نهایی و ساخته شده خارجی هشدار دادند و تاکید کردند که در چهار

سال گذشته صنعت لوازم خانگی با جهش قابل توجهی به لحاظ کیفی و کمی مواجه شده است ...

 در میزگرد تخصصی با موضوع «حمایت از تولید داخل و
تاثیر واردات کالاهاي خارجی در صنعت لوازم خانگی»، کارشناسان و صاحب نظران به اتفاق نسبت به آفات واردات محصولات نهایی و
ساخته شده خارجی هشدار دادند و تاکید کردند که در چهار سال گذشته صنعت لوازم خانگی با جهش قابل توجهی به لحاظ کیفی و

 
کمی مواجه شده است و امروز توان رقابت پذیري بالایی را بدست آوردند. 

به گزارش ایراسین و به نقل از اقتصادآنلاین، میزدگرد تخصصی با موضوع ضرورت هاي حمایت و صیانت از تولی ملی با محوریت
صنعت لوازم خانگی و تاثیرات واردات برندهاي خارجی در این صنعت، یکشنبه 28 شهریور در انجمن صنفی لوازم خانگی ایران، با
حضور سید حسن حسینی شاهرودي، دبیرکل انجمن صنفی لوازم خانگی، اکبر پازوکی، رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی و

 
عبدالمجید شیخی، اقتصاددان برگزار شد. 

در ابتداي این نشست اکبر پازوکی، با بیان اینکه شرایط صنعت لوازم خانگی در سال 1400 با چهار سال گذشته تفاوت معناداري پیدا
کرده است، گفت: اگر در سال 96 بودیم می گفتم که باید واردات موازي براي به سرانجام رسیدن تولید انجام شود. چرا که آن زمان

 
تولیدمان انقدر کیفیت و تعدد نداشت و حتی یکسري از کالاها را اصلا تولید نمی کردیم. 

او افزود: امروز باید تکنولوژي، مواد اولیه و تجهیزات وارد شود. باید دستگاه هاي مان را به روز کنیم و شرکت هاي دانش بنیان ذائقه
مردم را بررسی کنند. در صنعت لوازم خانگی هیچ راهبردي در چهار دهه گذشته وجود نداشته و تولیدکننده همیشه متضرر بوده
است. سووال من این است که این انجمن هاي موازي به چه دلیل شکل گرفته است. اگر هدف مان تولید و برند ملی است باید همه
این انجمن ها یکی شوند. چرا در این چهار سال گذشته توزیع کنندگان دیده نشدند؟ ما همین الان به سمت انحصاري فروختن کالا

 
رفته ایم. 

رییس اتحادیه تولیدکنندگان لوازم خانگی تصریح کرد: در دوره ریاست جمهوري قبلی چقدر سرمایه از کشور بیرون رفت؟ اما با این
حال تولیدکنندگان همچنان کارآفرینی کردند و زیر بار بدهی رفتند. اگر تولید داریم چرا در سطح عرضه نمی آید. مگر می شود 18



درصد بهره بدهید و بعد با 4 درصد کالا را بفروشید. مسیري که براي صنعت لوازم خانگی تا کنون رفته ایم اشتباه بوده است. چرا

 
امروز نباید در سطح عرضه کالا باشد و بعد کالا در تعاونی ها به قیمت لیزینگ فروخته شود؟ 

پازوکی اضافه کرد: دغدغه ما این است که در سطح عرضه کالا نیست. مشکل این است که انحصار طلبی و خود بزرگ بینی در صنعت
لوازم خانگی ایجاد مشکل کرده است. چرا امروز یک قلم کالاي لوازم خانگی با یک قیمت صادر می شود و با یک قیمت دیگر عرضه

 
می شود؟ اسم توزیع کنندگان در هیچ اساسنامه اي نیست و فقط به عنوان مهمان در جلسات حضور دارند. 

 
 

اثر باز کردن درهاي واردات در صنعت لوازم خانگی همچنین سید حسن حسینی شاهرودي نیز در صحبت هایی اظهار کرد: اینکه ما
43 سال است فاقد یک چشم انداز و سند راهبردي در صنعت لوازم خانگی بوده ایم حرف به حقی است. این راهبرد نه فقط در تولید

 
بلکه در کل زنجیره لوازم خانگی وجود نداشته است. براي این حوزه وسیع نه در دولت و نه در مجلس سیاست کلانی نداشته ایم. 

او افزود: چند میلیون نفر در این زنجیره از تولیدکنندگان و قطعه سازان تا خدمات پس از فروش فعالیت می کنند. ما در طی این سال
ها شاهد سیاست هاي متناقض در دولت هاي مختلف بوده ایم. انجمن هاي موازي همگی اهداف مشترکی دارند ولی در حوزه هاي
مختلف تولید و توزیع و خدمات تقسیم کار صورت گرفته است. این در حالی است که دولت به عنوان سیاستگذار نقشی نداشته است

 
که این زنجیره را بهم متصل کند. 

حسینی شاهرودي تصریح کرد: ما اوایل انقلاب شرکت هاي ارج، آزمایش و پارس را داشیم و به نوعی خودکفا بودیم. این صنایع اگرچه
مونتاژ بود ولی برند ایرانی بود. تولید ما در صنعت لوازم خانگی در سال 96 حدود 10 میلیون و 800 هزار قطعه بود و وقتی حریم ها
شروع شد برندهاي خارجی ایران را ترك کردند و تولیدمان به 8 میلیون رسید. ما در سال 97 یک رشد 8 درصدي داشتیم و در سال
99 به یکباره با رشد 78 درصدي روبرو شدیم. آیا این دولت بود که حمایت کرد؟ خیر. تحریم و نیاز داخل باعث این اتفاق شد. ما در
افق 1404 باید به تولید 25 میلیون قطعه در سال برسیم. امروز به واسطه تحریم و تغییر دولت فرصتی ایجاد شده است که تولید را
افزایش دهیم. دولتی که شعار اشتغال و تولید داخل داده و با مجلسی که انقلابی نام گرفته و بناست شعارهاي خود را عملی کند و

 
لاجرم باید از زنجیره این صنعت حمایت کند. 



 
 

دبیر کل انجمن صنفی لوازم خانگی ادامه داد: اگر مجددا درها را باز کنیم تلاش چند ساله تولیدکنندگان ما از بین می رود.

 
تولیدکننده ما باید دستش در بازار باشد. بازار ما مهمترین حلقه این زنجیره است. 

آدرس غلط غرب به کشورهاي جهان سوم اما عبدالمجید شیخی، اقتصاددان در بخش دیگري این نشست تخصصی در صحبت هاي به
مشکلات تولید در سطح کلان پرداخت و گفت: امروز از تولید نهاده ها تا ستانده نهایی مصرف تداخل وجود دارد. دنیاي غرب 300
سال است که از صنعت خود حمایت می کند. کشورهاي غربی خودشان از نردبان ترقی بالا رفتند و به اوج صنعت و تکنولوژي رسیدند

 
و بعد آن نردبان را انداختند و اجازه ندادند کشورهاي جهان سومی به آن برسند. 

شیخی ادامه داد: سازمان تجارت جهانی براي چه شکل گرفت؟ کشورهاي صنعتی با استفاده از 4 مزیت توانستند بازارهاي خودشان و
بازارهاي دنیا را فتح کنند. این 4 مزیت شامل، قیمت تمام شده پایین، کیفیت بالا، قابلیت ثبات در گرفتن سفارش و تولید انبوه است.

 
 

این اقصاددان افزود: کشورهاي جهان سوم با محدودیت هاي تعرفه اي مانع واردات شدند اما آن ها این سازمان را به وجود آوردند که
درهاي واردات را باز کنند تا مازاد تولیدات خود را به کشورهاي جهان سوم بفروشند. اتحادیه اروپا داراي 17 معاهده است. آن هم در
چارچوب سیاست حمایت از تولید داخل. استراتژي غرب ناتوان گذاشتن کشورهاي جهان سوم در کالاهاي سرمایه اي، واسطه اي و
مواد اولیه است. برخلاف شعارهاي خصوصی سازي، آزادسازي و تعدیل اقتصادي که کشورهاي غربی داده اند، خودشان به این شعارها

 
عمل نکردند. اتفاقا از دولتی ترین اقتصادها خود آمریکا است. در آمریکا رقابت وجود ندارد. 

شیخی تصریح کرد: آن ها موضوع حمایت را از اذهان ما با این شعارها دور می کنند. در نظام اقتصاد اسلامی رقابت زمانی منطقی
است که در شرایط برابر باشد. در شرایط نابرابر رقابت ظلم است. ما باید ایجاد توانمندي کنیم و بعد وارد میدان شویم. واردات در

شرایط نابرابر و ورود کالاهاي خارجی باعث خیزش کالاهاي داخلی نمی شود. بلکه کالاي داخلی را زمین می زند.





واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار و شاغلین کوثر در منطقه 12

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/06/29

شهردار منطقه 12 از واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار و شاغلین کوثر در این منطقه خبر داد.

 
شهردار منطقه 12 از واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار و شاغلین کوثر در این منطقه خبر داد. 

به گزارش اکونا پرس، به نقل از روابط عمومی شهرداري منطقه
12، علی محمد سعادتی، شهردار منطقه ضمن اعلام این خبر
گفت: خوشبختانه با سرعت گرفتن واکسیناسیون علیه بیماري
کووید-19 در کشور، این اقدام ضروري در مناطق شهرداري هم
صورت گرفت و اکنون پس از انجام دور اول واکسیناسیون
کارکنان منطقه و نواحی 6گانه، همچنین خانواده هاي آنان،
واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار و شاغلین مراکز کارآفرینی

 
کوثر در دستور کار قرار گرفت. 

وي با اعلام اینکه، منطقه 12 نخستین منطقه اي است که براي واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار اقدام کرده، افزود: بدون شک
واکسیناسیون بانوانی که نان آور خانواده هاي خود هستند و به همین دلیل ناچار به تردد در سطح شهر و محل کار می باشند، از

 
اولویت هاي واکسیناسیون به شمار می رود. 

شهردار قلب طهران با تأکید بر ضرورت توجه بیشتر به امور بانوان سرپرست خانواره به ویژه در حوزه سلامت بیان کرد: شهرداري
منطقه طی پیگیري هاي صورت گرفته با همکاري شرکت شهر سالم مبادرت به انجام این اقدام کرد و مرحله دوم واکسیناسیون نیز

 
متعاقباً به اطلاع این عزیزان خواهد رسید. 

گفتنی است، واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار و شاغلین کوثر روز پنج شنبه 25 شهریورماه، از ساعت 9 تا 12 ظهر در پایگاه
مدیریت بحران بوستان بعثت واقع در منطقه 16 انجام شد و مرحله دوم آن، یک ماه بعد صورت خواهد پذیرفت.



واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار و شاغلین کوثر در منطقه 12

منبع: دانشجوشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/06/29

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، به نقل از روابط عمومی شهرداري منطقه 12، علی محمد سعادتی، شهردار
منطقه ضمن اعلام این خبر گفت: خوشبختانه با سرعت گرفتن واکسیناسیون علیه بیماري کووید-19 در کشور، این اقدام

ضروري در مناطق شهرداري هم صورت گرفت و اکنون پس از انجام دور اول واکسیناسیون کارکنان ...

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، به نقل از
روابط عمومی شهرداري منطقه 12، علی محمد سعادتی،
شهردار منطقه ضمن اعلام این خبر گفت: خوشبختانه با
سرعت گرفتن واکسیناسیون علیه بیماري کووید-19 در
کشور، این اقدام ضروري در مناطق شهرداري هم صورت
گرفت و اکنون پس از انجام دور اول واکسیناسیون کارکنان
منطقه و نواحی 6 گانه، همچنین خانواده هاي آنان،
واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار و شاغلین مراکز

 
کارآفرینی کوثر در دستور کار قرار گرفت. 

وي با اعلام اینکه، منطقه 12 نخستین منطقه اي است که
براي واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار اقدام کرده، افزود: بدون شک واکسیناسیون بانوانی که نان آور خانواده هاي خود هستند و به

 
همین دلیل ناچار به تردد در سطح شهر و محل کار می باشند، از اولویت هاي واکسیناسیون به شمار می رود. 

شهردار قلب طهران با تأکید بر ضرورت توجه بیشتر به امور بانوان سرپرست خانواره به ویژه در حوزه سلامت بیان کرد: شهرداري
منطقه طی پیگیري هاي صورت گرفته با همکاري شرکت شهر سالم مبادرت به انجام این اقدام کرد و مرحله دوم واکسیناسیون نیز

 
متعاقباً به اطلاع این عزیزان خواهد رسید. 

گفتنی است، واکسیناسیون زنان سرپرست خانوار و شاغلین کوثر روز پنج شنبه 25 شهریورماه، از ساعت 9 تا 12 ظهر در پایگاه
مدیریت بحران بوستان بعثت واقع در منطقه 16 انجام شد و مرحله دوم آن، یک ماه بعد صورت خواهد پذیرفت



معاون امور زنان رئیس جمهوري: امام به ما توصیه می کرد حق طلاق بگیریم

منبع: انتخابشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/06/29

خزعلی درباره برنامه معاونت زنان پیرامون قانون تسهیل ازدواج در مجلس گفت: «مسأله ازدواج از مسائل مهمی است که ما
باید به دنبال فراهم کردن تسهیلات و راهکارهایی براي ارتقاء وضعیت ازدواج باشیم و راه را چه مادي و چه معنوي هموار

کنیم. آنچه که تصویب شده است و قانون هایی که براي تسهیل امر ازدواج داریم کم ...

فارس: اولین نشست مطبوعاتی معاون امور زنان و خانواده
ریاست جمهوري با حضور خبرنگاران رسانه هاي کشور در

 
دفتر معاونت زنان و خانواده برگزار شد. 

روز دوشنبه 29 شهریورماه ساعت 10 صبح اولین نشست
خبري دکتر انسیه خزعلی با حضور خبرنگاران رسانه هاي
کشور پیرامون اقدام پیش روي دولت سیزدهم در دفتر
معاونت برگزار شد و خزعلی به تمام سوالات خبرنگاران

 
پاسخ داد. 

خزعلی درباره برنامه معاونت زنان پیرامون قانون تسهیل ازدواج در مجلس گفت: «مسأله ازدواج از مسائل مهمی است که ما باید به
دنبال فراهم کردن تسهیلات و راهکارهایی براي ارتقاء وضعیت ازدواج باشیم و راه را چه مادي و چه معنوي هموار کنیم. آنچه که
تصویب شده است و قانون هایی که براي تسهیل امر ازدواج داریم کم نیست. متأسفانه در اجرایی شدن و پیگیري آنها و نظارت به آنها
سستی هایی انجام شده است. ما اهتمام بر این امر داریم و امیدواریم بازوهاي اجرایی به ما متصل شود و هماهنگی هایی با حمایت
ریاست محترم جمهور انجام بگیرد که این مسأله را بتوانیم اجرایی کنیم البته می دانید که معاونت زنان و خانواده ستادي است و
قدرت اجرایی ندارد و بیشتر برنامه ریزي و نظارت را به عهده دارد ولی اگر همین نظارت هم درست انجام شود کارها رو به جلو حرکت
می کند البته شرایط کشور هم مهم است داشتن بودجه مهم است و ویژگی هاي خاصی که ممکن است در مناطق مختلف وجود
داشته باشد هم مهم است که باید براي هر کدام از استان هاي کشور به صورت خاص برنامه ریزي شود. امیدوار هستیم که بتوانیم
انجام دهیم و بعد گزارش دهیم. همانطور که ریاست محترم جمهور تأکید دارند همیشه از فعل ماضی و حال استفاده کنید نه از فعل

 
آینده. یعنی به جاي اینکه وعده بدهید کار را انجام بدهید و بعد گزارش انجام آن را به مردم بدهید. 

 
ما به فکر ترمیم، ارتقاء و تعالی زنان هستیم 

خزعلی در پاسخ به این سوال که عمیق ترین مسأله زنان امروز از دید معاونت زنان چیست و قرار است چه موضوعاتی را پیگیري کنند
گفت:«ما در مسأله زنان بحث ترمیم و ارتقا را داریم دنبال این هستیم آسیب ها و مشکلات زنان را برایشان راه حل پیدا کنیم و ترمیم
کنیم چه در بحث هاي اقتصادي چه در بحث هاي آموزشی و چه بحث هاي حقوقی و در مرحله بعد وضعیت زنان را از نظر کیفی و
نوع و سبک زندگی و آرمان هایی که براي زنان متصور هستیم ارتقاء دهیم. و ان شاءالله در ادامه به دنبال تعالی و رسیدن به جایگاه
متعالی زنان هستیم. شاید آموزش یکی از مواردي است که در اولین نگاه حتی می تواند زیربناي مسأله اقتصادي باشد. الان ممکن



است بسیاري از خانواده ها مسائل اقتصادي را به عنوان مساله و مشکل جدي خودشان بدانند که حق هم دارند ولی همان رفع
محرومیت هاي اقتصادي و محدودیت هایی که در زندگی وجود دارد نیاز به آموزش و مهارت یابی و نیاز به زمینه سازي و مستعد

 
کردن خانم ها براي انجام فعالیت هاي مختلف دارد.» 

 
دورکاري مادران هم براي دولت به صرفه است هم براي خانواده 

خزعلی درباره تجربه دورکاري زنان در ایام کرونا و ادامه این روند که به مادران که لطف بزرگی به مادران است گفت:«دورکاري به
خصوص براي زنان یکی از چالش هایی بود که در ایام کرونا تبدیل به فرصت شد و این فرصت را باید تقویت کرد و باید زمینه هایی
فراهم کرد که در ادارات و مراکز مختلف دورکاري جدي گرفته شود. قبلا هم دورکاري در ادارات ما به رسمیت شناخته می شد اما
عملیاتی نمی شد یک بخشی هم خود خانم ها مخالف بودند. من یادم می آید در دانشگاه الزهراء بعضی از موارد را به دلیل بعضی از
شرایطی که با آن درگیر بودیم مثل نداشتن مکان مناسب که شرایط حضور فیزیکی خانم ها را فراهم نمی کرد از خانم ها می خواستم
دورکار باشند اما خودشان قبول نمی کردند ترجیح می دادند در اجتماع و در کنار دوستانشان حضور داشته باشند. اما خانم هایی که
فرزندان کوچک دارند طبیعتا ترجیح شان این است که بتوانند در کنار فرزندانشان به کارها و برنامه هایی که براي خودشان تعریف
کرده اند رسیدگی کنند. دورکاري هم براي دولت از نظر اقتصادي به صرفه است و هم براي خانواده ها از نظر معنوي و تربیت
فرزندانشان به صرفه است. به خصوص که الان یکی از مسائلی که خانم هایی شاغل دارند این است که نمی توانند فرزندانشان را با
توجه به شرایط کرونایی در مهدهاي کودك قرار دهند و اگر فرزندشان را در شرایط نامناسبی قرار بدهند لطمه می خورد. در حال
حاضر بهترین موقعیت است دورکاري را براي خانم ها جدي تر تعریف کنیم این مسأله همچنین باعث می شود براي خانم هاي خانه

 
داري که توانمندي هاي خاصی دارند و دلشان می خواهند در فعالیت هاي اجتماعی مشارکت داشته باشند راحت تر شود. 

 
بسیاري از کشورهاي اسلامی در زمینه ورزش قهرمانی بانوان از ما انتظار دارند تا الگوي جهانی معرفی کنیم 

وي در پاسخ به سوال درباره برنامه هاي معاونت زنان پیرامون تقویت ورزش بانوان گفت: « ان شاءالله ورزش بانوان در دو بخش
قهرمانی و همگانی به طور کامل حمایت خواهیم کرد ما استعدادهاي بسیاري خوبی در دختران مان داریم باید شناسایی شود و از
سنین نوجوانی این شناسایی صورت بگیرد و روي آنها کار شود و ان شاءالله بتوانند در عرصه هاي بین المللی خودشان را نشان دهند
که زن مسلمان ایرانی می تواند با حفظ ارزش ها و بسیاري از جنبه هاي مختلفی که یک زن می تواند داشته باشد در عرصه بین
المللی دیده شود. خیلی از کشورهاي اسلامی این انتظار را از ما دارند که در این زمینه الگوسازي کنیم و من فکر می کنم الان این

 
شرایط مهیاست که ما در رشته هاي مختلف ورزشی بتوانیم حرکت رو به جلو داشته باشیم.» 

وي در ادامه این پاسخ گفت:«در ورزش همگانی به دلیل اینکه زنان نقش محوري در خانه دارند سلامت شان بسیار مهم است و مساله
ورزش یکی از لوازم سلامت زنان و مادران است. حتما ورزش همگانی باید به صورت فراگیر تدارك دیده شود و امکانات ورزشی در
شهرهاي مختلف وجود داشته باشد و در کنار این موضوع در جاهایی که این امکانات وجود دارد کار فرهنگی شود تا زنان از این
امکانات ورزشی استفاده کنند. یکی از آسیب هاي حوزه زنان عدم توجه آنها به ورزش است یعنی امکانات وجود دارد اما متقاضی
نیست. در این خصوص باید حضور در سالن هاي ورزشی بانوان و پارك هاي مخصوص به بانوان ترویج بشوند تا زنان به استفاده هر چه

 
بیشتر از این مراکز روي بیاورند.» 

 
بحث جمعیت فقط مختص زنان نیست 

خزعلی در خصوص سیاست هاي جمعیتی معاونت زنان و خانواده دولت سیزدهم گفت:«بحث جمعیت اختصاص به بانوان ندارد



جمعیت یک بحث استراتژیک در کشور است. شما می بینید که در سال هاي متمادي شعار سازمان هاي بین المللی این بوده است که
جمعیت به معناي قدرت است و اگر شما بتوانید جمعیت کشورتان را حفظ کنید و جمعیت جوان داشته باشید کشور قدرتمندي
هستید.پس مسأله جمعیت پیش از آنکه مرتبط با زنان باشد مرتبط با کشور و بعد مرتبط با خانواده است. یعنی مرد و زن، یعنی
مسأله جمعیت باید براي هم مرد و هم زن دو به عنوان یک مسأله استراتژیک و یک نگاه دوراندیشانه باشد. لذا وقتی می گوییم
تسهیل ازدواج شود هم براي زنان باید این اتفاق بیفتد هم براي مردان. همانطورکه می دانید اگر در یک سنی نیز ازدواج صورت نگیرد
ممکن است به تجرد قطعی ختم شود و این موضوع در واقع ضربه به جمعیت کشور می زند و باید براي این موضوع هم فرهنگ سازي
شود و هم شرایط اقتصادي فراهم شود که جوانان ما امکان ازدواج در سنین باروري خودشان را داشته باشند، اما باید گفت در مسأله
جمعیت نقش زنان بسیار محوري است. از این رو باید درمان هاي ناباروري بسیار جدي گرفته شود و دولت باید از طریق بیمه ها و

 
پرداخت بخشی از هزینه هاي این موضوع به این مسأله کمک کند.» 

 
به دنبال بیمه زنان سرپرست خانوار هستیم 

وي در پاسخ به سوال برنامه و سیاست معاونت زنان در خصوص زنان سرپرست خانوار پاسخ داد:«یکی از اولویت هاي معاونت زنان در
دولت سیزدهم بحث زنان سرپرست خانوار است.زنان سرپرست خانوار به تعبیر مقام معظم رهبري عائله حکومت هستند و حکومت در
برابر آنها مسؤول است. همه مسأله هایی که زنان سرپرست خانوار را مشغول کرده است دغدغه خود ما محسوب می شود. اولین
حرکتی که در این موضوع به دنبالش هستیم، این است که بتوانیم همه زنان سرپرست خانوار را بیمه کنیم و من امید دارم که این کار
انجام شود. در مرحله بعد به دنبال کارآفرینی براي زنان سرپرست خانوار و ایجاد شغل مناسب براي آنها به خصوص براي کسانی که
فرزند دارند، هستیم. اشتغالی که بتواند آنها را کنار فرزندانشان نگه دارد. یکی از مهمترین مسائلی که زنان سرپرست خانوار در نشست
هاي ما مطرح می کردند نوع نگاه جامعه به آنهاست و یا امنیتی که در بعضی از مجامع و اجتماعاتی که به آن وارد می شوند آنگونه
که باید نیست. ما باید این فرهنگ سازي را حتما در جامعه انجام دهیم که یک خانم سرپرست خانوار مجبور نشود براي اینکه در

 
اجتماع به راحتی تردد کند جور دیگري خودش را نشان دهد.» 

 
متاسفانه در دوره هاي قبل نگاه به زنان یا تشریفاتی و یا سیاست زده بوده است 

وي در خصوص سیاست هاي خودش در معاونت زنان و خانواده گفت: من دو آسیب مهم را در معاونت شاهد هستم یکی بحث نگاه
تشریفاتی به زنان است. برخی فقط به زنان اینطور نگاه می کنند که حالا در یک موضوع زنان هم حضور دارند اما قدرت سیاست
گذاري و اجرایی آنها جدي گرفته نمی شود.دومین مورد سیاست زدگی است متأسفانه در اکثر دوره هاي معاونت زنان سیاست زدگی
و نگاه سیاسی صرف در معاونت حاکم بوده است که این را دلمان می خواهد از بین ببریم لذا اگر فعالیت هاي معاونت را دنبال کنید
می بینید که ما در چند جلسه اي که برگزار کردیم با همه قشرها، گروه ها، نگاه ها،دیدگاه ها از چپ و راست معتدل و افراطی و همه
جوره نشست داشته ایم و سعی کردیم نظرات شان را بگیریم و راهکارهایشان را بشنویم و از هر گروه خواستیم موفقیت ها و ناکامی
هایشان را براي ما بگویند تا از آنها درس بگیریم و نخواهیم دوباره آنها را تجربه کنیم.ان شاءاالله سیاست مان این است که از همه

 
توانمندي هاي افراد فعال در این حوزه هم بهره مند شویم.» 

وي در خصوص تصویب قانون خشونت علیه زنان و پیگیري تصویب آن گفت: «قطعا همین پیگیر هستیم. لایحه اي که به مجلس
رفت متأسفانه مدتی در قوه قضائیه ماند و البته قوه قضائیه با تشکیل کارگروه هایی به سرعت قانون را تصویب کرد و به دولت فرستاد
اما متأسفانه در دولت قبل به مدت طولانی ماندگار شد و بعد به مجلس رفت و حالا از مجلس خواستاریم که زودتر به این لایحه

 
رسیدگی کند.» 



خزعلی در مورد مسأله کودك همسري و ورود قانون به آن پاسخ داد: «ما با هر نوع ظلمی که به زنان شود برخورد می کنیم. طبیعتا
ازدواج قبل از بلوغ یکی از مواردي ست که می تواند این ظلم را مضاعف کند و ما با آن موافق نیستیم و براي همه این ها باید کارگروه
هایی تشکیل شود که روي آن بحث و کار صورت بگیرد. که این ارتباط چه در قالب ازدواج باشد و چه در قالب ارتباط هاي دیگري که
مستند و قانونی نشده باشد هر دوي این ها باید مورد توجه قرار بگیرد. اما در مرحله اول نیاز به کار فرهنگی است یعنی حتی اگر ما
قانون هم بگذاریم ولی نتوانیم در کنارش کار فرهنگی کنیم به خصوص در شهرهاي کوچک و روستاها و این اقناع سازي را بین
خانواده ها انجام دهیم باز ممکن است کودکانی خدایی ناکرده مورد اجحاف قرار بگیرند، مورد معامله قرار بگیرند و حتما لازم است ما

 
برنامه ریزي کاملی هم براي کار فرهنگی و هم به موازات آن کار قانونی انجام دهیم.» 

 
در 16 سالگی ازدواج کردم اما حق تحصیل و طلاق گرفتم! 

وي در مورد شائبه کودك همسري خودش گفت: «برخی به من می گویند خود شما کودك همسري داشته اید یعنی در 16 سالگی
ازدواج کرده اید من باید بگویم 16 سالگی داریم تا 16 سالگی! اینکه ذکر می شود دختران به مرحله رشد رسیده باشند و مراحل
مختلف بلوغ را طی کرده باشند مانند بلوغ جسمی، بلوغ فکري و بلوغ اقتصادي بسیار مهم است. من در 16 سالگی که ازدواج کردم
شرط هایی گذاشتم که فکر نمی کنم دخترهاي 30 ساله الان این شروط را براي ازدواج بگذارند من شرط تحصیل را گذاشتم، شرط
فعالیت اجتماعی را گذاشتم، شرط طلاق را گذاشتم که حضرت امام آن دوران به ما توصیه می کردند. شرط مکان گذاشتم که یادم
می آید پدرم وقتی این شروط را به ایشان گفتم که به داماد بدهید که اگر قبول کرد بعد ما وارد مراحل بعدي شویم پدرم گفتند که
من با همه به جز شرط طلاق موافقم ولی چون شما می خواهید من حرفی ندارم. ایشان دید بسیار بازي داشت اما همه این ها نشان
می دهد که ما نمی توانیم یک مرز سنی مشخص را براي ازدواج قرار بدهیم و بگوییم این کودك است یا کودك نیست چون رشد

 
فکري بسیار مهم است.» 

 
اگر می خواهیم انقلابمان را صادر کنیم باید روي سبک زندگی کار کنیم 

خزعلی درباره مسئله سبک زندگی ایرانی و اسلامی گفت: سبک زندگی هویت ماست. سبک زندگی تمدن ماست و ما اگر بتوانیم روي
سبک زندگی کار کنیم، می توانیم الگوهایی را به جهان ارائه دهیم و اگر می خواهیم تمدن ساز و تأثیرگذار باشیم و یا انقلابمان را به
جهان معرفی کنیم و توانمندي هایمان را به همه نشان بدهیم، باید روي سبک زندگی کار کنیم. ما نمی توانیم با شعار و بیان اینکه ما
چنین هستیم خودمان را معرفی کنیم بلکه باید با عمل، رفتار، گفتار و نوع زندگی که همه جوانب مختلف در آن سنجیده شده است و
ارزش هاي اخلاقی و دینی و ارزش هاي زن بودن و مادر بودن و ارزش هاي خانوادگی مان که در بسیاري از نقاط دنیا در حال کاهش

 
و سستی است خودمان را معرفی کنیم که بخش عمده تقویت این موارد مربوط به آموزش است. 

 
عدالت فراگیر بالاتر از عدالت جنیستی است 

دکتر خزعلی درباره سؤالات اژه اي رئیس قوه قضائیه پیرامون اینکه قانون باید به نفع زنان تغییر کند، گفت: من خیلی از دیدگاه آقاي
اژه اي خوشحال شدم. این دیدگاه زمینه خوبی را براي ما فراهم کرد. ما حتماً نشست هایی را درباره این موضوع خواهیم داشت. یکی
از بحث هاي مهم ما حقوق زنان، فرزندان و همچنین حقوق متقابلی که در خانواده وجود دارد است. قطعا دوست داریم که از این
شرایط استفاده کنیم و به سمت عدالت فراگیر حرکت کنیم. وقتی می گویم عدالت فراگیر، چیزي بالاتر از عدالت جنسیتی است.
یعنی در عدالت جنسیتی، ما فقط زن و مرد را می بینیم. این سر جاي خودش باید باشد، اما فراگیرتر از آن عدالت در خانواده است. از
این رو تلاش می کنیم از همه توانمندي هایی که در متفکران دینی، قوه قضائیه و سیاسیون وجود دارد، در این موضوع استفاده کنیم.



 
هرچیزي که براي زنان اضطراب ایجاد می کند باید پیگیري شود 

خزعلی درباره اشتغال زنان و آرامش روانی آنها گفت: من معتقدم که زنان باید با آرامش کار کنند و هر چه که برایشان اضطراب ایجاد
کند مثل اضطراب شان نسبت به خانواده، فرزندان و سایر مسئولیت هایی که دارند، مخل کارشان است و به هر دو کارشان لطمه می
زند. باید راهکارهایی پیرامون این موارد اندیشیده شود. متأسفانه در بعضی از سالها مهدکودك ها را از اداره جات حذف کردند. این کار
به بسیاري از خانم ها لطمه زد. اگر می توانست حین کار به فرزندانش سر بزند و یا حتی مسئله شیردهی را داشته باشد، همه اینها از
او گرفته شد. این کار با سیاست کلی نظام در تناقض بود. ما دیدارهایی را با زنان نخبه داشتیم که یکی از دغدغه هایشان این بود که
ما فرزندآوري و اشتغال را هر دو با هم می خواهیم و در سنینی هستیم که اگر یکی از این دو را کنار بگذاریم محروم می شویم، پس
به ما کمک کنید هر دو را با هم داشته باشیم. ما این تقاضا را به وزارت علوم فرستادیم که مثلا یک هیأت علمی آقا اگر در یک سال

باید این تعداد مقاله را بدهد، یک عضو هیئت علمی خانم این تعداد مقاله را به دلیل همان عدالت جنسیتی در دو سال بدهد.



شبکه سازي؛ رمز موفقیت طرح توسعه مشاغل خانگی در خراسان جنوبی
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مدیر اجرایی طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در خراسان جنوبی با تأکید بر حمایت از شبکه هاي ایجاد شده در قالب طرح
توسعه مشاغل خانگی براي پیشرفت و رشد، افزود: سهمیه تعلق گرفته به خراسان جنوبی هزار نفر بود که با شناسایی مزیت

ها توانستیم حتی بیش از سهمیه به این امر جامه عمل بپوشانیم.

مجتبی ابراهیمی، در جلسه کاري اشتغال شهرستان
بیرجند اظهار کرد: در مرحله نخست اجراي طرح ملی
مشاغل خانگی استان خراسان جنوبی به عنوان یکی از 9
استان پایلوت کشور انتخاب و از سال 96 اجراي این طرح
در استان آغاز شد که باتوجه به موفقیت طرح در استان

 
هاي دیگر نیز اجرایی شد. 

به گزارش ایسنا، وي با تاکید بر بهره گیري از ظرفیت
پیشرانان به عنوان سرشبکه دیگر اعضا در این طرح، افزود:
این افراد اشراف به بازار و توانمندي بازاریابی داشته و می

 
توانند ارتباطات اقتصادي خود را افزایش دهند و با افراد زیر مجموعه خود کسب و کاري را راه اندازي کنند. 

ابراهیمی ادامه داد: طرح الگوي نوین توسعه مشاغل خانگی یک طرح چند جانبه بود چراکه کارفرمایی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان و توسط جهاددانشگاهی به عنوان نهاد توسعه اي و مداخله گر در حوزه اشتغال در حال انجام است و از سویی دیگر

 
دستگاه هاي تخصصی نیز همکاري لازم را دارند. 

 
وي بیان کرد: این امر باعث ایجاد شبکه ارتباطی شد و هدف این است که به پایایی منابع کمک کنیم. 

مدیر اجرایی طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در خراسان جنوبی با تأکید بر حمایت از شبکه هاي ایجاد شده در قالب طرح توسعه
مشاغل خانگی براي پیشرفت و رشد، افزود: سهمیه تعلق گرفته به خراسان جنوبی هزار نفر بود که با شناسایی مزیت ها توانستیم

 
حتی بیش از سهمیه به این امر جامه عمل بپوشانیم. 

ابراهیمی با اشاره به تخصص گرایی براي انجام مطالعات این طرح و با تأکید بر دستاوردهاي این طرح، ادامه داد: اتصال پیشرانان

 
استان ها با یکدیگر براي بازاریابی و تسهیل فروش و همچنین ایجاد خلاقیت از مزایاي این طرح است. 

وي با تاکید بر حمایت ها از این طرح، افزود: اگر پیشرانان در بسیاري نوارد با ادبیات بازار آشنایی داشته باشند می توانند به موفقیت

 
هاي بزرگی دست یابند. 



ابراهیمی بیان کرد: اگر افراد درست کشف شده و به آنان بها دهیم، راه پیشرفت گشوده خواهد شد که در این طرح به دنبال همین

 
هدف هستیم . 

وي با بیان اینکه برندسازي در این طرح براساس الگوهاي درست و مطمئن انجام شده است، خاطرنشان کرد: فعالیت هاي شبکه اي به
توسعه بازار کمک شایانی می کند، چراکه تولیدکنندگان متفاوتی که به عنوان پیشران در شبکه مشغول به فعالیت هستند، به نوعی

 
فعالیت یکدیگر را پشتیبانی می کنند که ممکن است یک نفر پیشران، خریدار محصول یا خروجی پیشران دیگري باشد. 

 
خراسان جنوبی جزء استان هاي برتر در طرح مشاغل خانگی 

محمد کسائی، مدیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی بیرجند، نیز با بیان اینکه در حوزه مشاغل خانگی هرساله تعهداتی مشخص می شود،
اظهار کرد: در حال حاضر عملکرد در خصوص تعهد مشاغل خانگی در شهرستان بیرجند راضی کننده نیست و اکنون پنج مجوز

 
شامل؛ سه مجوز مستقل و دو مجوز پشتیبان صادر شده است. 

وي افزود: نظارت بر اجراي طرح هاي مشاغل خانگی بحث مهمی است و خواستار این هستیم در خصوص زمان بندي اجراي طرح

 
مشاغل خانگی نظارت کامل صورت گیرد و دستگاه ها برنامه را ارسال کنند. 

مدیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی بیرجند با بیان اینکه پتانسیل سنجی به ادارات تابعه واگذار شده است تا افراد توانمند شناسایی شوند،
تصریح کرد: با همکاري مطلوب جهاددانشگاهی در زمینه مشاغل خانگی و آموزش پیشرانان این طرح، خراسان جنوبی جزء استان

 
هاي برتر کشور شده و اعتبارات افزایشی به ما تعلق گرفت. 

کسائی با بیان اینکه در همین راستا حدود 13 میلیارد تومان اعتبارات سهمیه مشاغل خانگی در سال 1400 براي استان است، اظهار

 
کرد: اولویت پرداخت تسهیلات با پیشرانان طرح است. 

 
وي خواستار هماهنگی ادارات کل براي اجراي بهتر این طرح و همچنین شناسایی افراد توانمند شد. 

زهرا امیرآبادي زاده، مسئول و عامل توزیع شبکه پوشاك طرح ملی توسعه مشاغل خانگی خراسان جنوبی نیز در این جلسه اظهار کرد:
در سال 97 قرار بود به دنبال کارهاي تسهیلات براي توسعه فعالیت خود باشم که در جریان طرح توسعه مشاغل خانگی با همکاري

 
جهاد دانشگاهی و اداره کار و رفاه اجتماعی بود، قرار گرفتم. 

وي ادامه داد: با تلاش و حمایت هاي اداره کار و رفاه اجتماعی و جهاد دانشگاهی از مراحل سخت عبور کرده و پله هاي ترقی طی می
شود و تلاش ها و کوشش روزافزون و پیگیري هاي مداوم این دو نهاد، برگزاري سمینارها، بازدیدهاي فراوان سبب شد کارگاه هاي

 
متعدد دوخت راه اندازي شود. 

این بانوي کارآفرین گفت: از یک اتاق کوچک سه نفره اکنون به اشتغال بالاي 100 نفر در کارگاه هاي خود رسیدیم و افراد در حوزه

 
آموزش هاي تخصصی، مشاوره و کسب مهارت در زمینه مورد نظر خود مشغول به کار می شوند. 

وي افزود: سیستم سازي، سازماندهی و برنامه ریزي دقیق سبب پیشرفت شده و اکنون در مرحله اي قرار دادیم که به حالت شبکه
سازي جذب کارمند داریم و در حال تاسیس یک شرکت فنی و حرفه اي هستیم که با گرفتن مجوز نیرو ها را براي ورود به بازار کار



 
تربیت می کنیم تا با آموزش هاي لازم به یک پشتیبان قدرتمند تبدیل شوند. 

مسئول و عامل توزیع شبکه پوشاك طرح ملی توسعه مشاغل خانگی خراسان جنوبی گفت: ما توانایی خود را براي برابري و رقابت با
برندهاي مشهور داخل و خارج ایران اعلام می کنیم و اگر سازمان ها در کنار ما قرار گیرند تضمین می کنیم در جایگاه هاي بالاتري

 
قرار گیریم و در دنیا حرف هاي بیشتري براي گفتن داشته باشیم. 

وي ادامه داد: اگر گروهی از علاقه مندان به فعالیت در حوزه پوشاك به ما معرفی شوند می توانیم در راستاي آموزش، تکمیل مهارت و

 
توانایی با حضور نیروهاي متخصص شغل ایجاد کنیم. 

امیر آبادي زاده با اشاره به اینکه توانایی هرگونه ایده جدید و جذب را داریم تا در حوزه اشتغال سهمی داشته باشیم، ادامه داد: ما
فعالیت خود را در حوزه بازاریابی دیجیتال و فضاي مجازي نیز ادامه دادیم و اکنون در حال ثبت برند خود هستیم که اگر از لحاظ
مالی تامین شویم از این نقطه اي که ایستاده ایم به مراحل بالاتر صعود کرده که نیازمند حمایت براي جذب قراردادها از طریق

 
سازمان ها هستیم. 

رقیه طالبی، یکی از بانوان کارآفرین نیز بیرجند اظهار کرد: اکنون در جایگاهی هستیم که می توانیم پذیراي علاقه مندان به فعالیت
در عرصه صنایع دستی باشیم؛ در سال 97 به عنوان یکی از زیرمجموعه هاي شرکت تعاونی استان بودم، و در اسفند همان سال با

 
جهاد دانشگاهی آشنا شده و در جریان طرح اشتغال مشاغل خانگی قرار گرفتم. 

وي ادامه داد: اولین کارگاه خود را در مدت زمان اسفند تا اردیبهشت سال 98 با 45 نفر آغاز کرده و با آموزش رایگان و مشاوره به 80

 
نفر سرپرست خانوار شاغل رسانده و در آبان 98 اولین برند خود را ثبت کردیم. 

طالبی افزود: در حال حاضر 143 نفر شاغل در سطح استان، نه تنها بیرجند بلکه بقیه شهرستان ها مشغول به کار هستند و در موضوع

 
مشاغل خانگی بالغ بر 150 نفر در زمینه هاي مختلف همکاري می کنند. 

این کارآفرین برتر بیان کرد: مجموع شبکه توانمندسازي، با حضور زنان سرپرست خانوار مربی و حتی دریافت گواهینامه هاي فنی و

 
حرفه اي به فعالیت هاي خود ادامه می دهند. 

طالبی گفت: با کمک و همت زنان و همچنین همراهی جهاد دانشگاهی و اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی توانسته ایم در جهان حرف

 
هایی براي گفتن داشته و به کشورهاي بزرگی چون ایالت متحده آمریکا و کانادا صادرات داشته باشیم. 

وي ادامه داد: از مسئولین خواستاریم ما را در راستاي شناخته شدن یاري داده تا با حمایت مالی دستگاه ها بازار فروش بهتري داشته

 
باشیم. 

وي یادآور شد: توانمندي کارگاه هاي ما که در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی شناسایی شده، اکنون توانسته حدودا 250 نفر را به

 
صورت مستقیم و غیرمستقیم به کار گیرد که علاوه بر اشتغالزایی توانسته فعالیت هاي بسیار گسترده اي انجام دهد. 

انتهاي پیام



از نابسامانی در توزیع تا مخالفت با واردات
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در یک میزگرد تخصصی، رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی از نبود کالا به اندازه کافی در سطح عرضه انتقاد کرد و
دبیرکل انجمن صنفی لوازم خانگی با اشاره به چشم انداز تولید 25 میلیون دستگاه لوازم خانگی در سال 1400، گفت که اما

اگر مجددا درهاي واردات باز شود، تلاش چند ساله تولیدکنندگان از بین می رود.

به گزارش ایسنا، اکبر پازوکی، رئیس اتحادیه فروشندگان
لوازم خانگی، در میزگرد تخصصی با موضوع «حمایت از
تولید داخل و تاثیر واردات کالاهاي خارجی در صنعت
لوازم خانگی»، اظهار کرد: شرایط صنعت لوازم خانگی در
سال 1400 با چهار سال گذشته تفاوت معناداري پیدا
کرده است. در سال 1396 معتقد بودم باید واردات موازي
براي به سرانجام رسیدن تولید انجام شود. چرا که آن زمان

 
کیفیت و و تنوع تولیدات داخلی کمتر بود. 

وي با تاکید بر لزوم واردات تکنولوژي، مواد اولیه و
تجهیزات و به روزرسانی دستگاه ها، گفت: شرکت هاي دانش بنیان باید ذائقه مردم را بررسی کنند. در چهار دهه اخیر هیچ راهبردي
در صنعت لوازم خانگی وجود نداشته و تولیدکننده همیشه متضرر بوده است. سوال من این است که این انجمن هاي موازي به چه
دلیل شکل گرفته است. اگر هدف مان تولید و برند ملی است باید همه این انجمن ها یکی شوند. چرا در این چهار سال گذشته توزیع

 
کنندگان دیده نشدند؟ ما همین الان به سمت انحصاري فروختن کالا رفته ایم. 

رئیس اتحادیه تولیدکنندگان لوازم خانگی با اشاره به خروج سرمایه در دولت قبلی، تصریح کرد: اما با این حال تولیدکنندگان همچنان
کارآفرینی کردند و زیر بار بدهی رفتند. اگر تولید داریم چرا در سطح عرضه نمی آید. مگر می شود 18 درصد بهره بدهید و بعد با 4
درصد کالا را بفروشید. مسیري که براي صنعت لوازم خانگی تا کنون رفته ایم اشتباه بوده است. چرا امروز نباید در سطح عرضه کالا
باشد و بعد کالا در تعاونی ها به قیمت لیزینگ فروخته شود؟ دغدغه ما این است که در سطح عرضه کالا نیست. مشکل این است که
انحصار طلبی و خود بزرگ بینی در صنعت لوازم خانگی ایجاد مشکل کرده است. چرا امروز یک قلم کالاي لوازم خانگی با یک قیمت
صادر می شود و با یک قیمت دیگر عرضه می شود؟ اسم توزیع کنندگان در هیچ اساسنامه اي نیست و فقط به عنوان مهمان در

 
جلسات حضور دارند. 

 
چشم انداز تولید 25 میلیون دستگاه لوازم خانگی در سال 1400 

همچنین سید حسن حسینی شاهرودي، دبیرکل انجمن صنفی لوازم خانگی، در ادامه این نشست با اشاره به نبود چشم انداز و سند
راهبردي در صنعت لوازم خانگی طی 43 سال گذشته، گفت: این راهبرد نه فقط در تولید بلکه در کل زنجیره لوازم خانگی و همچنین

 
در دولت و در مجلس سیاست کلانی وجود نداشته است. 



وي با شاره به اشتغال چند میلیون نفر در این زنجیره از تولیدکنندگان و قطعه سازان تا خدمات پس از فروش، اظهار کرد: انجمن
هاي موازي همگی اهداف مشترکی دارند ولی در حوزه هاي مختلف تولید و توزیع و خدمات تقسیم کار صورت گرفته است. این در

 
حالی است که دولت به عنوان سیاستگذار نقشی نداشته است که این زنجیره را بهم متصل کند. 

حسینی شاهرودي با بیان اینکه اوایل انقلاب با فعالیت شرکت هاي ارج، آزمایش و پارس به نوعی خودکفا بودیم، تصریح کرد: این
صنایع اگرچه مونتاژ بود ولی برند ایرانی بود. تولید صنعت لوازم خانگی در سال 1396 حدود 10 میلیون و 800 هزار قطعه بود، اما
وقتی تحریم ها شروع شد برندهاي خارجی ایران را ترك کردند و تولید به هشت میلیون دستگاه رسید. تولید این محصولات در سال

 
1397 رشد هشت درصدي داشته، اما و در سال گذشته به یکباره با رشد 78 درصدي روبرو شدیم. 

اما به گفته وي حمایت دولت عامل این رشد نبوده، بلکه تحریم و نیاز داخل باعث این اتفاق شد. البته تولید لوازم خانگی در افق

 
1404 باید به 25 میلیون قطعه در سال برسد. اما اگر مجددا درهاي واردات باز شود، تلاش چند ساله تولیدکنندگان از بین می رود. 

 
4 مزیت کشورهاي صنعتی 

عبدالمجید شیخی، اقتصاددان نیز در بخش دیگري از این نشست گفت: دنیاي غرب 300 سال است که از صنعت خود حمایت می
کنند، به طوري که خودشان از نردبان ترقی بالا رفتند، به اوج صنعت و تکنولوژي رسیدند و بعد آن نردبان را انداختند و اجازه ندادند

 
کشورهاي جهان سومی به آن برسند. 

وي با بیان اینکه کشورهاي صنعتی با استفاده از چهار مزیت شامل قیمت تمام شده پایین، کیفیت بالا، قابلیت ثبات در گرفتن
سفارش و تولید انبوه توانستند بازارهاي خودشان و بازارهاي دنیا را فتح کنند. ، اظهار کرد: کشورهاي جهان سوم با محدودیت هاي
تعرفه اي مانع واردات شدند، اما آن ها سازمان تجارت جهانی را به وجود آوردند که درهاي واردات را باز کنند و مازاد تولیدات خود را
به کشورهاي جهان سوم بفروشند. اتحادیه اروپا داراي 17 معاهده در چارچوب سیاست حمایت از تولید داخل است. استراتژي غرب
ناتوان گذاشتن کشورهاي جهان سوم در تولید کالاهاي سرمایه اي، واسطه اي و مواد اولیه است. برخلاف شعارهاي خصوصی سازي،
آزادسازي و تعدیل اقتصادي که کشورهاي غربی داده اند، خودشان به این شعارها عمل نکردند. اتفاقا از دولتی ترین اقتصادها خود

 
آمریکا است. در آمریکا رقابت وجود ندارد. 

شیخی افزود: آن ها موضوع حمایت رابا این شعارها از اذهان ما دور می کنند. در نظام اقتصاد اسلامی رقابت زمانی منطقی است که در
شرایط برابر باشد و در شرایط نابرابر رقابت ظلم است. ما باید ایجاد توانمندي کنیم و بعد وارد میدان شویم. واردات در شرایط نابرابر و

 
ورود کالاهاي خارجی باعث خیزش کالاهاي داخلی نمی شود. بلکه کالاي داخلی را زمین می زند. 

گفتنی است که در ماه هاي اخیر جدال بین موافقان و مخالفان واردات لوازم خانگی جریان داشته و سر دیگر این طیف معتقدند براي
احترام به سلیقه و ذائقه همه مردم، ایجاد رقابت براي بهبود کیفیت و همچنین جلوگیري از ایجاد انحصار، واردات لوازم خانگی باید
آزاد شود. اما تولیدکنندگان می گویند فعالیت بیش از 2000 واحد تولیدي در این بخش مانع از ایجاد انحصار و دچار شدن وضعیت

 
این صنعت به صنعت خودرو می شود. 

انتهاي پیام



روند صعودي ایران در کسب شاخص هاي ارزیابی علم و فناوري

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/06/29

بر اساس اعلام معاونت علمی و فناوري ایران در کسب شاخص هاي ارزیابی علم و فناوري روند صعودي دارد.

بر اساس اعلام معاونت علمی و فناوري ایران در کسب شاخص هاي

 
ارزیابی علم و فناوري روند صعودي دارد. 

این معاونت، هر سال گزارشی با عنوان «پایش و ارزیابی تحقیق و
توسعه، تجاري سازي و نوآوري» منتشر می کند که نتایج آن نشان

 
دهنده وضعیت صعودي شاخص هاي علم و فناوري است. 

هدف از انجام پایش و ارزیابی علم و فناوري در کشور ارائه تصویري روشن از وضعیت این حوزه است تا با استفاده از نتایج آن با برنامه

 
ریزي درست و دقیق براي گسترش زیست بوم فناوري و نوآوري گام برداریم. 

منابع مالی علم، فناوري و نوآوري، دستاورد اقتصادي شرکت هاي خلاق و دانش بنیان، دستاوردهاي اقتصادي بخش علم، فناوري و

 
نوآوري و محیط و چارچوب نهادي محورهاي کلیدي این گزارش هستند که هر یک بخش هایی را دارند. 

محور منابع مالی شامل شاخص هاي هزینه کرد در تحقیق و توسعه و آموزش، محور دستاوردهاي اقتصادي شامل میزان درآمد
شرکت هاي دانش بنیان و خلاق و مستقر در پارك ها و مراکز رشد، میزان اشتغال زایی این بنگاه ها و صادرات آن ها و محور محیط

 
و چارچوب نهادي شامل شاخص هاي حوزه مالکیت فکري است. 

 
توجه به خلق ثروت و توسعه اقتصادي 

شاخص «سهم هزینه کرد تحقیق و توسعه از تولید ناخالص داخلی» به عنوان مهمترین شاخص حوزه تحقیق و توسعه روند افزایشی
داشته است و از 0.25درصد در سال 1392 به 0.83 در سال 1396 و 0.88درصد در سال 1398 رسید که بهبود مستمر و قابل

 
ملاحظه اي است. آمار این شاخص توسط مرکز آمار ایران و برگرفته از نتایج پیمایش تحقیق و توسعه منتشر می شود. 

از آنجا که هدف محوري سرمایه گذاري در تحقیق و توسعه خلق ثروت و توسعه اقتصادي است، سهم بخش کسب وکار از هزینه کرد
تحقیق و توسعه به عنوان معیار مهمی در کشورهاي توسعه یافته مورد توجه است که از 25درصد در سال 1396 به 33 درصد در

 
سال 1398 رسیده است. مرجع داده این شاخص پیمایش مرکز آمار ایران است که هر دو سال یکبار توسط این مرکز انجام می شود. 

 
130 درصد رشد درآمدي شرکت هاي دانش بنیان و خلاق 

همچنین شاخص کلیدي دیگر در این گزارش، حجم درآمد شرکت هاي دانش بنیان و خلاق است که در محور دستاوردهاي اقتصادي



قرار دارد. درآمد این شرکت ها از 366 هزار میلیارد ریال در سال 1396 به 857 هزار میلیارد ریال در سال 1398 افزایش پیدا کرده
که 130درصد رشد را نشان می دهد. مرجع داده این شاخص ستاد فناوري هاي نرم و هویت ساز و مرکز شرکت ها و موسسات دانش

 
بنیان معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري است. 

تعداد اشتغال ایجاد شده توسط شرکت هاي دانش بنیان و خلاق نیز به عنوان یکی از شاخص هاي کلیدي حوزه اقتصاد دانش بنیان
است که روند آن در قالب شاخص «تعداد شاغلان بنگاه هاي دانش بنیان» در گزارش آمده است. اشتغال ایجاد شده توسط شرکت
هاي دانش بنیان و خلاق از 127هزار نفر در در سال 1396 با افزایش تقریبی سالانه بیش از 20 هزارنفري، به بیش از 191 هزار نفر

 
در سال 1399 رسیده است. 

تعداد درخواست هاي ثبت شده براي ثبت اختراع (پتنت)، علامت تجاري و طرح هاي صنعتی و همچنین تعداد اختراعات ثبت شده
(پتنت)، علامت هاي تجاري و طرح هاي صنعتی ثبت شده توسط سازمان ثبت اسناد و املاك کشور از دیگر شاخص هاي کلیدي در
گزارش معاونت علمی و فناوري است. در این شاخص ها به طور کلی، ایران روندي صعودي را در سال هاي اخیر تجربه کرده است و از

 
حیث تعداد در اکثر این شاخص ها در رتبه هاي بالایی (زیر 20) در دنیا قرار دارد. 

واقعی سازي، به روزرسانی و ساماندهی نظام آمار و اطلاعات علم، فناوري و نوآوري نیازمند تداوم و گسترش همکاري و تعامل همه
نهادهاي ذیربط حوزه علم، فناوري و نوآوري با دستگاه هاي متولی تولید و منتشرکننده آمار و اطلاعات است. مرکز آمار ایران، وزارت
صنعت، معدن و تجارت، سازمان توسعه تجارت، گمرك جمهوري اسلامی و سازمان برنامه و بودجه از جمله سازمان هاي کلیدي در

زمینه هستند./مهر



لزوم تسریع در تصویب لایحه منع خشونت علیه زنان / ازدواج دختران زیر 13

سال ظلمی است که به کودکان می شود

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/06/29

سلامت نیوز: معاون رئیس جمهور درباره برنامه هاي نیمه کار دولت قبلی و لایحه خشونت علیه زنان، بیان کرد: لایحه خشونت
علیه زنان که به مجلس رفت و باید از قوه قضائیه تشکر کنیم که سریع این لایحه را تصویب کرد اما در دولت قبلی کمی معطلی

 
داشت از مجلس می خواهیم زودتر تصویب برساند و ان شاءاالله فراکسیون زنان پیگیر این موضوع باشند. 

به گزارش سلامت نیوز به نقل از برنا؛ انسیه خزعلی، معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوري در اولین نشست خبري خود که صبح
امروز ( 29 شهریور ماه) برگزار شد، گفت: نقش خبرنگاران براي نشان دادن حقایق بسیار مهم است چرا که جامعه را به سمت عدالت

 
هدایت می کند و تبعیض ها و شائبه هایی که در جامعه وجود دارد رفع می شود. 

او افزود: شائبه زیادي در حوزه زنان وجود دارد و سعی می کنند به چالش هاي زنان در ایران به صورت دیگري بپردازند. به همین

 
دلیل نقش خبرنگاران حائز اهمیت است. 

خزعلی در پاسخ به سوال خبرنگار برنا مبنی بر برنامه معاونت زنان به اجراي قانون تسهیل ازدواج، اظهار کرد: یکی از مسائل مهم در
جامعه ما بسیار ازدواج است که باید به دنبال آن باشیم تا تسهیلاتی براي آن فراهم شود و راهکارهایی براي ارتقاي وضعیت ازدواج

 
ایجاد کنیم . 

خزعلی ادامه داد: آنچه که تصویب شده و قانون هایی براي ازدواج داریم، کم نیست اما در اجرا پیگیري و نظارت آن سستی هایی
وجود دارد امیدواریم هماهنگی هایی با ریاست جمهور انجام شود تا بتوانیم این قانون را اجرا کنیم. معاونت زنان قدرت اجرایی ندارد و

 
بیشتر جایگاه نظارت دارد. 

معاون رئیس جمهور اضافه کرد: داشتن بودجه، ویژگی هاي هر استان و.. . حائز اهمیت است و براساس شرایط هر استان تصمیم

 
گیري کنیم. 

خزعلی گفت: امیدواریم که بتوانیم کار را انجام دهیم و بعد از آن گزارش دهیم موضوعی که رئیس جمهور هم تاکید زیادي بر این

 
موضوع دارند. 

 
لزوم تقویت شرایط دورکاري براي زنان 

او درباره مهم ترین و اصلی ترین برنامه هاي خود، گفت: مسئله ترمیم، ارتقا و تعالی زنان مدنظر ماست. آموزش یکی از مسائلی است
که باید در اولویت قرار گیرد، رفع محرومیت هاي اقتصادي و محدودیت هایی که وجود دارد و ایجاد کارآفرینی، در دستور کار ماست
که آموزش و مهارت یابی کمک می کند تا خانم ها در عرصه هاي مختلف وارد شود. آموزش و کشف استعداد و ایجاد زمینه براي

 
شکوفایی استعداد ها در دستور کار ماست. 



خزعلی درباره دورکاري زنان در جامعه، بیان کرد: دورکاري پیش از این در ادارات وجود داشت اما به رسمیت شناخته نمی شد در
دانشگاه الزهرا به دلایل مختلف خانم ها ترجیح نمی دادند دورکار باشند اما خانم هایی که فرزند کوچک دارند از دورکاري استقبال
می کنند. به همین دلیل بهتر است که شرایط دورکاري زنان را تقویت کنیم هم براي دولت و هم براي خانواده ها این موضوع بهتر

 
است در شرایط فعلی بهترین موقعیت براي تقویت شرایط دورکاري زنان است. 

 
ورزش زنان را با تمام توان حمایت می کنیم 

او درباره حمایت از ورزش زنان، تصریح کرد: ورزش زنان را با تمام توان حمایت می کنیم ما استعدادهاي خوبی در دختران داریم از
کودکی باید روي استعدادهاي آنها کار شود تا در عرصه بین المللی نشان دهیم زن مسلمان می تواند الگوي خوبی در این زمینه باشد

 
درحال حاضر شرایط مهیا است که در رشته هاي مختلف این را انجام دهیم. 

خزعلی در پایان تاکید کرد: باید به طور ویژه باید به سلامت زنان توجه شود که ورزش یکی از موارد حفظ سلامت زنان است و در

 
تمامی استان ها امکانات لازم مهیا شود و در استان هایی که امکانات وجود دارد باید فرهنگسازي کنیم تا به این مراکز روي آورند. 

 
باید درمان هاي ناباروري جدي گرفته شود 

او درباره برنامه معاونت زنان براي سیاست هاي جمعیتی، گفت: جمعیت، اختصاص به بانوان ندارد و یک بحث استراتژیک در کشور
است شعار مجامع بین المللی این است که جمعیت یعنی قدرت. موضوع جمعیت براي کشور و خانواده مهم است که باید مورد توجه
قرار گیرد وقتی حرف از تسهیل ازدواج میزنیم یعنی هم براي زنان و هم براي مردان شرایط فراهم شود. نقش زنان محوري دارند و

 
درمان هاي ناباروري باید جدي گرفته شود و حمایت هاي دولت بیشتر شود. 

او ادامه داد: لازم است بیمه ها پوشش کامل هزینه ناباروري را بدهند و با تبلیغاتی که انجام می شود جامعه ترغیب به فرزندآوري

 
شود. 

خزعلی درباره سیاست معاونت زنان براي سرپرست خانوار، بیان کرد: زنان سرپرست خانوار از اولویت هاي نخست معاونت از نظر
فرهنگی و اشتغال است، زنان سرپرست خانوار به تعبیر رهبر انقلاب عائله حکومت است و ما نسبت به آنها مسئولیم. ما دلمان می

 
خواهند و محکم دنبال آن هستیم که بتوانیم زنان سرپرست خانوار را بیمه کنیم و امیدواریم که این اقدام انجام شود. 

او ادامه داد: کارآفرینی براي زنان سرپرست خانوار و ایجاد اشتغال مناسب براي آن ها و فرهنگسازي آن از اولویت هاي ماست یکی از
مسائلی که زنان سرپرست خانوار مطرح کردند نوع نگاه جامعه و نبود امنیت در جامعه است که باید فرهنگسازي کنیم که زنان

 
سرپرست خانوار مجبور نشوند براي تردد در جامعه جور دیگري حضور پیدا کند. 

 
لزوم تسریع در تصویب لایحه منع خشونت علیه زنان 

معاون رئیس جمهور درباره برنامه هاي نیمه کار دولت قبلی و لایحه خشونت علیه زنان، بیان کرد: لایحه خشونت علیه زنان که به
مجلس رفت و باید از قوه قضائیه تشکر کنیم که سریع این لایحه را تصویب کرد اما در دولت قبلی کمی معطلی داشت از مجلس می

 
خواهیم زودتر تصویب برساند و ان شاءاالله فراکسیون زنان پیگیر این موضوع باشند. 



او درباره بی سرپرست شدن زنان خانواده در شرایط کرونا، تصریح کرد: یکی از آسیب هاي کرونا بی سرپرستی یا تک سرپرستی
فرزندان و بی سرپرستی زنان بود امیدواریم در قالب حمایتی که از زنان سرپرست خانوار خواهیم داشت، از این زنان نیز حمایت کنیم.
قصد داریم بیمارستان هایی خاصی را موافقت بگیریم که خاص زنان براي زایمان باشد و مطمئن باشند بحث کرونا مطرح نیست تا

 
باروري را ادامه دهند. 

 
ازدواج پیش از بلوغ را ظلم می دانیم 

خزعلی درباره کودك همسري، گفت: هر نوع ظلمی که به زنان شود و ازدواج پیش از بلوغ که ظلم میدانیم و موافق نیستیم چه این
ارتباط در قالب ازدواج و چه در قالب غیر قانونی باشد، ما موافق آن نیستیم و این مسئله نیاز به کار فرهنگی دارد و اگر نتوانیم که در
شهرستان ها این اقناع سازي را کنیم کودکان بیشتري مورد اجحاف و ظلم قرار می گیرند. اینکه به من می گویند که خودتان در 16
سالگی ازدواج کردین و کودك همسر شده اید، باید بگویم که ازدواج نیاز به بلوغ فکري دارد بنده در آن سن شروطی را تعیین کردم
که دختران الان شاید این شروط را تعیین نکنند بنده شرط طلاق، شرط تحصیل، شرط فعالیت هاي اجتماهی، شرط مکان براي

 
ازدواجم گذاشتم. رشد و بلوغ فکري براي ازدواج مهم است. 

 
باید با عمل و رفتارمان براي جهان الگو باشیم 

او بیان کرد: سبک زندگی هویت و تمدن ماست اگر بتوانیم بر این موضوع متمرکز شویم می توانیم الگوهاي خوبی را به جهان معرفی
کنیم اگر می خواهیم تمدن ایران و اسلام را به جهان نشان دهیم باید بر سبک زندگی کار کنیم با عمل و رفتارمان می توانیم الگو
براي جهان باشیم ارزش هاي خانواده و زن که در بسیاري از نقاط دنیا سست می شود را باید تقویت کنیم که بعد از آن می توانیم

 
الگو براي جهان باشیم. 

 
ازدواج دختران زیر 13 سال ظلمی است که به کودکان می شود 

او گفت: عدالت جنسیتی یعنی هرکس سرجاي خود قرار گیرد، با توجه به شرایط خود زن، شرایطی که طبیعت و جامعه و خانواده

 
برایشان تعریف کرده است در جایگاهی قرار گیرد که این سازگار با اسلام است. 

معاون رئیس جمهور اضافه کرد: همه اقشار زنان و در مقابل همه زنان مسئولیت داریم البته فقط نمی خواهم بگویم زنان، چراکه

 
خانواده از زن و مرد تشکیل شده است و امیدواریم بتوانیم در مسئولیتی که به بنده سپرده شده است به درستی عمل کنم. 

خزعلی گفت: ازدواج دختران زیر 13 سال ظلمی است که به کودکان می شود جلوي بسیاري از مسائل را با قانون و اجبار نمی توانیم

 
بگیریم بلکه نیاز به فرهنگسازي است، عدالت فراگیر یعنی فرزندان خانواده مورد ظلم قرار نگیرند. 

خزعلی در پاسخ به سوالی مبنی بر این چه اقدامات براي زنان شاغل و تحصیلکرده انجام داده اید، گفت: کارهاي انجام شده را باید از
مسئولان قبلی پرسید اما نظر بنده این است که خانم ها باید با آرامش کار کنند هرچیزي که این آرامش را برهم بزند و استرس در

 
خانواده ایجاد کند، مخل زندگی و کارشان است. 

 
حذف مهدهاي کودك از ادارات به زنان لطمه زد 



او گفت: حذف مهدهاي کودك از ادارات به زنان لطمه زد و با سیاست هاي کلی نظام در تناقض است یکی از بحث هایی که زنان
نخبه مطرح کردند همین بود که می خواهیم فرزندآوري و اشتغال را باهم داشته باشیم و درخواست حمایت داشتند و این تقاضا را

 
براي وزارت علوم فرستادیم و فرصت بیشتري براي زنان نسبت به مردان در مقطع دکتري و ... داده شود. 

او درباره برنامه هاي خود براي دختران، بیان کرد: آموزش زنان از اولویت ماست تا بتوانند در آموزش و پژوهش رشد داشته باشند

 
وقتی معاونت ها به طور کامل شکل بگیرد گزارش آن را خواهیم داد. 

 
تشکیل کارگروه براي بررسی امکان ورود زنان به ورزشگاه 

معاون رئیس جمهور درباره استفاده از موتور سیکلت براي زنان و امکان ورود بانوان به ورزشگاه، گفت: حتما باید کارگروه ها تشکیل

 
شود بعد از آن بررسی لازم را انجام دهیم تا گزارش کنیم. 

 
تکذیب اعطا کارنامه دانش آموزان به پدران 

خزعلی درباره کاهش سقف مهریه و ندادن کارنامه به مادران، گفت: وقتی خبري پخش می شود به دنبال صحت آن باشیم، یک
نماینده مجلس حرفی را می زند دلیل بر این نمی شود آن طرح مجلس باشد. حرکت و هجمه اي که علیه زنان صورت می گیرد که

 
غیر مستند است. 

او افزود: مسئله کارنامه فرزندان، مهریه و حضانت را ببینید که غیر واقعی است و باید به عنوان خبرنگار دنبال صحت آن باشید، بارها
زنان براي دریافت کارنامه فرزندشان مراجعه کردند و می بینید درست نیست و در مواردي که زوجین اختلاف دارند به والدینی که

حضانت دارد کارنامه را می دهند، اگر مواردي باشد به لحاظ جنسیت تفاوت بین زن و مرد قائل شوند ما پیگیري می کنیم.



کاهش سرعت اشتغال در آمریکا با قطع مزایاي بیکاري و موج جدید کرونا

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/06/29

فصل اقتصاد - به گفته رسانه هاي آمریکا، کاهش سرعت اشتغال در این کشور طی ماه اوت بیشتر در ایالت هایی رخ داد که
مزایاي بیکاري دولت فدرال را قطع کرده بودند و شاهد افزایش موارد ابتلا به کروناي دلتا بوده اند.

فصل اقتصاد - به گفته رسانه هاي آمریکا، کاهش سرعت
اشتغال در این کشور طی ماه اوت بیشتر در ایالت هایی رخ
داد که مزایاي بیکاري دولت فدرال را قطع کرده بودند و

 
شاهد افزایش موارد ابتلا به کروناي دلتا بوده اند. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از رویترز، کاهش سرعت
اشتغال در آمریکا طی ماه اوت بیشتر در ایالت هایی رخ داد

که مزایاي بیکاري دولت فدرال را قطع کرده بودند. در این ایالت ها موج جدید موارد ابتلا به کرونا ممکن است رشد مورد انتظار براي

 
اشتغال را متوقف کرده باشد. 

داده هاي جدیدي که توسط اداره آمار اشتغال آمریکا روز جمعه در سطح ایالتی منتشر شد، نشان می دهد در ایالت هایی که بیشتر
تحت حاکمیت جمهوري خواهان هستند و حقوق هفتگی 300 دلاري را در طول تابستان براي بیکاران قطع کرده اند، نرخ اشتغال در

 
ماه اوت نصف نرخ ایالت هایی بوده است که مزایاي بیکاري را همچنان حفظ کرده اند. 

مقامات انتخاب شده توسط مردم در این ایالت ها استدلال می کنند که پرداخت هایی که از بهار سال 2020 براي کمک به خانواده ها
در برابر مشکلات همه گیري صورت گرفته است، مردم را از کار کردن منصرف می کند و از بهبود اقتصادي که به نظر می رسید در

 
اوایل سال جاري میلادي در حال شکل گیري بود، جلوگیري می کند. 

dir="RTL" >اما برخی از همین ایالت ها، به ویژه فلوریدا و تگزاس، کانون مخالفت با دستورات بهداشتی دولت مانند استفاده از
ماسک هستند و افزایش موارد ابتلا در ماه هاي ژوئیه و اوت در این ایالت ها به نظر می رسد که استخدام در مشاغل مختلف را تحت

 
تأثیر قرار داده است. 

به طور کلی اشتغال در بخش تفریحی و گردشگري در 26 ایالت که مزایاي بیکاري را قطع کرده اند، 0.5 درصد کاهش یافته و در

 
سایر نقاط 1 درصد افزایش یافته است. 

در فلوریدا، جایی که میانگین هفتگی موارد جدید ابتلا به کرونا در هر 100 هزار نفر از کمتر از 50 نفر در ماه ژوئن به بیش از 700

 
نفر در ماه اوت رسید، اشتغال در این بخش پس از افزایش مداوم در سال جاري، به میزان 4000 شغل کاهش یافت. 

در تگزاس، جایی که تعداد موارد جدید ابتلا به ازاي هر 100000 نفر در ماه ژوئن کمتر از 30 نفر بود و تا ماه اوت از 400 نفر بیشتر
شد، این بخش پس از شش ماه رشد مداوم، شاهد کاهش 25000 شغل بود. ایالت جورجیا که همچنین شاهد افزایش شدید موارد

 
ابتلا به کرونا بود، نزدیک به 7000 شغل در این بخش را از دست داد. 

برعکس کالیفرنیا و نیویورك، جایی که شیوع کروناي دلتا کاهش یافته است و کنترل هاي بهداشتی سختگیرانه تر است، به ترتیب

 
حدود 33000 و 7000 شغل در این بخش اضافه شده است. 

اقتصاددانانی که موضوع بیکاري را تجزیه و تحلیل می کنند، هنوز شواهد کمی را در اختیار دارند که نشان دهد قطع مزایاي بیکاري



 
باعث افزایش آشکار بازارهاي کار شده است. 

انتهاي پیام/



رشد 6 درصدي بخش صنعت در بهار 1400

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/06/29

فصل اقتصاد - معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت از تداوم رشد اقتصادي در بخش صنعت کشور در سال جاري
خبر داد و گفت: با توجه به آمارهاي بانک مرکزي در فصل ابتدایی سال جاري با تلاش صنعتگران کشورمان، رشد 6 درصدي

در این بخش محقق شد.

فصل اقتصاد - معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و
تجارت از تداوم رشد اقتصادي در بخش صنعت کشور در
سال جاري خبر داد و گفت: با توجه به آمارهاي بانک
مرکزي در فصل ابتدایی سال جاري با تلاش صنعتگران

 
کشورمان، رشد 6 درصدي در این بخش محقق شد. 

به گزارش روز دوشنبه ایرنا از وزارت صنعت، معدن و
تجارت، «مهدي صادقی نیارکی» با تحلیل وضعیت

بخش صنعت کشور در سال جاري، افزود: با رصد مستمر وضعیت تولید محصولات منتخب صنعتی و تسریع در تامین مواد اولیه مورد

 
نیاز تولیدکنندگان، سعی در تداوم و حفظ روند افزایشی رشد بخش صنعت داریم. 

وي با نگاهی به وضعیت شاخص هاي صنعتی در چهار ماه ابتدایی سال جاري، گفت: در این بازه زمانی با توجه به سرمایه گذاري هاي
انجام شده و بهره برداري از بیش از 2 هزار واحد تولیدي، براي بیش از 54 هزار نفر اشتغال ایجاد شده است که در مقایسه با پارسال

 
شاهد رشد حدود 46 درصدي ایجاد اشتغال صنعتی در کشور هستیم. 

صادقی نیارکی همچنین با مرور وضعیت تولید 24 محصول منتخب صنعت، گفت: طبق بررسی هاي انجام شده، در چهار ماهه امسال
از بین محصولات منتخب صنعتی، تولید 13 محصول افزایشی بوده است که تولید پنج محصول روغن ساخته شده نباتی، ماشین لباس

 
شویی، کمباین، یخچال و فریزر و دوده در صدر این محصولات قرار دارد. 

معاون وزیر صنعت با اشاره به ضرورت همکاري همه دستگاه ها و نهادهاي مرتبط با جامعه صنعتی کشور، ابراز امیدواري کرد: روند

 
افزایشی بخش صنعت در 6 ماهه دوم سال 1400 با جهش بیشتري محقق شود. 

به گزارش فصل اقتصاد، سیاست دولت حمایت از بخش تولید و مولد اقتصادي است. مطابق گزارش بانک مرکزي، بخش صنعت در
سال 99 نسبت به سال قبل از آن رشد 8.1 درصدي به ثبت رسانده است، همچنین به استناد آمارهاي مرکز آمار ایران رشد بخش

صنعت در سه فصل پیاپی پارسال مثبت بوده و در نهایت 1.8 درصد به ثبت رسیده است.



ایجاد پلتفرم ملی اشتغال با هدف جمع بندي عملکرد دستگاه هاي مختلف

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/06/29

فصل اقتصاد - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: هدف از نشست هاي ستاد اشتغال، ایجاد پلتفرم ملی اشتغال با هدف
تبادل اطلاعات و جمع بندي عملکرد دستگاه هاي مختلف است.

فصل اقتصاد - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: هدف
از نشست هاي ستاد اشتغال، ایجاد پلتفرم ملی اشتغال با
هدف تبادل اطلاعات و جمع بندي عملکرد دستگاه هاي

 
مختلف است. 

به گزارش فصل اقتصاد ، حجت االله عبدالملکی، وزیرکار در
راستاي سفر به تاجیکستان و الحاق ایران به سازمان

 
شانگهاي در سطح بین الملل گفت:این عضویت که پس از سال ها اتفاق افتاد، گشایش هاي خوبی را براي کشور ایجاد می کند. 

عبدالملکی اظهار داشت: علت حضور من درتاجیکستان امضاي دو تفاهم نامه با وزارت تندرستی این کشور در خصوص همکاري در
زمینه آسیب هاي اجتماعی، افراد داراي معلولیت و حمایت هاي اجتماعی و با وزارت محنت، مهاجرت و شغل در زمینه تبادل

 
تجربیات در حوزه هاي سیاست هاي اشتغال، مهارت آموزي، آموزش هاي فنی و حرفه اي، بازرسی و بهداشت کار بود. 

وي خاطر نشان کرد: رئیس جمهور تاکید دارند که حوزه اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به عنوان موتور محرکه اشتغال
کشور کار را پیش ببرد تا نتایج آن حاصل شود.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکید کرد: هدف ما در ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم
این است که در خصوص ایجاد پلتفرم ملی اشتغال به تفاهم و جمع بندي برسیم .وي با اعلام اینکه منظور از پلتفرم، ایجاد یک الگو و
نظام ایجاد اشتغال است، بیان داشت: در این پلتفرم مشخص می شود بانک ها، اصناف، تعاونی ها، بخش خصوصی، متولیان بازار،

 
دیپلماسی اقتصاد خارجی چگونه باید در زمینه اشتغال آفرینی کار کنند. 

وي گفت: این پلتفرم باید یک نظریه مبنا و اصلی داشته باشد و به نحوي تنظیم شود که همه بازیگران آن بر اساس ضوابط خود،

 
ایفاي نقش کنند. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: پلتفرم ملی اشتغال باید حداکثر انطباق را با شرایط، محدودیت ها و سیاست هاي دستگاه

 
ها داشته باشد و یک نوع هماهنگی ایجاد کند. 

عبدالملکی گفت: این موضوع می تواند با همکاري خود دستگاه ها براي مشخص کردن یا حتی تغییر نقش آنها انجام شود، به عبارت
دیگر، قرار است یک هم افزایی و انسجام اتفاق بیفتد.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه ستون فقرات این پلتفرم، جامعه
مخاطب ما هستند، توضیح داد: اولویت اول، بیکاران و اولویت دوم، صاحبان مشاغل غیر رسمی با درآمد پایین است.وي تاکید کرد:
پلتفرم ملی اشتغال باید به نحوي طراحی شود که هر نهادي به تعدادي از این کدهاي ملی که یا بیکار هستند یا کارشایسته ندارند،

 
خدماتی در راستاي ایجاد اشتغال ارائه کند. 

وي افزود: در این باره، بانک ها می توانند در زمینه تامین مالی، وزارتخانه ها در حوزه هاي مربوط به بوروکراسی و قوانین، اصناف در
مورد بازاریابی و بازار رسانی کمک کنند. وي با بیان اینکه نرم افزار اولیه این کار به عنوان "سامانه ملی اشتغال" توسط معاونت توسعه

 
کارآفرینی و اشتغال تهیه شده است گفت: این نرم افزار باید توسط شما تکمیل و سپس اتصال نهادها و سازمان ها انجام شود. 



عبدالملکی با تاکید بر اینکه هدف پلتفرم اشتغال ملی، تبادل اطلاعات و جمع بندي عملکرد هاست گفت: در این پلتفرم، برنامه هاي
متعارف دستگاه ها براي ایجاد اشتغال هم دیده می شود.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: در این وب سایت ملی، خدمات
دستگاه هاي مختلف در خصوص جامعه هدف هم قابل دسترسی خواهد بود و در این سامانه ثبت می شود و ما می توانیم گزارش

 
نقش دستگاه ها در ایجاد اشتغال را ارزیابی کنیم. 

عبد الملکی تاکید کرد: اگر بتوانیم به درستی این پلتفرم را طراحی و نقش ها را تعیین کنیم در لایحه بودجه 1401 بودجه مناسبی
براي ایفاي این نقش ها در نظر خواهیم گرفت.وي گفت: در بودجه 1400 ، 32 هزار میلیارد تومان براي اشتغال و تولید، تخصیص
داده شده بود ولی نظام تخصیصی آن به درستی مشخص نبود. وي خطاب به اعضاي ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم گفت: قطعا با
کمک شما یک جریان جدیدي از برنامه اشتغال زایی ایجاد خواهیم کرد و با این پلتفرم ملی، یک الگوي قابل عرضه به دنیا خواهیم

 
داشت که می توانیم به کشورهاي همسایه و دوست عرضه کنیم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی پیشنهاد کرد: نهادهایی که خارج از دولت، برنامه هاي اشتغال دارند مانند کمیته امداد امام
خمینی(ره)، بسیج سازندگی، بنیاد علوي، بنیاد برکت، آستان قدس رضوي، براي تکمیل اطلاعات سامانه ملی اشتغال کمک کنند و
برنامه هاي اشتغال خود را با کد ملی افراد در سامانه ثبت و بارگزاري کنند تا اشتراك گذاري اطلاعات به درستی اتفاق بیفتد. مردم در

 
سال 1401، فضاي اشتغال خوبی را تجربه کنند . 

 
معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال: فقط اشتغال قطعی در سامانه ملی اشتغال ثبت می شود 

عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال در این نشست با ارائه توضیحاتی در خصوص سامانه ملی اشتغال و نحوه ارتباط
نهاد هاي عضو قرارگاه به آن گفت: شغلی که به صورت قطعی ایجاد شود براي ما ملاك است.وي افزود: شغلی که در نهادهاي بیمه گر
مثل تامین اجتماعی یا صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان و روستائیان و عشایر یا صندوق هاي دیگر ثبت شود و با شغلی که اداره

 
مالیات، فرد شاغل را به عنوان مودي مالیاتی بشناسد. 

منصوري گفت: سامانه ملی اشتغال کمک می کند داده ها را در بخش عرضه و تقاضا تدقیق کنیم و دسترسی بهتري به آن داشته

 
باشیم. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: در دو هفته آینده کار اطلاعات گیري از نهادهاي عضو انجام

 
و سپس کار راستی آزمایی داده ها انجام خواهد شد. 

در این نشست نمایندگان دستگاه و وزارتخانه هاي مختلف از جمله اقتصادي و دارایی، میراث فرهنگی و گردشگري، فرهنگ و ارشاد
اسلامی، صنعت، معدن و تجارت، سازمان بهزیستی کشور، سازمان فناوري اطلاعات، صندوق کارآفرینی امید، اتاق تعاون، اتاق اصناف،
صندوق توسعه ملی، کمیته امداد امام خمینی (ره)،بنیاد برکت و ... برنامه هاي اشتغال خود براي 6 ماهه دوم سال 1400 و همچنین

 
منابع موجود خود را براي تحقق این برنامه ها عنوان کردند. 

انتهاي پیام/



طرح آبیاري مکانیره در روستاي طغاي میانه بهره برداري شد

منبع: ایرناشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/06/29

تبریز - ایرنا - طرح آبیاري مکانیزه در 12 هکتار با خط انتقالی به طول سه کیلومتر و هزینه کرد 11 میلیارد و 300 میلیون
ریال در روستاي طغاي میانه بهره برداري شد.

تبریز - ایرنا - طرح آبیاري مکانیزه در 12 هکتار با خط
انتقالی به طول سه کیلومتر و هزینه کرد 11 میلیارد و
300 میلیون ریال در روستاي طغاي میانه بهره برداري

 
شد. 

امروز همچنین طرح مرغداري گوشتی با تولید 40 هزار
قطعه و تولید سالانه 350 تن در این روستا با حضور معاون
استاندار و فرماندار ویژه شهرستان میانه؛ بخشدار مرکزي
میانه؛ جمعی از سرمایه گذران و مسوولین ادارات

 
شهرستان و بخش روستاي طغا کلنگ زنی شد 

محمدرضا مشایخی روز دوشنبه در آیین کلنگ زنی و افتتاح طرح مرغداري گوشتی و آبیاري مکانیزه با سرمایه گذاري بخش
خصوصی در روستاي طغاي از توابع بخش مرکزي میانه؛ با بیان اینکه سرمایه گذارانی که در راستاي نیاز جامعه به ویژه در زمینه
تولید سرمایه گذاري می کنند به منویات رهبري لبیک گفته و به نیاز امروز جامعه پاسخ می دهند، اظهار کرد: باید قدردان چنین
سرمایه گذاران و تولیدکنندگانی باشیم که به رغم محدودیت ها و مشکلات موجود به ویژه عوامل سخت اقلیمی در جهت رونق تولید؛
اشتغالزایی؛ رشد و توسعه زادگاه و روستاي خود اقدام به سرمایه گذاري می کنند در حالی که می توانستند در زمینه هاي سهل و

 
آسان سرمایه گذاري کرده و سرمایه خود را چندین برابر کنند. 

وي سواد علمی سرمایه گذاران؛ توجه به علم و فن مورد نیاز در انجام امور سرمایه گذاري و توجه به نظرات کارشناسان مربوطه را
سبب موفقیت هر چه بیشتر آنان خواند و افزود: تامین غذا و امنیت غذایی در راستاي استقلال هر چه تمامتر کشور نیاز امروز جامعه

 
است. 

مشایخی از مسوولین ادارات مرتبط به ویژه جهاد کشاورزي و منابع آب شهرستان در همراهی براي اجراي این طرح ها قدردانی و
تاکید کرد: همراهی و حمایت همه جانبه ادارات سبب تسهیل امور براي سرمایه گذاري هاي بیشتر و جلب سرمایه گذاران بیشتر در

 
تمامی حوزه ها و در نهایت رشد و توسعه اقتصاد و اشتغال در منطقه خواهد بود. 

 
برچسب ها 

 
- آذربایجان شرقی 



 
- افتتاح طرح 

- میانه



راه اندازي سامانه احراز اشتغال به تحصیل فرزندان پسر بیمه شدگان و

مستمري بگیران

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/06/29

سرویس غیرحضوري و الکترونیکی احراز اشتغال به تحصیل فرزندان ذکور و بالاي 19 سال بیمه شدگان و مستمري بگیران
راه اندازي شد.

به گزارش گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان، با
استفاده از سرویس غیرحضوري و الکترونیکی احراز اشتغال
به تحصیل فرزندان پسر، همه بیمه شدگان و مستمري
بگیران که داراي حساب کاربري فعال در درگاه خدمات
غیرحضوري تامین اجتماعی هستند و همچنین فرزندان
ذکور بالاي 19 سال سن و تحت تکفل آنها که داراي

حساب کاربري جداگانه در این درگاه به نشانی es.tamin.ir هستند می توانند مراتب اشتغال به تحصیل را به صورت غیرحضوري

 
اعلام کنند. 

اعلام اشتغال به تحصیل به صورت غیر حضوري، منوط به دریافت کد رهگیري ( کد مجوز استعلام گواهی اشتغال به تحصیل) توسط
متقاضی از سامانه استعلام مدرك تحصیلی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري به آدرس estelam.msrt.ir و مطابق ضوابط اعلام شده

 
در سامانه مذکور است. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
- چگونه براي دریافت خدمات تامین اجتماعی از خانه نوبت بگیریم؟ 

- نحوه مشاهده فیش حقوقی مستمري بگیران تامین اجتماعی



تجلیل از مدیر عامل فولاد هرمزگان در جشنواره شهید رجایی

منبع: صنعت کارشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/06/29

به گزارش صنعت کار، در این مراسم ، در کنار تجلیل از ادارات و سازمان هاي برتر استان، فریدون همتی استاندار هرمزگان از
عطاالله معروفخانی مدیرعامل فولاد هرمزگان براي نیل به اهداف تولید فولاد در منطقه و ایجاد اشتغال براي جوانان

تحصیلکرده استان و از...

به گزارش صنعت کار، در این مراسم ، در کنار تجلیل از ادارات و سازمان هاي
برتر استان، فریدون همتی استاندار هرمزگان از عطاالله معروفخانی مدیرعامل فولاد
هرمزگان براي نیل به اهداف تولید فولاد در منطقه و ایجاد اشتغال براي جوانان
تحصیلکرده استان و از سوي دیگر ایفاي نقش مطلوب مسئولیت هاي اجتماعی
در اجراي برنامه هاي آموزشی، درمانی، فرهنگی که موجب ارتقا و بهبود زیستی

 
مردم استان هرمزگان گردیده با اهداي لوح و تندیس تجلیل کرد. 

دریانورد رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان هرمزگان نیز در تجلیل از
این شرکت گفت: فولاد هرمزگان مجدانه، مسئولانه و دلسوزانه در کنار مسئولین
و مردم بود. وي تلاش هاي این شرکت در راستاي ارتقاي سلامت استان در حوزه

 
کرونا و کمک به ورزش استان را ستودنی دانست. 

انتهاي پیام/



افتتاح مرکز کارآفرینی و و هدایت شغلی در فنی و حرفه اي دختران سمنان

منبع: تابناكشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/06/29

 
افتتاح مرکز کارآفرینی و و هدایت شغلی در فنی و حرفه اي دختران سمنان 

ایسنا/سمنان رئیس دانشکده فنی و حرفه اي دختران سمنان از افتتاح مرکز کارآفرینی و و هدایت شغلی دانشکده فنی و حرفه اي

 
دختران سمنان خبر داد و گفت: ایجاد مهارت و ارتباط صنعت و دانشگاه از اهداف مهم مرکز کارآفرینی و هدایت شغلی است. 

به گزارش تابناك سمنان سکینه ماندگارزاد در حاشیه افتتاح
مرکز کارآفرینی و هدایت شغلی این مرکز اظهار کرد: مرکز
کارآفرینی و و هدایت شغلی به جهت فراهم کردن بستري
مناسب براي اجرایی کردن ایده هاي نوآورانه دانشجویان دانشگاه

 
فنی و حرفه اي ایجاد شده است. 

رئیس دانشکده فنی و حرفه اي دختران سمنان افزود: دانشگاه
فنی و حرفه اي از رهگذر آموزش کارآفرینی، ایجاد مراکز
کارآفرینی دانشگاهی، مراکز رشد، کانون هاي شکوفایی و

 
خلاقیت و گسترش فرهنگ کارآفرینی، به دانشگاه کارآفرین تبدیل شده است . 

وي ایجاد مهارت براي دانشجویان متقاضی و کسب درآمد توسط دانشجویان را از اهداف این مرکز برشمرد و افزود: تلاش می شود با
استفاده از توان دانشجویان مستعد، علاقه مند و صاحب ایده و بهره مندي از اساتید و کارآفرینان؛ فضاي مناسبی براي ایجاد و رشد

 
کسب و کارهاي دانش بنیان فراهم شود. 

ماندگارزاد از کمک به تعمیق ارتباط بین صنعت و دانشگاه به عنوان یکی از دغدغه هاي اصلی این دانشگاه نام برد و ابراز امیدواري

 
کرد: با افتتاح مرکز کارآفرینی و هدایت شغلی، بیش از پیش شاهد ارتباط دوسویه دانشگاه و صنعت در استان باشیم. 

وي گفت: این مرکز در راستاي حمایت از محققان، نوآوران، پژوهشگران، اساتید و دانشجویان علاقه مند و با هدف فراهم کردن بستري

 
مناسب براي اجرایی کردن ایده هاي نوآورانه دانشجویان ایجاد شده است 

این استاد دانشگاه خاطرنشان کرد: باید حمایت از دانشجویانی که در سطح دانشگاه در زمینه کارآفرینی فعالیت دارند در اولویت برنامه

 
هاي مراکز دانشگاهی قرار گیرد. 

به گزارش ایسنا- همچنین در حاشیه این آیین، تفاهم نامه همکاري دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان و پارك علم و فناوري
دانشگاه سمنان ، شرکت سامفر و شرکت دانش بنیان جوان اندیشان پویاي قومس(جاپکو) در راستاي دستیابی به اهداف سند

 
راهبردي دانشگاه فنی حرفه اي و تقویت ارتباط صنعت و دانشگاه، منعقد و به امضاء روساي این مراکز علمی و دانشگاهی رسید. 



 
لطفا مارا در شبکه هاي اجتماعی یاري کنید: 

 
اینستاگرام تابناك سمنان 

 
 Email: semnantabnak@gmail.com

منبع: ایسنا



رشد اقتصاد تعاونی با تسهیلات متنوع بانک توسعه تعاون

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/06/29

مهدیان در گفت و گو با همکاران شعب تاکید کرد؛ رشد اقتصاد تعاونی با تسهیلات متنوع بانک توسعه تعاون 

 
 

 
-  عباس انصاري فرد مدیرعامل پرسپولیس درگذشت + عکس و علت مرگ 

 
تنوع تسهیلات پرداختی از سوي بانک توسعه تعاون به رشد و گسترش اقتصاد تعاونی کمک می کند. 

به گزارش شما واقتصاد ، مدیر عامل بانک توسعه تعاون در گفت و گوي تلفنی با همکاران شعب در برخی شهر هاي کشور با بیان این
مطلب گفت:بانک توسعه تعاون به عنوان یک بانک توسعه اي اهداف بلندي را براي خود ترسیم کرده است که بخشی از این اهداف در

 
قالب راهبرد هاي هفت گانه به شبکه شعب بانک ابلاغ شده است. 

حجت اله مهدیان با بیان اینکه بانک توسعه تعاون به عنوان یک نهاد مالی باید مسیر دستیابی بخش تعاون به جایگاه واقعی خود را
تسهیل کند ، افزود: تجربه موفق بانک در پرداخت تسهیلات اشتغال پایدار روستایی و عشایري نشان داد که می توانیم کمک کننده به

 
بخش تعاون کشور در دستیابی به هدف 7 درصدي در اقتصاد ملی باشیم. 

وي ادامه داد: پرداخت 250 هزار میلیارد ریال تسهیلات با اولویت اعطاي هفتاد درصد تسهیلات به تعاونی ها در سال 1400
هدفگذاري شده است که 20 هزار میلیارد ریال تسهیلات ارزان قیمت با شش درصد یارانه سود در راستاي توسعه کارآفرینی و حمایت
از تعاونی هاي برتر، 23800 میلیارد ریال براي تسهیلات حمایتی قرض الحسنه به مشاغل خانگی، ازدواج جوانان و مددجویان
نهادهاي حمایتی، 20 هزار میلیارد ریال تسهیلات بلند مدت در راستاي حمایت مالی از کسب و کارهاي کوچک و متوسط، 50 هزار

 
میلیارد ریال تسهیلات خرید کالاي ایرانی با هدف تقویت تقاضاي کالاهاي تولید داخل در نظر گرفته شده است. 



وي ارائه تمام خدمات مالی وبانکی به مشتریان را جزو اولویت هاي بانک اعلام کرد و گفت: چنانچه شرکتی با معرفی دستگاه اجرایی،
در مسیر ایجاد اشتغال و تولید مورد حمایت بانک واقع شود، بسیار مهم است که از سایر خدمات بانکی شعبه بانک توسعه تعاون نیز

 
بهره مند شود تا بانک و مشتري در تعاملی دو سویه قرار گیرند. 

مهدیان جایگاه شایسته فعلی بانک توسعه تعاون را مرهون تلاش تمام کارکنان صف و ستاد دانست و گفت:با وجود نیروي انسانی

 
جوان و متخصص می توان پله هاي ترقی را به سرعت پیمود. 

مهدیان تاکید کرد: تردیدي نداریم که نیروي انسانی مهم ترین سرمایه بانک است وهمه کارکنان بانک در سراسر ایران باید قدر خود

 
را بدانند. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون همچنین مشتري مداري را یکی از اصول مهم این نهاد مالی معرفی کرد و گفت: در بازار رقابتی کنونی

 
مشتریان بانک توسعه تعاون باید خدمات با کیفیت دریافت کنند. 

جواد رستمی از شعبه لالجین،اردشیر شکري از شعبه قصر شیرین،علی ایمانی از شعبه مانه و سملقان ، محمدرضا فرجیان از شعبه
شاندیز مشهد و امیر فلاح از باجه بومهن در این گفت و گوي تلفنی مشکلات و دغدغه هاي خود را مطرح کردند.



رشد اقتصاد تعاونی با تسهیلات متنوع بانک توسعه تعاون

منبع: موجشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/06/29

تنوع تسهیلات پرداختی از سوي بانک توسعه تعاون به

 
رشد و گسترش اقتصاد تعاونی کمک می کند. 

به گزارش خبرگزاري موج، مدیر عامل بانک توسعه تعاون
در گفت و گوي تلفنی با همکاران شعب در برخی شهر
هاي کشور با بیان این مطلب گفت:بانک توسعه تعاون به
عنوان یک بانک توسعه اي اهداف بلندي را براي خود
ترسیم کرده است که بخشی از این اهداف در قالب راهبرد

 
هاي هفت گانه به شبکه شعب بانک ابلاغ شده است. 

حجت اله مهدیان با بیان اینکه بانک توسعه تعاون به عنوان یک نهاد مالی باید مسیر دستیابی بخش تعاون به جایگاه واقعی خود را
تسهیل کند ، افزود: تجربه موفق بانک در پرداخت تسهیلات اشتغال پایدار روستایی و عشایري نشان داد که می توانیم کمک کننده به

 
بخش تعاون کشور در دستیابی به هدف 7 درصدي در اقتصاد ملی باشیم. 

وي ادامه داد: پرداخت 250 هزار میلیارد ریال تسهیلات با اولویت اعطاي هفتاد درصد تسهیلات به تعاونی ها در سال 1400
هدفگذاري شده است که 20 هزار میلیارد ریال تسهیلات ارزان قیمت با شش درصد یارانه سود در راستاي توسعه کارآفرینی و حمایت
از تعاونی هاي برتر، 23800 میلیارد ریال براي تسهیلات حمایتی قرض الحسنه به مشاغل خانگی، ازدواج جوانان و مددجویان
نهادهاي حمایتی، 20 هزار میلیارد ریال تسهیلات بلند مدت در راستاي حمایت مالی از کسب و کارهاي کوچک و متوسط، 50 هزار

 
میلیارد ریال تسهیلات خرید کالاي ایرانی با هدف تقویت تقاضاي کالاهاي تولید داخل در نظر گرفته شده است. 

وي ارائه تمام خدمات مالی وبانکی به مشتریان را جزو اولویت هاي بانک اعلام کرد و گفت: چنانچه شرکتی با معرفی دستگاه اجرایی،
در مسیر ایجاد اشتغال و تولید مورد حمایت بانک واقع شود، بسیار مهم است که از سایر خدمات بانکی شعبه بانک توسعه تعاون نیز

 
بهره مند شود تا بانک و مشتري در تعاملی دو سویه قرار گیرند. 

مهدیان جایگاه شایسته فعلی بانک توسعه تعاون را مرهون تلاش تمام کارکنان صف و ستاد دانست و گفت:با وجود نیروي انسانی

 
جوان و متخصص می توان پله هاي ترقی را به سرعت پیمود. 

مهدیان تاکید کرد: تردیدي نداریم که نیروي انسانی مهم ترین سرمایه بانک است وهمه کارکنان بانک در سراسر ایران باید قدر خود

 
را بدانند. 



مدیرعامل بانک توسعه تعاون همچنین مشتري مداري را یکی از اصول مهم این نهاد مالی معرفی کرد و گفت: در بازار رقابتی کنونی

 
مشتریان بانک توسعه تعاون باید خدمات با کیفیت دریافت کنند. 

جواد رستمی از شعبه لالجین،اردشیر شکري از شعبه قصر شیرین،علی ایمانی از شعبه مانه و سملقان ، محمدرضا فرجیان از شعبه
شاندیز مشهد و امیر فلاح از باجه بومهن در این گفت و گوي تلفنی مشکلات و دغدغه هاي خود را مطرح کردند.



ایجاد پلتفرم ملی اشتغال با هدف جمع بندي عملکرد دستگاه هاي مختلف

منبع: تسنیمشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/06/29

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: هدف از نشست هاي ستاد اشتغال، ایجاد پلتفرم ملی اشتغال با هدف تبادل اطلاعات و
جمع بندي عملکرد دستگاه هاي مختلف است.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: هدف از نشست هاي
ستاد اشتغال، ایجاد پلتفرم ملی اشتغال با هدف تبادل
اطلاعات و جمع بندي عملکرد دستگاه هاي مختلف است.

 
- اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، حجت االله عبدالملکی،
وزیرکار در راستاي سفر به تاجیکستان و الحاق ایران به
سازمان شانگهاي در سطح بین الملل گفت:این عضویت که
پس از سال ها اتفاق افتاد، گشایش هاي خوبی را براي

 
کشور ایجاد می کند. 

عبدالملکی اظهار داشت: علت حضور من درتاجیکستان امضاي دو تفاهم نامه با وزارت تندرستی این کشور در خصوص همکاري در
زمینه آسیب هاي اجتماعی، افراد داراي معلولیت و حمایت هاي اجتماعی و با وزارت محنت، مهاجرت و شغل در زمینه تبادل

 
تجربیات در حوزه هاي سیاست هاي اشتغال، مهارت آموزي، آموزش هاي فنی و حرفه اي، بازرسی و بهداشت کار بود. 

وي خاطر نشان کرد: رئیس جمهور تاکید دارند که حوزه اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به عنوان موتور محرکه اشتغال
کشور کار را پیش ببرد تا نتایج آن حاصل شود.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکید کرد: هدف ما در ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم
این است که در خصوص ایجاد پلتفرم ملی اشتغال به تفاهم و جمع بندي برسیم .وي با اعلام اینکه منظور از پلتفرم، ایجاد یک الگو و
نظام ایجاد اشتغال است، بیان داشت: در این پلتفرم مشخص می شود بانک ها، اصناف، تعاونی ها، بخش خصوصی، متولیان بازار،

 
دیپلماسی اقتصاد خارجی چگونه باید در زمینه اشتغال آفرینی کار کنند. 

وي گفت: این پلتفرم باید یک نظریه مبنا و اصلی داشته باشد و به نحوي تنظیم شود که همه بازیگران آن بر اساس ضوابط خود،

 
ایفاي نقش کنند. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: پلتفرم ملی اشتغال باید حداکثر انطباق را با شرایط، محدودیت ها و سیاست هاي دستگاه

 
ها داشته باشد و یک نوع هماهنگی ایجاد کند. 

عبدالملکی گفت: این موضوع می تواند با همکاري خود دستگاه ها براي مشخص کردن یا حتی تغییر نقش آنها انجام شود، به عبارت
دیگر، قرار است یک هم افزایی و انسجام اتفاق بیفتد.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه ستون فقرات این پلتفرم، جامعه



مخاطب ما هستند، توضیح داد: اولویت اول، بیکاران و اولویت دوم، صاحبان مشاغل غیر رسمی با درآمد پایین است.وي تاکید کرد:
پلتفرم ملی اشتغال باید به نحوي طراحی شود که هر نهادي به تعدادي از این کدهاي ملی که یا بیکار هستند یا کارشایسته ندارند،

 
خدماتی در راستاي ایجاد اشتغال ارائه کند. 

وي افزود: در این باره، بانک ها می توانند در زمینه تامین مالی، وزارتخانه ها در حوزه هاي مربوط به بوروکراسی و قوانین، اصناف در
مورد بازاریابی و بازار رسانی کمک کنند. وي با بیان اینکه نرم افزار اولیه این کار به عنوان "سامانه ملی اشتغال" توسط معاونت توسعه

 
کارآفرینی و اشتغال تهیه شده است گفت: این نرم افزار باید توسط شما تکمیل و سپس اتصال نهادها و سازمان ها انجام شود. 

عبدالملکی با تاکید بر اینکه هدف پلتفرم اشتغال ملی، تبادل اطلاعات و جمع بندي عملکرد هاست گفت: در این پلتفرم، برنامه هاي
متعارف دستگاه ها براي ایجاد اشتغال هم دیده می شود.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: در این وب سایت ملی، خدمات
دستگاه هاي مختلف در خصوص جامعه هدف هم قابل دسترسی خواهد بود و در این سامانه ثبت می شود و ما می توانیم گزارش

 
نقش دستگاه ها در ایجاد اشتغال را ارزیابی کنیم. 

عبد الملکی تاکید کرد: اگر بتوانیم به درستی این پلتفرم را طراحی و نقش ها را تعیین کنیم در لایحه بودجه 1401 بودجه مناسبی
براي ایفاي این نقش ها در نظر خواهیم گرفت.وي گفت: در بودجه 1400 ، 32 هزار میلیارد تومان براي اشتغال و تولید، تخصیص
داده شده بود ولی نظام تخصیصی آن به درستی مشخص نبود. وي خطاب به اعضاي ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم گفت: قطعا با
کمک شما یک جریان جدیدي از برنامه اشتغال زایی ایجاد خواهیم کرد و با این پلتفرم ملی، یک الگوي قابل عرضه به دنیا خواهیم

 
داشت که می توانیم به کشورهاي همسایه و دوست عرضه کنیم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی پیشنهاد کرد: نهادهایی که خارج از دولت، برنامه هاي اشتغال دارند مانند کمیته امداد امام
خمینی(ره)، بسیج سازندگی، بنیاد علوي، بنیاد برکت، آستان قدس رضوي، براي تکمیل اطلاعات سامانه ملی اشتغال کمک کنند و
برنامه هاي اشتغال خود را با کد ملی افراد در سامانه ثبت و بارگزاري کنند تا اشتراك گذاري اطلاعات به درستی اتفاق بیفتد. مردم در

 
سال 1401، فضاي اشتغال خوبی را تجربه کنند . 

 
معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال: فقط اشتغال قطعی در سامانه ملی اشتغال ثبت می شود 

عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال در این نشست با ارائه توضیحاتی در خصوص سامانه ملی اشتغال و نحوه ارتباط
نهاد هاي عضو قرارگاه به آن گفت: شغلی که به صورت قطعی ایجاد شود براي ما ملاك است.وي افزود: شغلی که در نهادهاي بیمه گر
مثل تامین اجتماعی یا صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان و روستائیان و عشایر یا صندوق هاي دیگر ثبت شود و با شغلی که اداره

 
مالیات، فرد شاغل را به عنوان مودي مالیاتی بشناسد. 

منصوري گفت: سامانه ملی اشتغال کمک می کند داده ها را در بخش عرضه و تقاضا تدقیق کنیم و دسترسی بهتري به آن داشته

 
باشیم. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: در دو هفته آینده کار اطلاعات گیري از نهادهاي عضو انجام

 
و سپس کار راستی آزمایی داده ها انجام خواهد شد. 

در این نشست نمایندگان دستگاه و وزارتخانه هاي مختلف از جمله اقتصادي و دارایی، میراث فرهنگی و گردشگري، فرهنگ و ارشاد



اسلامی، صنعت، معدن و تجارت، سازمان بهزیستی کشور، سازمان فناوري اطلاعات، صندوق کارآفرینی امید، اتاق تعاون، اتاق اصناف،
صندوق توسعه ملی، کمیته امداد امام خمینی (ره)،بنیاد برکت و ... برنامه هاي اشتغال خود براي 6 ماهه دوم سال 1400 و همچنین

منابع موجود خود را براي تحقق این برنامه ها عنوان کردند.



وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی خبر داد: ایجاد پلتفرم ملی اشتغال

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/06/29

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در دومین نشست ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم گفت: هدف از نشست هاي ستاد، ایجاد
پلتفرم ملی اشتغال با هدف تبادل اطلاعات و جمع بندي عملکرد دستگاه هاي مختلف است. به گزارش اقتصادطلایی به نقل

از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دکترعبدالملکی ...

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در دومین نشست ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم گفت: هدف از نشست هاي ستاد، ایجاد پلتفرم
ملی اشتغال با هدف تبادل اطلاعات و جمع بندي عملکرد دستگاه هاي مختلف است. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از مرکز روابط

 
عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دکترعبدالملکی (...) 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در دومین نشست ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم گفت: هدف از نشست هاي ستاد، ایجاد پلتفرم ملی

 
اشتغال با هدف تبادل اطلاعات و جمع بندي عملکرد دستگاه هاي مختلف است. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دکترعبدالملکی که به دلیل
سفر به تاجیکستان پیام صوتی براي اعضاي این نشست ارسال کرده بود، الحاق ایران به سازمان شانگهاي را اتفاق مهمی در سطح بین

 
المللی دانست و گفت: این عضویت که پس از سال ها اتفاق افتاد، گشایش هاي خوبی را براي کشور ایجاد می کند. 

عبدالملکی اظهار داشت: علت حضور من درتاجیکستان امضاي دو تفاهم نامه با وزارت تندرستی این کشور در خصوص همکاري در
زمینه آسیب هاي اجتماعی، افراد داراي معلولیت و حمایت هاي اجتماعی و با وزارت محنت، مهاجرت و شغل در زمینه تبادل

 
تجربیات در حوزه هاي سیاست هاي اشتغال، مهارت آموزي، آموزش هاي فنی و حرفه اي، بازرسی و بهداشت کار بود. 

وي خاطر نشان کرد: رئیس جمهور تاکید دارند که حوزه اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به عنوان موتور محرکه اشتغال

 
کشور کار را پیش ببرد تا نتایج آن حاصل شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکید کرد: هدف ما در ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم این است که در خصوص ایجاد پلتفرم ملی

 
اشتغال به تفاهم و جمع بندي برسیم . 

وي با اعلام اینکه منظور از پلتفرم، ایجاد یک الگو و نظام ایجاد اشتغال است، بیان داشت: در این پلتفرم مشخص می شود بانک ها،

 
اصناف، تعاونی ها، بخش خصوصی، متولیان بازار، دیپلماسی اقتصاد خارجی چگونه باید در زمینه اشتغال آفرینی کار کنند. 

وي گفت: این پلتفرم باید یک نظریه مبنا و اصلی داشته باشد و به نحوي تنظیم شود که همه بازیگران آن بر اساس ضوابط خود،

 
ایفاي نقش کنند. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: پلتفرم ملی اشتغال باید حداکثر انطباق را با شرایط، محدودیت ها و سیاست هاي دستگاه

 
ها داشته باشد و یک نوع هماهنگی ایجاد کند. 

عبدالملکی گفت: این موضوع می تواند با همکاري خود دستگاه ها براي مشخص کردن یا حتی تغییر نقش آنها انجام شود، به عبارت

 
دیگر، قرار است یک هم افزایی و انسجام اتفاق بیفتد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه ستون فقرات این پلتفرم، جامعه مخاطب ما هستند، توضیح داد: اولویت اول، بیکاران و

 
اولویت دوم، صاحبان مشاغل غیر رسمی با درآمد پایین است. 

وي تاکید کرد: پلتفرم ملی اشتغال باید به نحوي طراحی شود که هر نهادي به تعدادي از این کدهاي ملی که یا بیکار هستند یا

 
کارشایسته ندارند، خدماتی در راستاي ایجاد اشتغال ارائه کند. 



عبدالملکی افزود: در این باره، بانک ها می توانند در زمینه تامین مالی، وزارتخانه ها در حوزه هاي مربوط به بوروکراسی و قوانین،

 
اصناف در مورد بازاریابی و بازار رسانی کمک کنند. 

وي با بیان اینکه نرم افزار اولیه این کار به عنوان "سامانه ملی اشتغال" توسط معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال تهیه شده است

 
گفت: این نرم افزار باید توسط شما تکمیل و سپس اتصال نهادها و سازمان ها انجام شود. 

عبدالملکی با تاکید بر اینکه هدف پلتفرم اشتغال ملی، تبادل اطلاعات و جمع بندي عملکرد هاست گفت: در این پلتفرم، برنامه هاي

 
متعارف دستگاه ها براي ایجاد اشتغال هم دیده می شود. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: در این وب سایت ملی، خدمات دستگاه هاي مختلف در خصوص جامعه هدف هم قابل

 
دسترسی خواهد بود و در این سامانه ثبت می شود و ما می توانیم گزارش نقش دستگاه ها در ایجاد اشتغال را ارزیابی کنیم. 

عبد الملکی تاکید کرد: اگر بتوانیم به درستی این پلتفرم را طراحی و نقش ها را تعیین کنیم در لایحه بودجه 1401 بودجه مناسبی

 
براي ایفاي این نقش ها در نظر خواهیم گرفت. 

وي گفت: در بودجه 1400 ، 32 هزار میلیارد تومان براي اشتغال و تولید، تخصیص داده شده بود ولی نظام تخصیصی آن به درستی

 
مشخص نبود. 

وي خطاب به اعضاي ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم گفت: قطعا با کمک شما یک جریان جدیدي از برنامه اشتغال زایی ایجاد خواهیم

 
کرد و با این پلتفرم ملی، یک الگوي قابل عرضه به دنیا خواهیم داشت که می توانیم به کشورهاي همسایه و دوست عرضه کنیم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی پیشنهاد کرد: نهادهایی که خارج از دولت، برنامه هاي اشتغال دارند مانند کمیته امداد امام
خمینی(ره)، بسیج سازندگی، بنیاد علوي، بنیاد برکت، آستان قدس رضوي، براي تکمیل اطلاعات سامانه ملی اشتغال کمک کنند و

 
برنامه هاي اشتغال خود را با کد ملی افراد در سامانه ثبت و بارگزاري کنند تا اشتراك گذاري اطلاعات به درستی اتفاق بیفتد. 

 
عبدالملکی اظهار امیدواري کرد: مردم در سال 1401، فضاي اشتغال خوبی را تجربه کنند . 

 
معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال: فقط اشتغال قطعی در سامانه ملی اشتغال ثبت می شود 

 
" عیسی منصوري"، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال 

در این نشست با ارائه توضیحاتی در خصوص سامانه ملی اشتغال و نحوه ارتباط نهاد هاي عضو قرارگاه به آن گفت: شغلی که به

 
صورت قطعی ایجاد شود براي ما ملاك است. 

وي افزود: شغلی که در نهادهاي بیمه گر مثل تامین اجتماعی یا صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان و روستائیان و عشایر یا صندوق

 
هاي دیگر ثبت شود و با شغلی که اداره مالیات، فرد شاغل را به عنوان مودي مالیاتی بشناسد. 

منصوري گفت: سامانه ملی اشتغال کمک می کند داده ها را در بخش عرضه و تقاضا تدقیق کنیم و دسترسی بهتري به آن داشته

 
باشیم. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: در دو هفته آینده کار اطلاعات گیري از نهادهاي عضو انجام

 
و سپس کار راستی آزمایی داده ها انجام خواهد شد. 

در این نشست نمایندگان دستگاه و وزارتخانه هاي مختلف از جمله اقتصادي و دارایی، میراث فرهنگی و گردشگري، فرهنگ و ارشاد
اسلامی، صنعت، معدن و تجارت، سازمان بهزیستی کشور، سازمان فناوري اطلاعات، صندوق کارآفرینی امید، اتاق تعاون، اتاق اصناف،
صندوق توسعه ملی، کمیته امداد امام خمینی (ره)،بنیاد برکت و ... برنامه هاي اشتغال خود براي 6 ماهه دوم سال 1400 و همچنین

منابع موجود خود را براي تحقق این برنامه ها عنوان کردند.



پیوستن به سازمان همکاري هاي شانگهاي نشان از تغییر نگاه و رویکرد مثبت

است

منبع: صاحب نیوزشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/06/29

نماینده مردم نایین گفت: با شروع به کار دولت سیزدهم اتفاقات خوبی در حال رخ دادن است پیوستن به سازمان همکاري هاي
شانگهاي نشان از تغییر نگاه و رویکرد مثبت است و کسانی که این مسائل را به اف اي تی اف گره می زدند دیدند که این اتفاق صورت

 
گرفت. 

به گزارش صاحب نیوز؛ الهام آزاد در جلسه هم اندیشی و بررسی
مسائل و مشکلات شوراهاي اسلامی شهرهاي شهرستان نایین با
گرامیداشت هفته دفاع مقدس و تسلیت ایام ماه صفر و اربعین
حسینی عنوان نمود: ضمن تشکر از جناب آقاي مهندس نصرتی
فرماندار شهرستان نایین بابت تشکیل این جلسه، از پیگیري
مسائل و مشکلات شهرستان و مواردي که به ایشان ارجاع داده

می شود نیز تشکر می کنم، همچنین از کلیه مسئولین که در میان مردم حضور دارند و با مدیریت جهادي و انقلابی در صدد رفع

 
مشکلات هستند نیز سپاسگزارم. 

نماینده مردم نایین افزود: با تک تک مشکلات مردم آشنا هستم با شروع به کار دولت سیزدهم اتفاقات خوبی در حال رخ دادن است
پیوستن به سازمان همکاري هاي شانگهاي نشان از تغییر نگاه و رویکرد مثبت است و کسانی که این مسائل را به اف اي تی اف گره
می زدند دیدند که این اتفاق صورت گرفت. وقتی تغییر نگاه باشد شاهد اتفاقات خوبی در روستاها شهرها و کل کشور، همچنین عرصه
بین المللی خواهیم بود. باید به جمله ما می توانیم اعتقاد داشته باشیم و با توکل بر خداوند باریتعالی در پی رفع مشکلات گام برداریم.
همچنین بیانیه گام دوم انقلاب و اقتصاد مقاومتی از جمله کلید واژه هایی هستند که حتماً همه ما مسئولین باید با نگاه عمیق به این
کلید واژه ها و اعتقاد به اینکه این موضوعات یک نقشه راه عالی براي ما هستند درصدد دادن امید و نشاط به مردم باشیم. بنده از
شوراي تامین شهرستان در خواست دارم با کسانی که باعث ناامیدي در میان مردم می شوند و خدمات نظام و انقلاب و دولت ها را
نادیده می گیرند برخورد گردد وظیفه رسانه ها ایجاد امید و نشاط در جامعه و انتقاد منصفانه به مسئولین می باشد نه اینکه از رسانه

 
براي حصول منافع شخصی و ایجاد یاس و ناامیدي در میان مردم استفاده کنند. 

نماینده نایین و خور و بیابانک اظهار کرد: وحدت رمز پیروزي و موفقیت در هر عرصه می باشد همه ما از جمله مسئولین و اعضاي
شوراها و مردم باید با هم وحدت داشته باشیم تا به خروجی هاي مثبت برسیم در کنار هم باشیم اگر بنده بخواهم بدون توجه به نظر
فرماندار محترم، اعضاي محترم شوراي تامین، سایر مسئولین و شوراهاي اسلامی شهر و روستا تک روي کنم و با این عزیزان مشورت
نکنم قطعاً کارها پیش نخواهد رفت و در همین راستا از همه شما استدعا دارم در حوزه مسئولیت و کارها با وحدت و مشورت به

 
وظایف خود به نحو احسن بپردازید. 

وي خاطر نشان کرد: دوره خدمت ما سپري خواهد شد و هم در این دنیا و هم در آخرت که اصلی ترین جا براي قضاوت است مورد
ارزیابی تک تک اعمال، گفتار و رفتار مان قرار خواهیم گرفت. ما باید براي لحظه لحظه مسئولیت خود پاسخگو باشیم و بیشترین وقت



را براي خدمت به مردم بگذاریم. در این یک سال و اندي که به عنوان خدمتگزار مردم شریف شهرستانهاي نایین و بیابانک مورد
اعتماد آنها قرار گرفته ام سعی کرده ام با روحیه جهادي و انقلابی کار کنم و پیگیري مسائل و مشکلات این دو شهرستان پهناور باشم.

عضو کمیسیون اصل نودم قانون اساسی بیان کرد: یکی از مهمترین پتانسیلهاي شهرستان نایین وجود آثار تاریخی، موقعیت
استراتژیک و مباحث گردشگري است که می توانیم با پرداختن به این موضوعات ضمن ایجاد اشتغال باعث توسعه و پیشرفت
شهرستان شویم. توجه مدیریت شهري به مبحث گردشگري و همراهی با متولیان این امر و همچنین پیگیري هاي میراث فرهنگی در
رسیدن به توسعه در شهرستان نایین بسیار حائز اهمیت است در این راه از مسئولین محترم خواستارم تا پایان سال 1400 با برنامه
ریزي کوتاه مدت براي خود هدف گذاري نمایند و با زمان بندي مسائل و مشکلات را پیگیري کنند و با شناسایی خیران، مشاهیر
شهرستان و افرادي که خارج از کشور هستند و دل در گرو این آب و خاك و شهرستان هاي نایین و خور و بیابانک دارند از پتانسیل

 
ها و ظرفیت هاي آن ها نیز استفاده کنیم. 

نماینده مردم شهرستان هاي نایین و خور و بیابانک در پایان تاکید کرد:شوراها و شهرداري ها باید از نگاه سیاسی به مسائل بپرهیزند.
خصوصاً اعضاي شوراها که منتخبین مردم نیز می باشند باید با رویکردي فراجناحی و روحیه انقلابی و جهادي توأم با خلاقیت و
نوآوري همراه و همگام با سایر مسئولین مسائل و مشکلات را پیگیري نموده و در جهت مدیریت صحیح شهري به دور از حاشیه و با

 
سلامت نفس در توسعه و آبادانی شهرها گام بردارند. 

انتهاي پیام/



روند صعودي ایران در کسب شاخص هاي علم و فناوري

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/06/29

بر اساس اعلام معاونت علمی و فناوري ایران در کسب شاخص هاي ارزیابی علم و فناوري روند صعودي دارد.

روند صعودي ایران در کسب شاخص هاي علم و فناوري
اقتصاد ایران: بر اساس اعلام معاونت علمی و فناوري ایران
در کسب شاخص هاي ارزیابی علم و فناوري روند صعودي

 
دارد. 

به گزارش خبرگزاري اقتصادایران ، این معاونت، هر سال
گزارشی با عنوان «پایش و ارزیابی تحقیق و توسعه، تجاري
سازي و نوآوري» منتشر می کند که نتایج آن نشان دهنده

 
وضعیت صعودي شاخص هاي علم و فناوري است. 

هدف از انجام پایش و ارزیابی علم و فناوري در کشور ارائه
تصویري روشن از وضعیت این حوزه است تا با استفاده از نتایج آن با برنامه ریزي درست و دقیق براي گسترش زیست بوم فناوري و

 
نوآوري گام برداریم. 

منابع مالی علم، فناوري و نوآوري، دستاورد اقتصادي شرکت هاي خلاق و دانش بنیان، دستاوردهاي اقتصادي بخش علم، فناوري و

 
نوآوري و محیط و چارچوب نهادي محورهاي کلیدي این گزارش هستند که هر یک بخش هایی را دارند. 

محور منابع مالی شامل شاخص هاي هزینه کرد در تحقیق و توسعه و آموزش، محور دستاوردهاي اقتصادي شامل میزان درآمد
شرکت هاي دانش بنیان و خلاق و مستقر در پارك ها و مراکز رشد، میزان اشتغال زایی این بنگاه ها و صادرات آن ها و محور محیط

 
و چارچوب نهادي شامل شاخص هاي حوزه مالکیت فکري است. 

 
توجه به خلق ثروت و توسعه اقتصادي 

شاخص «سهم هزینه کرد تحقیق و توسعه از تولید ناخالص داخلی» به عنوان مهمترین شاخص حوزه تحقیق و توسعه روند افزایشی
داشته است و از 0.25درصد در سال 1392 به 0.83 در سال 1396 و 0.88درصد در سال 1398 رسید که بهبود مستمر و قابل

 
ملاحظه اي است. آمار این شاخص توسط مرکز آمار ایران و برگرفته از نتایج پیمایش تحقیق و توسعه منتشر می شود. 

از آنجا که هدف محوري سرمایه گذاري در تحقیق و توسعه خلق ثروت و توسعه اقتصادي است، سهم بخش کسب وکار از هزینه کرد
تحقیق و توسعه به عنوان معیار مهمی در کشورهاي توسعه یافته مورد توجه است که از 25درصد در سال 1396 به 33 درصد در

 
سال 1398 رسیده است. مرجع داده این شاخص پیمایش مرکز آمار ایران است که هر دو سال یکبار توسط این مرکز انجام می شود. 



 
130 درصد رشد درآمدي شرکت هاي دانش بنیان و خلاق 

همچنین شاخص کلیدي دیگر در این گزارش، حجم درآمد شرکت هاي دانش بنیان و خلاق است که در محور دستاوردهاي اقتصادي
قرار دارد. درآمد این شرکت ها از 366 هزار میلیارد ریال در سال 1396 به 857 هزار میلیارد ریال در سال 1398 افزایش پیدا کرده
که 130درصد رشد را نشان می دهد. مرجع داده این شاخص ستاد فناوري هاي نرم و هویت ساز و مرکز شرکت ها و موسسات دانش

 
بنیان معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري است. 

تعداد اشتغال ایجاد شده توسط شرکت هاي دانش بنیان و خلاق نیز به عنوان یکی از شاخص هاي کلیدي حوزه اقتصاد دانش بنیان
است که روند آن در قالب شاخص «تعداد شاغلان بنگاه هاي دانش بنیان» در گزارش آمده است. اشتغال ایجاد شده توسط شرکت
هاي دانش بنیان و خلاق از 127هزار نفر در در سال 1396 با افزایش تقریبی سالانه بیش از 20 هزارنفري، به بیش از 191 هزار نفر

 
در سال 1399 رسیده است. 

تعداد درخواست هاي ثبت شده براي ثبت اختراع (پتنت)، علامت تجاري و طرح هاي صنعتی و همچنین تعداد اختراعات ثبت شده
(پتنت)، علامت هاي تجاري و طرح هاي صنعتی ثبت شده توسط سازمان ثبت اسناد و املاك کشور از دیگر شاخص هاي کلیدي در
گزارش معاونت علمی و فناوري است. در این شاخص ها به طور کلی، ایران روندي صعودي را در سال هاي اخیر تجربه کرده است و از

 
حیث تعداد در اکثر این شاخص ها در رتبه هاي بالایی (زیر 20) در دنیا قرار دارد. 

واقعی سازي، به روزرسانی و ساماندهی نظام آمار و اطلاعات علم، فناوري و نوآوري نیازمند تداوم و گسترش همکاري و تعامل همه
نهادهاي ذیربط حوزه علم، فناوري و نوآوري با دستگاه هاي متولی تولید و منتشرکننده آمار و اطلاعات است. مرکز آمار ایران، وزارت
صنعت، معدن و تجارت، سازمان توسعه تجارت، گمرك جمهوري اسلامی و سازمان برنامه و بودجه از جمله سازمان هاي کلیدي در

زمینه هستند.




